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Περιφερειακή Ενότητα 
Φλώρινας τρία χρόνια μετάι 
Με τα άφθονα «Θα» και τα 
Άφαντα Έργα, η οικονομία 
της Φλώρινας καταρρέει. 

Υπάρχει ελπίδα; σελ.3

ΔΕΥΤΕΡΑ & ΤΡΙΤΗ 
13 & 14 ΙΟΥΝΙΟΥ
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Προσφορά οχημάτων στη 
Διεύθυνση Αστυνομίας 
Φλώρινας από τον σελ.3

Αναστάσιο Χατζηχρήστο

Το υπέρ γράφημα
της εβδομάδας
Είμαστε στη σωστή 

πλευρά της ιστορίας;

Τ
όσο ο πρωθυπουργός όσο και οι υπουργοί του καυχώνται πως η 
Ελλάδα έχει επιλέξει να βρίσκεται με τη «σωστή πλευρά της 
ιστορίας». Τι ακριβώς όμως σημαίνει «είμαι στη σωστή πλευρά 
της ιστορίας»; Μέχρι στιγμής σημαίνει ότι ταυτίζεται απόλυτα με 

τους Δυτικούς συμμάχους και τίθεται απέναντι στην εισβολή της 
Ρωσίας στην Ουκρανία. Ότι με αυτήν την απόλυτη ταύτιση του 
τύπου «ναι σε όλα» χωρίς δεύτερη σκέψη, μέχρι στιγμής το 
μόνο που έχει καταφέρει είναι οι πολύ βαριές επιπτώσεις στην 
εθνική οικονομία και στη ζωή των κατοίκων της.
Το ερώτημα είναι: Θα μπορούσε να γίνει κάτι διαφορετικό; θα 
μπορούσε η Ελλάδα να τηρήσει διαφορετική στάση από αυτήν των 
Δυτικών της συμμάχων; Μάλλον όχι. Δηλαδή, η Ελλάδα δεν μπο
ρεί να γίνει Τουρκία με την επιτήδεια ουδετερότητά της. Καλά 
κάνει, λοιπόν, η κυβέρνηση Μητσοτάκη και καταδικάζει την ει
σβολή.
Και ερχόμαστε στο άλλο κρίσιμο ερώτημα: Πρέπει η Ελλάδα να 
υπερθεματίζει στο θέμα των κυρώσεων; Για παράδειγμα, σε τι 
βοηθάει τη χώρα η αποστολή αρμάτων μάχης στην Ουκρανία;
Και γιατί ο πρωθυπουργός το απέκρυψε και το μάθαμε από τον 
Όλαφ Σολτς, ο οποίος και το απαίτησε; Εξασφάλισε κάτι ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης από τον καγκελάριο της Γερμανίας; Και ναι, 
στέλνουμε άρματα μάχης στην Ουκρανία. Εμείς έχουμε κάποιο όφε
λος; Εξασφαλίζουμε κάτι; Τι ακριβώς θα μπορούσε να εξασφαλίσει ο 
πρωθυπουργός;
Ας πούμε, την ώρα που αποδεχόταν το αίτημα για αποστολή 
τανκς στην Ουκρανία, γιατί δεν ζήτησε από τον καγκελάριο να 
σταματήσει η χώρα του να παίζει τον ρόλο του «ισαποστάκια» 
στα ελληνοτουρκικά και να λέει «βρείτε τα»; Γιατί δε ζήτησε να 
κάνει ο κ. Σολτς τουλάχιστον μια δήλωση σαν κι αυτή που έκανε 
ο Μακράν: «Κανείς δεν μπορεί να διακυβεύει την κυριαρχία 
ενός κράτους-μέλους της ΕΕ».
Μήπως οι Γερμανοί είναι χολωμένοι, επειδή πήραμε από τους Γάλ
λους αεροπλάνα και φρεγάτες; Αν ναι, τότε να το πουν στον Μη
τσοτάκη, για να ψωνίσει εκτός από γαλλικά και γερμανικά... 
Ευχής έργον είναι να μη χρειαστεί ποτέ στο εγγύς μέλλον να δοκιμά
σουμε στην πράξη τη... «συνέπεια» των συμμάχων μας και να μη μεί
νουμε στο τέλος με τα καλά λόγια και τα χειροκροτήματα.
Η Ελλάδα δεν πρόβαλε καμία αντίρρηση για το (σχεδόν) ολο
κληρωτικό εμπάργκο στο ρωσικό πετρέλαιο. Βρέθηκαν όμως 
χώρες όπως η Ουγγαρία που την επέβαλαν με βέτο. Αποτέλε
σμα: Η Ουγγαρία θα συνεχίσει να προυηθεύεται πετρέλαιο υέσω 
αγωγού! Και, εκτός της Ουγγαρίας, πετρέλαιο θα παίρνουν η 
Τσεχία και η Σλοβακία! Και, λόγω διασύνδεσης του αγωγού, 
ωφελημένεε θα Βγουν η Γερμανία, η Κροατία, η Πολωνία και η
Βουλγαρία. Εκτός και αν ο κ. Μητσοτάκης θεωρεί ότι η Ελλάδα αν
τέχει να πληρώνει το πετρέλαιο σε εξωφρενικές τιμές, απαγο
ρεύοντας στα τάνκερ να ξεφορτώνουν σε ελληνικά λιμάνια... 
Όμως, τα ίδια και χειρότερα συμβαίνουν με το φυσικό αέριο. Οι Ευ
ρωπαίοι σφυρίζουν αδιάφορα για την επιβολή πλαφόν στη χον
δρική τιμή. Και ο κ. Μητσοτάκης, που την έχει ζητήσει, «ποιεί την 
νήσσαν», δεν λέει και δεν κάνει τίποτα, ενώ ξέρει ότι οι τιμέε του 
αερίου εκτοξεύουν στα ύψη και τιε τιυέε του ηλεκτρικού ρεύμα-
τος.
Αναρωτιέται κανείο γιατί ο κ. Μητσοτάκης δεν επιδίωξε να πετύ- 
χει κάτι σαν την εΕαίοεση που πέτυχαν, απειλώνταε με βέτο. η
Ισπανία και η Πορτογαλία και κατάφεραν να μειώσουν την τιμή
του ρεύματοο νια τουε καταναλωτέε τους:
Τι κερδίζει, λοιπόν, η Ελλάδα από την υποτακτική της στάση και το 
διαρκές «ναι σε όλα»; Τα καλά λόνια του Μπάιντεν και τα χειρο
κροτήματα του Κογκρέσου: Την προκλητική αιοωνία του Γ.Γ. του 
ΝΑΤΟ Γενε Στόλτενμπεργκ: Ή μήπωε την απαράδεκτη προτροπή 
των Γερυανών «βρείτε τα με την Τουρκία», που χρειάστηκε ει
δική παρέμβαση για να την αλλάξουν και εν τέλει να πουν το 
αυτονόητο: «ΚαταδικάΕουυε τιε υπεοπτήσειε και τις προθοκά- 
τσιεε στο Αιγαίο»;
Αν το να είσαι στη «σωστή πλευρά της ιστορίας» σημαίνει πλήρη 
υποταγή, να είσαι προθυμότατος στις παράλογες απαιτήσεις των 
συμμάχων, να παίζεις τον ρόλο του χρήσιμου κορόιδου με απο
τέλεσμα να πλήττεται άμεσα η εθνική οικονομία και και το εισό
δημα των πολιτών, τότε κάτι πάει στραβά.
Καλό θα ήταν, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης και οι συν αυτώ να γνω
ρίζουν ότι «είυαι στη σωστή πλευρά τηε ιστόρισε» σημαίνει 
πάνω από όλα ότι είυαι με το συμφέρον τηε χώραε μου, υε την
ασφάλεια και την ευημερία των πολιτών.
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■ πως είχα αναφέρει στο 
Iπροηγούμενο φύλλο,
'στην επικαιρότητα για 

άλλη μία φορά βρίσκεται η 
δημοτική επιχείρηση “ΞΙΝΟ 
ΝΕΡΟ". Παραθέτουμε αυτού
σια την επιστολή δημοτικής 
παράταξης Λαϊκή Συσπείρωση 
Αμυνταίου:

Τελευταία γινόμαστε για

«
άλλη μια φορά μάρτυρες 
ενός νέου σχεδίου, που 
σιγά σιγά βγαίνει στην επι
φάνεια για την ιδιωτικοποί

ηση της Ξινό Νερό 
Μονομετοχικής και την μετα
τροπή της σε πολυμετοχική 
με την είσοδο νέου ιδιώτη 
“επενδυτή”.
Από την προεκλογική περίοδο 
είχαμε αναδείξει ότι ένα από 
τα πεδία πολιτικής αντιπαρά
θεσης για την επόμενη τετρα
ετία θα είναι το μέλλον της 
=ινό Νερό. Με αυτές τις πολι
τικές που θέλουν να πουλή
σουν, ακόμα και να χαρίζουν 
την δημοτική και δημόσια πε
ριουσία σε μεγάλο - ιδιώτες, 
ερχόμαστε σε μόνιμη αντιπα
ράθεση από τότε σε όλα τα 
επίπεδα.
Ενώ το τελευταίο διάστημα 
φαινόταν μια στροφή των 
άλλων παρατάξεων, κυρίως, 
της δημοτικής αρχής και της 
μείζονος αντιπολίτευσης, 
προς την υπεράσπιση του δη
μόσιου χαρακτήρα της επιχεί
ρησης και της ενίσχυσης 
αυτού από δημόσια χρηματο
δοτικά εργαλεία, φαίνεται 
πως η σύμπραξη άλλαξε 
ρότα... Το τελευταίο διάστημα 
από ότι μαθαίνουμε, γίνεται 
μια προσπάθεια για άλλη μια 
φορά να χαριστεί η Δημοτική 
Εταιρεία Ξινό Νερό - Μονομε-

τοχική Εταιρεία ΟΤΑ στα δόν
τια νέων (ντόπιων αυτή τη 
φορά) καρχαριών.
Η δημοτική αρχή της σύμπρα
ξης Μπιτάκη Α. - Θεοδωρίδη 
Κ. και με πρωτεργάτες τους 
ίδιους στο Δ.Σ της εταιρείας, 
προσπαθεί να φέρει ένα νέο 
σχέδιο για να “σώσει” ξανά 
την πολύπαθη δημοτική εται
ρεία.
Νέοι μνηστήρες για προξενιό 
(μετά το σπάσιμο του προ
ηγούμενου αρραβώνα, που οι 
ίδιοι μεθόδευσαν είτε με την- 
Μαλαματίνα αρχικά είτε με 
την Ιωσηφίδης - Μαλαματίνα, 
Ιωσηφίδης - Ξινό Νερό μετ' 
έπειτα) φαίνεται να είναι το
πικοί μεγάλο-επιχειρηματίες, 
που ήδη έχουν αναπτύξει 
νύχια σε δημοτικές εκτάσεις 
και περιουσία, που τους χαρί
ζεται από καλοθελητές μπιρ 
παρά.
Αλλά από τι χρειαζόταν σώ
σιμο αυτήν τη φορά η εται
ρεία; Ας δούμε νούμερα και 
την εικόνα:
Η εταιρεία (παρά την καμένη 
γη που έχουν αφήσει πίσω 
τους όλες οι τοπικές διοική
σεις των προηγούμενων δε
καετιών) παραμένει
κερδοφόρα. Μάλιστα φέτος 
έχει αύξηση των πωλήσεων 
κατά περίπου 20% από πέρσι 
(που έσπασε το προξενιό). Και 
αυτά με τις υπάρχουσες συν
θήκες, κτηριακές, μηχανολο
γικές και σε προσωπικό, που 
μόνο ιδανικές δεν τις λες.
Η εταιρεία δεν έχει κανέναν 
δανεισμό! Μάλιστα πέραν του 
ότι έχει να διεκδικεί από ζη
μιές που τπς άφησαν οι προ
ηγούμενοι περίπου 1εκ. 
Ευρώ! Αυτήν τη στιγμή που 
μιλάμε έχει και στην άκρη πε
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(ΕΙΕΤ - Αρ. μητρώου 348)

Ιδιοκτήτης - Εκδότης - Διευθυντής 
Σταύρος Α.. Γεωργούλας (Κιν.: 6985949434) 

Αρχισυντάκτης - Δημοσιογράφος 
Σταύρος Αθ. Γεωργούλας 

Ιδιοκτησία Εμπορικού Σήματος 
Σταύρος Αθ. Γεωργούλας 

Εκτύπωση 
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κατόπιν έγκαιρης συννενοήσεως.
Τα ενυπόγραφα κείμενα εκφράζουν προσωπικές απόψεις 

και όχι κατ’ ανάγκη την εφημερίδα μας.
Τα δελτία τύπου δημοσιεύονται αυτούσια.

Η στήλη “υπερΗΧΩγράφημα” αποτελεί το σημείωμα του εκδότη. 
Σε αντίθετη περίπτωση φέρει την υπογραφή του γράφοντα.

Υπεύθυνη κατά το Νόμο:
Κύρκου Αυγούλα (Κιν.: 6989 210 085)

Κωδικός Υπουργείου: 8396

Αριθμός Λογαριασμού Τράπεζας Πειραιώς:
6243 128455 240 (Σταύρος Αθ. Γεωργούλας)
(ΙΒΑΝ) 6Ρ38 0171 2430 0062 4312 8455 240

ρίπου 2,5εκ ευρώ αηοθεμα- 
τικό!
Χρειάζεται βοήθεια στην προ
ώθηση του προϊόντος; Όχι! 
Αφού η ζήτηση του συνεχίζει 
και αυξάνεται στον βαθμό που 
δεν μπορεί να την εξυπηρετή
σει! Και με σχεδόν μηδαμινή 
ηροωθητική καμπάνια... γιατί 
να ψάχνει κι άλλη προώθηση; 
Χρειάζεται καινούρια μονάδα 
όμως! Σωστό... για αυτό και 
έχει ήδη ενταχθεί στον προ
ηγούμενο αναπτυξιακό νόμο 
και αναμένει υλοποίηση (η 
ερώτηση είναι γιατί καθυστε
ρεί η υλοποίηση) και με τον 
τωρινό αναπτυξιακό και τη 
χρηματοδότηση του Σχεδίου 
Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετά
βασης μπορεί να υποστηρίξει 
χρηματοδότηση με ιδία κεφά
λαια (με αυτό το σκεπτικό δεν 
αποδίδονταν και μέρισμα προς 
τον δήμο)! Είναι άμεση π 
ανάγκη νέας μονάδας που θα 
διασφαλίζει όχι μόνο την αύ
ξηση παραγωγής αλλά και την 
ασφάλεια των εργαζομένων 
σε αυτήν και τις ανθρώπινες 
συνθήκες εργασίας.
Βέβαια στα σχέδια του ΣΔΑΜ, 
η δημοτική αρχή, είχαν προ
λάβει να περάσουν, χωρίς να 
ακουστεί και πολύ, σαν δράση 
την δημιουργία ΣΔΙΤ (Σύμ
πραξης Δημοσίου Ιδιωτικού 
Τομέα) στην Ξινό Νερό, όταν 
ακόμα κόπτονταν και διατυμ
πάνιζαν την ανάγκη να μείνει 
η εταιρεία αποκλειστικά δημο
τική!
Αφού οργανώθηκε το νέο 
σχέδιο στα υπόγεια, έγινε ήδη 
προσπάθεια να περάσει εν 
κρυπτώ από όλους (κατοί
κους, εργαζόμενους, δημοτικό 
συμβούλιο, τους λογιστές και

δικηγόρους της εταιρείας κτλ) 
σε συνεδρίαση του Διοικητι
κού Συμβουλίου, μόνο που 
αυτό το καταψήφισε (με πλει- 
οψηφία 7-5)!
Και αφού ήδη η δυσαρέσκεια 
και αντίδραση του κόσμου άρ
χισε να φαίνεται... το τυλί
γουν με δημοσιεύματα σε νεο 
φανταζί περιτύλιγμα του 
“Σχέδιο να σώσουμε την εται
ρεία” και ετοιμάζουν προσπά
θεια να το περάσουν στο 
δημοτικό συμβούλιο που 
έχουν την πλειοψηφία!
Φτάνει πια να παίζουν παιχνί
δια με τη δημοτική περιουσία 
για να γεμίζουν οι τσέπες 
ιδιωτών! Χορτάσαμε δήθεν 
σωτήρες και αλτρουιστές 
επενδυτές οι οποίοι μας στοί- 
χησαν μόνο οι δύο τελευταίοι 
1εκ ευρώ σε χρέη προς την 
εταιρεία και πέραν των κερ
δών που τσέπωσαν, μας κό
στισαν και υπέρογκα ποσά σε 
έξοδα δικηγόρων μόνο!!! Για 
τους επενδυτές εκατομμύρια 
και για τους εργαζόμενους δί- 
μηνες συμβάσεις και ψίχουλα 
μισθούς!
Η δημοτική περιουσία έχει 
βγεί στο σφυρί και ξεπουλιέ
ται με το κομμάτι ή αρπάζεται 
με το κιλό! Από εκτάσεις και 
χωράφια, μέχρι βουνοκορφές 
και βοσκοτόπια και από τα 
σκουπίδια μας μέχρι τη Μπά
νια και το Ξινό Νερό!
Τα συμφέροντα των κατοίκων 
του Δήμου, των λαϊκών οικο
γενειών, των εργαζομένων 
στο εργοστάσιο δεν συμβαδί
ζουν με αυτά κανενός ιδιώτη 
καρχαρία! Δεν θα τους αφή- 
σουμε να ξεπουλήσουν την 
περιουσία μας!
Φτάνει να γίνεται κάθε δημο
τική αρχή και οι δημοτικοί 
σύμβουλοι πολιτικοί υπηρέτες 
τέτοιων συμφερόντων! Να 
λάβει ο καθένας την ευθύνη

των πολιτικών που εξυπηρε
τεί!
Καλούμε όλο τον κόσμο και 
τους κατοίκους για επαγρύ
πνηση, να σταματήσουμε 
οποιαδήποτε προσπάθεια να 
ξεπουλήσουν την Ξινό Νερό 
φέρνουν χέρι-χέρι είτε στο 
δημοτικό συμβούλιο, είτε στο 
διοικητικό συμβούλιο είτε στη 
πράξη!
Συνεχίζουμε να παλεύουμε 
για μια Ξυνό Νερό αποκλει
στικά λαϊκή περιουσία που θα 
λειτουργεί με γνώμονα τις 
λαϊκές ανάγκες, με πλήρη 
επάνδρωση και στελέχωσα, 
σύγχρονη μονάδα που δεν θα 
αποτελεί κίνδυνο για τους ερ
γαζόμενους και πλήρη και 
σταθερή δουλειά για όλους με 
μισθούς που ανταποκρίνονται 
στις σύγχρονες ανάγκες! 
Διεκδικούμε:
- Καμία μορφή ιδιωτικοποί
ησης τπς Ξυνο Νερό σε κα
νένα από τα στάδια 
παραγωγής - διανομής.
- Να εξασφαλιστεί η αδεια από 
το ΕΟΤ για αξιοποίηση της 
πηγής για την απρόσκοπτη 
λειτουργία της.
- Να εξασφαλιστούν άμεσα τα 
χρήματα απ τον αναπτυξιακό 
και το ΣΔΑΜ και να προχωρή
σει η υλοποίηση για νέα, σύγ
χρονη μονάδα με δημόσια 
χρηματοδότηση και ιδία κεφά
λαια
- Μόνιμη και σταθερή δουλειά 
για τους εργαζόμενους της 
Ξυνο Νερό. Να υπογραφεί 
Σ.Σ.Ε για τους εργαζόμενους 
ή να εφαρμοστεί αυτή που 
ισχύσει στα Τρόφιμα -Ποτά.
- Μέτρα υγείας ασφάλειας 

τάσστο εργοστάσιο.
Λαϊκή Συσπείρωση Αμυν
ταίου».

Οηχωβόλος

Προβληματισμοί

Α
υτήν τη περίοδο διεξά
γονται οι προαγωγικές 
και απολυτήριες εξετά
σεις των μαθητών Γυμνασίων 

και Λυκείων. Προαγωγικές είναι 
οι εξετάσεις για να προαχθεί ένας 
μαθητής ή μαθήτρια από μια τάξη 
στην επόμενη. Από την Α' Γυμνα
σίου στη Β', από τη Β' στη Γ' τάξη. 
Το ίδιο από Α' Λυκείου στη Β' και 
από τη Β ’ στη Γ' Λυκείου. Οι εξε
τάσεις της Γ' Γυμνασίου και της Γ' 
Λυκείου λέγονται απολυτήριες 
διότι με αυτές παίρνουν οι μαθη
τές απολυτήριο.
Οι εξετάσεις είναι μια δοκιμασία, 
τους φορτώνουν με άγχος και 
αγωνία. Ποιά θα είναι τα θέματα; 
Πόσο δύσκολα θα είναι; Πόσο 
έχουν διαβάσει τα συγκεκριμένα 
θέματα. Μαθητές που δεν θα γρά
ψουν καλά αισθάνονται μειονε
κτικά.
Χρησιμοποιούμε τον χαρακτηρι
σμό "κακός" μαθητής για όσους 
υστερούν στα μαθήματα ή και στις 
εξετάσεις. Αυτό είναι λάθος. Δεν 
υπάρχουν κακοί μαθητές, υπάρ
χουν επιδόσεις ικανοποιητικές ή 
μη.
Ούτε αν ένας μαθητής ή μαθήτρια 
έχει αποκλίνουσα συμπεριφορά 
πρέπει να τον/ την χαρακτηρί
ζουμε. Υπάρχουν σοβαροί οικογε
νειακοί ή άλλοι λόγοι, που είναι η 
αιτία της αποκλίνουσας συμπερι
φοράς.

Σε αυτούς τους μαθητές πρέπει οι 
εκπαιδευτικοί να δείξουν κατα
νόηση και αγάπη συζητώντας το 
θέμα των προαγωγικών και απο
λυτήριων εξετάσεων.
Φίλος καθηγητής μαθηματικός, 
που διδάσκει σε Λύκειο μου είπε: 
Εγώ είμαι υπέρ της κατάργησης 
αυτών των εξετάσεων. Έτσι που 
είναι τώρα είναι παρωδία. Δεν 
μένει κανείς στην ίδια τάξη σε Γυ
μνάσιο και Λύκειο. Στα 34 χρόνια 
στην εκπαίδευση δεν άφησα μα
θητή στην ίδια τάξη. Προσθέτω 
ότι πρέπει να καταργηθούν και οι 
Πανελλήνιες (άλλοτε τις λέγανε 
Πανελλαδικές, Γενικές.Έτσι για να 
αλλάζουμε σφραγίδες).
Πως θα εισάγονται στα Πανεπι
στήμια; Είναι απλό, θα μετράνε οι 
βαθμολογίες των τριών τάξεων 
του Λυκείου με βαθμούς βαρύτη
τας σε συγκεκριμένα, ανά πανεπι
στημιακή σχολή, μαθήματα. Οι 
μαθητές και στις τρεις τάξεις του 
Λυκείου εξετάζονται προφορικά 
και γραπτά (τεστ - πρόχειρα δια
γωνίσματα) και βαθμολογούνται 
ανά τετράμηνα.
Υ.Γ.
Διαβάζω στον τοπικό τύπο ευχε
τήρια μηνύματα για τους εξεταζό
μενους μαθητές και μαθήτριες 
στις Πανελλήνιες εξετάσεις. Όταν 
εκφέρεται μια ευχή εκφράζει μια 
καλή προαίρεση. Αν όμως οι μα
θητές δεν είναι καλά προετοιμα
σμένοι για να γράψουν καλά, οι 
ευχές είναι έπεα πτερόεντα.

Γιατί
Μπήκε με ελπίδα 

ο Ιούνης 
Αφήνει θλιμμένα 

τον Μάη
με θρήνους πολλούς. 

Αθέριστες μείναν' 
πεδιάδες της Ουκρανίας. 

0 νέος ήταν όμορφος 
ήθελε μόνο να κόψει 

ένα κόκκινο τριαντάφυλλο.
Μια σφαίρα εχθρική 

σκότωσε την ομορφιά του. 
Οι μνήμες της μάνας του 

τον έχουν ζωντανό. 
Τώρα μια αδικία 

πλακώνει το σώμα του.

31-5-2022
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Περιφερειακή Ενότητα Φλώρινας τρία Μεγάλες καταστροφές από τη
χρόνια μετά: Με τα άφθονα «Θα» και τα 
Άφαντα Έργα, η οικονομία της Φλώρινας 

καταρρέει. Υπάρχει ελπίδα;

Σ
τα πεπραγμένα της Περιφερειακής Αρχής 
και στην κατάσταση που βρίσκεται σήμερα η 
Δυτική Μακεδονία και ειδικότερα η περιφε
ρειακή ενότητα Φλώρινας αναφέρθηκε κατά τη 

διάρκεια συνέντευξης τύπου η η επικεφαλής του 
συνδυασμού «ΕΛΠΙΔΑ» στο Περιφερειακό Συμ
βούλιο Δυτικής Μακεδονίας στη συνέντευξη της 
31ης Μαΐου 2022 στη Φλώρινα.
Παρών στη συνέντευξη ήταν και ο Περιφερειακός 
Σύμβουλος Γιάννης Στρατάκης.
Αναλυτικά η κ. Ζεμπελιάδου είπε τα εξής:
Στις 26 Σεπτεμβρίου 2020 με συνέντευξη τύπου 
από τη Φλώρινα τεκμηριώσαμε ότι 
το ΜαεΙθΓ ΡΙαη της Απολιγνιτοποίησης, που λίγες 
μέρες πριν είχε δοθεί στη δημοσιότητα, θα αποτελέ- 
σει ταφόπλακα για τον τόπο μας. Δυστυχώς επιβε
βαιωθήκαμε.
Σήμερα, τρία χρόνια μετά την ανακοίνωση της Απο- 
λιγνιτοποίησης, τα πράγματα εξελίσσονται ακόμα 
χειρότερα από τις προβλέψεις, όχι μόνο τις δικές 
μας, αλλά και της μελέτης του ΤΕΕ (Δ. Σωτηρόπου- 
λος/ Ε. Καρλόπουλος).
Τα ευρήματα της μελέτης του ΤΕΕ το 2020 για τη
Δυτική Μακεδονία προέβλεπαν ότι το 2028 (μηδενι
σμός παραγωγής λιγνίτη) στη Δυτική Μακεδονία θα 
είχαμε:
- Συρρίκνωση της ΑΠΑ κατά 26% και ετήσια 
απώλεια εισοδημάτων ύψους 1.2 δισ. €
- Απώλεια 21.000 θέσεων εργασίας 
- Μείωση της απασχόλησης σε ποσοστό 24%
- Συνολική απώλεια εισοδήματος για την πε
ρίοδο (2013-2028) ύψους 9 δισ. €
Δυστυχώς η επικαιροποίηση της ως άνω μελέ
της τον Ιανουάριο του 2022 με τα τελευταία 
επίσημα στοιχεία τηε ΕΛΣΤΑΤ έωε το 2019 κα- 
τέδειξε ότι οι επιπτώσεις που προβλέπονταν για 
το 2028 ήρθαν έξι χρόνια νωρίτερα και μάλιστα 
με τάση επιβεβαίωσης του χειρότερου σενα
ρίου.
Ειδικότερα, την περίοδο 2018-2019 όλες ανεξαι
ρέτως οι Περιφέρειες της χώρας 
κατέγραψαν αύξηση της Ακαθάριστης Προστι
θέμενης Αξίας (ΑΠΑ) και μόνον η Δυτική Μα
κεδονία κατένοαψε σημαντική υείωση 
κατά 8.8%.
Από την επικαιροποιημένη μελέτη του ΤΕΕ προκύ

πτει ότι:
- Για να ξαναδημιουργηθούν οι θέσεις εργασίας 
που χάθηκαν οι πόροι του Ταμείου Δίκαιης Με
τάβασης δεν επαρκούν και χρειάζεται αναθεώ
ρηση τους
- Μόνο για το 2019 ο μέσος πολίτης της Δυτι
κής Μακεδονίας έχει απολέσει περίπου 4.500 
ευρώ, ενώ το 2023 με μηδενική παραγωγή λι
γνίτη θα χάσει οριστικά 8.500€ από το ετήσιο 
εισόδημά του (-54% σε σχέση με το 2013)
- Την περίοδο 2015 - 2020 ο πληθυσμός της 
Δυτικής Μακεδονίας μειώθηκε κατά 11.750 κα
τοίκους καταγράφοντας το μεγαλύτερο ποσοστό 
μείωσης πανελλαδικά.
Η δημογραφική συρρίκνωση της Δυτικής Μα
κεδονίας και η απώλεια ενεργού πληθυσμού 
(που θα οδηγήσει σε ακόμη μεγαλύτερη ύφεση 
την περιοχή), αναδύεται σε εξαιρετικά σημαν
τικό πρόβλημα. Η άμεση εφαρμογή στρατηγι
κών 0Α5Ι5, προτείνεται ως μια δόκιμη 
διαδικασία προσέγγισης από την πλευρά των 
περιφερειακών και τοπικών αρχών.
Η κατάρρευση της οικονομίας της Περιφέρειας 
μετά την ενσωμάτωση και των ετών της Πανδη
μίας 2020- 2021 (εκτίμηση ΕΛΣΤΑΤ) γίνεται 
εφιαλτική.
Η πτώση του ΑΕΠ της Περιφέρειας είναι μεγα
λύτερη του 40% ενώ η ΠΤΩΣΗ ΑΕΠ τηε ΠΕ 
ΦΛΩΡΙΝΑΣ για το διάστημα 2012 νε 2021 είναι
- 44%%...
Στις 26 Σεπτεμβρίου 2020 με συνέντευξη τύπου 
από τη Φλώρινα τεκμηριώσαμε ότι 
το ΜοδΙθΓ ΡΙαη της Απολιγνιτοποίησης, που λίγες 
μέρες πριν είχε δοθεί στη δημοσιότητα, θα αποτελέ- 
σει ταφόπλακα για τον τόπο μας. Δυστυχώς επιβε
βαιωθήκαμε.
Σήμερα, τρία χρόνια μετά την ανακοίνωση της Απο- 
λιγνιτοποίησης, τα πράγματα εξελίσσονται ακόμα 
χειρότερα από τις προβλέψεις, όχι μόνο τις δικές 
μας, αλλά και της μελέτης του ΤΕΕ (Δ. Σωτηρόπου- 
λος / Ε. Καρλόπουλος).
Τα ευρήματα της μελέτης του ΤΕΕ το 2020 για τη
Δυτική Μακεδονία προέβλεπαν ότι το 2028 (μηδενι
σμός παραγωγής λιγνίτη) στη Δυτική Μακεδονία θα 
είχαμε:

Συνέχεια στη σελίδα 10...

Προσφορά οχημάτων στη Διεύθυνση Αστυνομίας
Φλώρινας από τον Αναστάσιο Χατζηχρήστο

Π
ραγματοποιήθηκε προ
σφορά δύο (2) Ι.Χ.Ε. αυτο
κινήτων, από τον ιδιώτη 
(συμβολαιογράφο) κ. Αναστάσιο 

Χρ. Χατζηχρήστου προς τη Διεύ
θυνση Αστυνομίας Φλώρινας, τα 
οποία διατέθηκαν στο Αστυνο
μικό Τμήμα Φλώρινας και στο 
Τμήμα Διαβατηριακού Ελέγχου 
Κρυσταλλοπηγής Φλώρινας.
Η ανιδιοτελής αυτή προσφορά προς 
την Ελληνική Αστυνομία αποτέλεσε 
πρωτοβουλία του ανωτέρω ιδιώτη, 
ως αναγνώριση των υπηρεσιών 
του προσωπικού της Διεύθυνσης 
Αστυνομίας Φλώρινας προς τους 
πολίτες της Φλώρινας.
Με την προσθήκη των ηροαναφερόμενων οχημάτων 
ενισχύεται και αναβαθμίζεται η επιχειρησιακή ετοι
μότητα και ανταπόκριση του Αστυνομικού Τμήματος 
Φλώρινας και του Τμήματος Διαβατηριακού Ελέγχου 
Κρυσταλλοπηγής και βελτιώνεται το επίπεδο των πα
ρεχόμενων υπηρεσιών προς όφελος του κοινωνικού 
συνόλου.
Προς το πρόσωπο του ανωτέρω ιδιώτη, εκφράστη
καν οι ειλικρινείς και θερμές ευχαριστίες, τόσο του 
Διευθυντή της Διεύθυνσης Αστυνομίας Φλώρινας, 
Αστυνομικού Υποδιευθυντή κ. Παναγιώτη ΓΕΩΡ- 
ΓΙΑΔΗ που παρέλαβε τα οχήματα, όσο και του προ
σωπικού του Αστυνομικού Τμήματος Φλώρινας και 
του Τμήματος Διαβατηριακού Ελέγχου Κρυσταλλο
πηγής για την ευγενική προσφορά και του διαβεβαι
ώθηκε ότι, οι αστυνομικοί θα συνεχίσουν άοκνα και 
αδιάλειπτα, να προσφέρουν με το ίδιο αίσθημα ευθύ
νης απέναντι στους πολίτες της περιοχής, ενώ επιση- 
μάνθηκε ότι τέτοιες πρωτοβουλίες είναι απαραίτητες 
και αηοδεικνύουν τη σχέση εμπιστοσύνης μεταξύ 
αστυνομίας και πολιτών.

χαλαζόπτωση σε αγροτικές
εκτάσεις του Δήμου Αμυνταίου

Α
νυπολόγιστες είναι οι καταστροφές που ηροκάλεαε η χαλα
ζόπτωση το απόγευμα της Δευτέρας 6 Ιουνίου στα αγροτικά 
προϊόντα της περιοχής του Αμυνταίου. Συγκεκριμένα, η κα
κοκαιρία έπληξε τις Τοπικές Κοινότητες Βεγόρας, Μανιακίου, Φα

ραγγιού, Αντιγόνου και Αγίου Παντελεήμονα με την καταστροφή 
να φτάνει σε κάποιες περιπτώσεις ακόμα και στο σύνολο της πα
ραγωγής.
Τις πληγει'σες περιοχές επισκέφτηκαν την Τρίτη 7 Ιουνίου ο βουλευ
τής της Π.Ε Φλώρινας κ. Γιάννης Αντωνιάδης, κλιμάκιο του ΕΛΓΑ με 
επικεφαλής την ηροϊσταμένη κ. Ελένη Κατόγλου, ο Αντιπεριφερειάρ- 
χης Πολιτικής Προστασίας Δυτ. Μακεδονίας κ. Θωμάς Μάνος, ο δή
μαρχος κ. Άνθιμος Μπιτάκπς και αντιδήμαρχοι του δήμου Αμυνταίου.

Συγκεκριμένα έγινε αυτοψία στα αγροκτήματα των τοπικών κοινοτή
των Βεγόρας, Μανιακίου, Αντιγόνου και Αγίου Παντελεήμονα.
Κατά τη διάρκεια της αυτοψίας έγινε ενημέρωση για τις εκτεταμένες ζη
μιές, που προξένησαν οι θυελλώδεις άνεμοι και το χαλάζι στις αγροτικές 
καλλιέργειες, από τον πρόεδρο της τοπικής κοινότητας Βεγόρας κ. Λά
ζαρο Αθανασιάδη, τον πρόεδρο της τοπικής κοινότητας Μανιακίου κ. 
Τσιβελεϊδη Γιώργο, τον πρόεδρο της τοπικής κοινότητας Αντιγόνου κ. 
Πατμάνογλου Νικόλαο, τον πρόεδρο του Αγροτικού Συνεταιρισμού 
Αγίου Παντελεήμονα κ. Μπούκτση Λάζαρο, τον δημοτικό σύμβουλο κ. 
Κυριάκο Κύρκου, την πρόεδρο του Αγροτικού Συλλόγου Αμυνταίου 
κ. Διαμάντω Κρητικού και παραγωγούς της περιοχής.
0 κ. Αντωνιάδης τόνισε στους παραγωγούς ότι από την πρώτη στιγμή 
που έπληξε η θεομηνία την περιοχή, επικοινώνησε άμεσα με τους 
υπεύθυνους του ΕΛΓΑ, από τους οποίους υπήρξε άμεση κινητοποίηση 
προκειμένου να γίνει μια πρώτη εκτίμηση της καταστροφής.
0 κ. Βουλευτής δεσμεύτηκε ότι θα προβεί σε όλες τις απαραίτητες ενέρ
γειες, ώστε να προχωρήσουν άμεσα οι διαδικασίες καταγραφής και 
αποτίμησης των ζημιών από τα αρμόδια όργανα και η καταβολή των 
αποζημιώσεων στους πληγέντες.
Επιπλέον αποφασίστηκε να πραγματοποιηθεί διευρυμένη σύσκεψη 
στο Αμύνταιο, στις εγκαταστάσεις του ΑΣΕΠΑ την Πέμπτη 
09/06/2022 και ώρα 10:00π.μ. με τους αγροτικούς συλλόγους της 
περιοχής και ομάδες παραγωγών που επλήγησαν από τη θεομη
νία, έτσι ώστε να υπάρχει μια συνολική εκτίμηση της κατάστασης. 
Παράλληλα την Παρασκευή 10/06/2022 ο κ. βουλευτής θα επισκε- 
φτεί το Περιφερειακό κατάστημα του ΕΛΓΑ στην Κοζάνη, όπου και θα 
πραγματοποιηθεί σύσκεψη με τη διεύθυνση για να υπάρχει συντονισμός 
ενεργειών με σκοπό τπν έγκαιρη καταγραφή των ζημιών από τα αρμό
δια κλιμάκια του ΕΛΓΑ.
Τέλος, ο κ. βουλευτής δεσμεύτηκε να ενημερώσει την επόμενη εβδο
μάδα τον αρμόδιο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Γεωργαντά Γεώρ
γιο και τον Υφυπουργό κ. Στύλιο Γεώργιο σε συναντήσεις που θα 
πραγματοποιήσει μαζί τους προκειμένου να δρομολογηθούν οι ανάλο
γες ενέργειες από το Υπουργείο, για την καταβολή των αποζημιώσεων 
στους δικαιούχους.
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Συνάντηση του Δημάρχου Φλώρινας με τον εκίνησαν οι εργασίες ασφαλτόστρωσης

Γενικό Πρόξενο της Ελλάδας στο Μοναστήρι

Τ
ον Γενικό Πρόξενο της 
Ελλάδας στο Μοναστήρι 
(ΒΗοΙβ) κ. Αλέξανδρο Βι- 
δούρη υποδέχτηκε στο γρα

φείο του ο Δήμαρχος Φλώρι
νας κ. Βασίλης Γισννάκης, 
παρουσία και του Περιφερει
άρχη Δυτικής Μακεδονίας κ.
Γιώργου Κασαπίδη.
Αρχικά υπήρξε μια γενική ενη
μέρωση από τον κ. Δήμαρχο για θέματα της ευρύτε
ρης περιοχής, καθώς και για τα έργα και τις δράσεις 
του Δήμου Φλώρινας.
Στη συνέχεια η συζήτηση εστιάστηκε σε θέματα συ
νεργασίας σε διάφορους τομείς, όπως η οικονομία

και ο πολιτισμός, όπου αναλύθηκε εκτενώς και η 
υλοποίηση διασυνοριακών προγραμμάτων.
Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε σε θετικό κλίμα, με 
τις δύο πλευρές να εκφράζουν τη διάθεσή τους για 
στενή και αγαστή συνεργασία.

Συνάντηση του βουλευτή Γιάννη Αντωνιάδη 

με στελέχη της Εταιρίας “ΘΕΜΕΛΗ”

Τ
ην Τετάρτη 2 Ιουνίου 2022, ο βουλευτής 
Φλώρινας Γιάννης Αντωνιάδης είχε συνάν
τηση στο πολιτικό του γραφείο στην Αθήνα 
με εκπροσώπους της Εταιρίας «ΘΕΜΕΛΗ» η 

οποία κατασκευάζει το έργο της εγκατάστασης 
του φυσικού αερίου στη Φλώρινα. Συγκεκριμένα, 
από την πλευρά της εταιρίας συμμετείχαν στη συ
νάντηση ο Διευθύνων Σύμβουλος κ. Γιώργος 
Ντινόηουλος και ο Διευθυντής της εταιρίας κ. 
Γιώργος Βασιλείου.
0 βουλευτής εξέφρασε την αγωνία του για την έναρξη 
και ολοκλήρωση του συγκεκριμένου έργου, το οποίο 
ασχέτως με τις συγκυριακά υψηλές τιμές του φυσι
κού αερίου είναι ένα έργο μείζονος σημασίας για τη 
Φλώρινα με δεδομένες τις υψηλές τιμές του πετρε
λαίου θέρμανσης αλλά και με το υπαρκτό περιβαλ
λοντικό πρόβλημα που δημιουργείται κατά τους 
χειμερινούς μήνες πάνω από την πόλη της Φλώρινας. 
Ο κ. Ντινόηουλος διαβεβαίωσε το βουλευτή ότι σε 
κάθε περίπτωση, το έργο θα ολοκληρωθεί μέσα στο 
προβλεπόμενο χρονοδιάγραμμα, δηλαδή στα τέλη 
του 2023.Ήδη έχει ξεκινήσει η κατασκευή του κεν
τρικού αγωγού από την Κοινότητα Πέρδικα προς τη 
Φλώρινα, ενώ αναμένουν την έγκριση των κυκλοφο- 
ριακών ρυθμίσεων από την Περιφέρεια Δυτικής Μα
κεδονίας ώστε να μπει -ενδεχομένως- και δεύτερο 
συνεργείο και να προχωρήσει το έργο με ταχύτερους 
ρυθμούς. Ήδη, μέσα στις επόμενες μέρες, έχει προ
γραμματιστεί να ξεκινήσει συνεργείο να σκάβει μέσα 
στη πόλη της Φλώρινας.
Από την πλευρά της εταιρίας «ΘΕΜΕΛΗ», ο κ. Ντινό- 
πουλος και ο κ. Βασιλείου έθεσαν το ένα και μοναδικό 
πρόβλημα που αντιμετωπίζει όχι μόνο η δική τους

εταιρία, αλλά και όλες οι εταιρίες στην Ελλάδα και 
στην Ευρώπη. Αυτό δεν είναι άλλο από τη μεγάλη 
ανατίμηση των υλικών όπως σωλήνες κλπ σε σχέση 
με τις τιμές που υπήρχαν το 2021.0 βουλευτής δια
βεβαίωσε τους εκπροσώπους της εταιρίας ότι η κυ
βέρνηση γνωρίζει το συγκεκριμένο πρόβλημα το 
οποίο απειλεί να παγώσει την υλοποίηση των ήδη δη- 
μοπρατημένων έργων σε όλη τη χώρα και εργάζεται 
πάνω στην εξεύρεση λύσης. Παρόλα αυτά, θα θέσει 
άμεσα το θέμα στους αρμόδιους υπουργούς και θα 
πιέσει για την τάχιστη επίλυσή του ώστε η υλοποίηση 
των ήδη δημοπρατημένων έργων να συνεχιστεί 
απρόσκοπτα.

ΑΠΟ ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ

Εθελοντές από τρεις χώρες καθάρισαν τη Μεγάλη Πρέσπα

Τ
ρεις δήμαρχοι από τρεις 
διαφορετικές χώρες, μαζί 
με τους δημότες τους, κα
θάρισαν τις παραλίες και τις 

όχθες της Μεγάλης Πρέσπας.
Η πρωτοβουλία των δημάρ
χων Παναγιώτη Πασχαλίδη 
(δήμος Πρεσπών), Γιόβαν Το- 
ζιέφσκι (δήμος Ρβεεη, Βόρεια 
Μακεδονία), Πάλι Κολέφσκι 
(δήμος Ρυεΐβε Αλβανία) που μοιράζονται την Με
γάλη Πρέσπα, είχε ως κοινό σύνθημα «Πρέσπα 
χωρίς σκουπίδια! -ΤταδΗ (γθθ Ρι-εερα» και έγινε 
στο πλαίσιο των εκδηλώσεων για την Παγκόσμια 
Ημέρα Περιβάλλοντος.
Στην ελληνική πλευρά της Πρέσπας, μαθητές σχο
λείων και άνθρωποι κάθε ηλικίας, με την συμβολή 
του δήμου Πρεσπών σε θέματα υλικοτεχνικής υπο
δομής, ξεχύθηκαν στην περιοχή του φυλακίου της 
Κούλας, στο σημείο που ενώνονται η Μικρή και η 
Μεγάλη Πρέσπα, στην παραλία του ΕΟΤ, καθώς και 
στην παραλία του ακριτικού χωριού Ψαράδων, περι- 
συλλέγοντας πλαστικά, χαρτιά και κάθε είδους από
βλητα που μολύνουν τις όχθες της λίμνης και 
αποτελούν κίνδυνο για τα πουλιά και τα ψάρια.
Από φωτογραφίες και βίντεο που ανταλλάξαν οι τρεις 
δήμαρχοι, φαίνεται ότι πολλά νέα παιδιά αλλά και με
γάλοι με τους δημάρχους τους επικεφαλής, χτένισαν 
τις όχθες της λίμνης γύρω από τα χωριά του δήμου 
Ρυείθς στην Αλβανία και του Ρέσεν στην Βόρεια Μα
κεδονία.
Όπως ανέφερε μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ ο δήμαρχος 
Πρεσπών, Παναγιώτης Πασχαλίδης, στην περιβαλ
λοντική δράση και από τις τρεις χώρες έλαβαν μέρος 
πάνω από 350 εθελοντές και κάλυψαν μια ακτο
γραμμή μήκους σχεδόν 100 χλμ., σε μια από τις με
γαλύτερες και αρχαιότερες λίμνες των Βαλκανίων και

της Ευρώπης.
Οι τρεις δήμοι έχουν πολύχρονη συνεργασία και δρά
σεις για την προστασία του περιβάλλοντος και τη βιώ
σιμη ανάπτυξη της διασυνοριακής περιοχής των 
Πρεσπών, είτε με δικές τους πρωτοβουλίες, είτε στα 
πλαίσια ευρωπαϊκών προγραμμάτων, είτε στο πλαί
σιο της διασυνοριακής συνεργασίας για το Πάρκο 
Πρεσπών, που ξεκίνησε με ελληνική πρωτοβουλία 
το 2000 και σήμερα συνεχίζεται με ακόμη πιο ισχυ
ρούς δεσμούς.
Ο κ. Πασχαλίδης εξήγησε ότι η πρώτη συνεδρίαση 
των οργάνων του διασυνοριακού πάρκου, με εκπρο
σώπους από τις τρεις χώρες αλλά και και της Ευρω- 
παϊκής'Ενωσης, θα πραγματοποιηθεί στις 23 και 24 
Ιουνίου 2022 στην Πύλη Πρεσπών.
Στους εθελοντές και από τις τρεις χώρες, μοιράστη

καν αναμνηστικά δώρα, καπέλα και μπλουζάκια, ενώ 
οι περιβαλλοντικές δράσεις υποστηρίζονται από τα 
αντίστοιχα προγράμματα διασυνοριακής συνεργασίας 
της Ευρωπαϊκής'Ενωσης, ΙηΙθΓΤθει-ΙΡΑ 0Β0 Θγθθοθ - 
ΒθρυόΙίε οί ΝοΠή Μσεθάοηία, και ΙηίθΓΓβς-ΙΡΑ 0Β0 
ΘΓθθεβ - Αώσηία.
Αργά το απόγευμα, οι τρεις δήμαρχοι συναντήθηκαν 
στην ελληνική πλευρά της Πρέσπας στο Λαιμό Πρε
σπών, όπου αντάλλαξαν απόψεις και μοιράστηκαν 
εμπειρίες από την κοινή πρωτοβουλία με τον δή
μαρχο Παναγιώτη Πασχαλίδη.

και αποκατάστασης υφιστάμενων 
κατεστραμμένων οδοστρωμάτων και 

κοινόχρηστων χώρων στον Οικισμό των 
Εργατικών Κατοικιών Δήμου Αμυνταίου

Σ
ε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται η εργολαβία για την ασφαλτό
στρωση και αποκατάσταση υφιστάμενων κατεστραμμένων 
οδοστρωμάτων και κοινόχρηστων χώρων, στον Οικισμό Ερ
γατικών Κατοικιών του Δήμου Αμυνταίου, έργο που συμβασιο- 

ποιήθηκε τον περασμένο Νοέμβριο.
Συγκεκριμένα πραγματοποιούνται παρεμβάσεις στον οικισμό των πα
λαιών και καινούργιων εργατικών κατοικιών με ασφαλτόστρωση των 
δρόμων εντός των οικισμών.
Το έργο πραγματοποιείται κυρίως για τη βελτίωση των συνθηκών 
ασφαλούς και ανεμπόδιστης διέλευσης πεζών και οχημάτων από τις δη
μοτικές οδούς και πλατείες όπου γίνονται παρεμβάσεις. Επιπροσθέτως 
επιτυγχάνεται βελτίωση της αισθητικής των εν λόγω κοινόχρηστων 
χώρων, οι οποίοι εξυπηρετούν σε καθημερινή βάση σημαντικό όγκο 
διερχόμενων δημοτών.

Γραφείο Τύπου Δήμου Αμυνταίου
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Ερώτηση βουλευτών του ΠΑΣΟΚ - 

Κινήματος Αλλαγής για την κοροϊδία 
με τις χαμηλές επιδοτήσεις περί της 
αναδιάρθρωσης καλλιεργειών στις 
περιοχές ενεργειακής μετάβασης

Ε
ρώτηση κατέθεσαν οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ - Κινήματος 
Αλλαγής Γιώργος Αρβανιτίδης, τομεάρχης Ενέργειας και Πε
ριβάλλοντος, Ανδρέας Πουλάς, τομεάρχης Αγροτικής Ανά
πτυξης & Τροφίμων και Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, Αντιπρό

εδρος της Βουλής, προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης & 
Τροφίμων κ. Γ. Γεωργαντά και Περιβάλλοντος & Ενέργειας κ. Κ. 
Σκρέκα, με αφορμή την κοροϊδία για τις χαμηλές επιδοτήσεις 
40% για την αναδιάρθρωση καλλιεργειών στις περιοχές ενερ
γειακής μετάβασης.
Οι βουλευτές ζητάνε να μάθουν γιατί επέλεξαν να ορίσουν το χαμηλό
τερο ποσοστό ενίσχυσης για την Δυτική Μακεδονία 40% και για την 
Πελοπόννησο 50% και αν προτίθενται να προβούν στις αναγκαίες αλ
λαγές και τροποποιήσεις για τις περιφέρειες που πλήττονται από την 
διαδικασία απολιγνιτοηοίησης.
Ακολουθεί ολόκληρο το κείμενο της ερώτησης:
Κύριοι Υπουργοί, ως γνωστόν, από 15 Μα'ί'ου 2022 έως 15 Νοεμβρίου 
2022, θα υποβληθούν οι αιτήσεις ενίσχυσης των φακέλων υποψηφιό
τητας για επιλέξιμα νέα αγροτεμάχια στο μέτρο της Αναδιάρθρωσης 
Καλλιεργειών. Σύμφωνα με την προκήρυξη του εν λόγω προγράμματος 
Αναδιάρθρωσης Καλλιεργειών θα υπάρξει ενίσχυση έως 80% του κό
στους φύτευσης νέων ποικιλιών πολυετών καλλιεργειών. Ωστόσο, ενώ 
το μέτρο έχει ως στόχο την ανάπτυξη ανθεκτικότητας στον πρωτογενή 
τομέα, με συμβολή και στην μείωση της κλιματικής αλλαγής (δενδρώδης 
καλλιέργειες) και στηρίζει αυτή την μετάβαση σε όλη τη χώρα, ηροκαλεί 
εντύπωση η αδικαιολόγητη διαβόθμιση του ύψους της ενίσχυσης, ενώ 
το κόστος εγκατάστασης των φυτειών είναι ίδιο σε όλες τις περιφέρειες 
της χώρας.
Το πρόβλημα γίνεται ακόμη εντονότερο και προκαλεί μεγάλη αίσθηση 
στους καλλιεργητές των περιοχών που θα εφαρμοσθούν τα μέτρα της 
απολιγνιτοηοίησης, δηλαδή τη Δυτική Μακεδονία και την Μεγαλόηολη 
- Αρκαδία, όπου δεν έχει ληφθεί καμία πρόνοια ενσωμάτωσης αντι
στάθμισης ενισχυμένης ενίσχυσης ένεκα της βίαιης αλλαγής σε οικο
νομικό και παραγωγικό επίπεδο. Ενώ λοιπόν αυτές οι περιοχές θα 
έπρεπε να ενισχυθοΰν περισσότερο, η Δυτική Μακεδονία εντάσσεται 
στο χαμηλότερο συντελεστή ενίσχυσης 40% (!) μαζί με την Αττική και 
την Στερεά Ελλάδα ενώ η Μεγαλόηολη - Αρκαδία (Πελοπόννησος) στο 
συντελεστή ενίσχυσης 50% μαζί με τις περιφέρειες Δυτικής Ελλάδας, 
Θεσσαλίας, Ηπείρου, Κεντρικής Μακεδονίας, Ανατολικής Μακεδονίας- 
θράκης, Ιονίων Νήσων και Κρήτης.
Τα ανωτέρω ποσοστά μπορούν να αυξηθούν κατά 20 εκατοστιαίες μο
νάδες, υπό την προϋπόθεση ότι η μέγιστη ένταση ενίσχυσης δεν υπερ
βαίνει το 80 % για: α) επενδύσεις πομ συνδέονται με συγχώνευση ορ
γανώσεων παραγωγών ή β) πράξεις που λαμβάνουν στήριξη στο πλαίσιο 
της Ευρωπαϊκής Σύμπραξης Καινοτομίας (ΕΣΚ). Επομένως, εάν ακόμη 
και οι παραπάνω προϋποθέσεις συντρέχουν σε κάποιους δικαιούχους 
τα ποσοστά ενίσχυσης δεν θα ξεηεράσουν το 60% και το 70% αντίστοιχα 
και σε καμία περίπτωση δεν θα φθάσουν το 80% που προβλέπεται στο 
Πρόγραμμα Αναδιάρθρωσης Καλλιεργειών. Πρέπει τέλος να σημει
ώσουμε, ότι το ύψος των ποσών ενίσχυσης για την αρχική εγκατάσταση 
και φύτευση των δενδρωδών καλλιεργειών είναι πολύ σημαντικό καθώς 
αυτές οι καλλιέργειες δεν μπαίνουν αμέσως σε παραγωγή, αλλά χρει
άζονται κάποια χρόνια για να αρχίσουν να αποδίδουν στους παραγωγούς 
τα προσδοκώμενα οφέλη.
Δεδομένου ότι με τις πολύ δύσκολες τρέχουσες οικονομικές και ενερ
γειακές συνθήκες, αυτή η πρόβλεψη καταντά μέγιστη κοροϊδία για 
όσους θέλουν να προχωρήσουν σε μια πραγματική αναδιάρθρωση των 
καλλιεργειών στις περιοχές που βιώνουν στον μέγιστο βαθμό τις αρ
νητικές συνέπειες της ενεργειακής μετάβασης,
Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί
1. Γιατί επιλέξατε να ορίσετε το χαμηλότερο ποσοστό ενίσχυσης 
για την Δυτική Μακεδονία 40% και για την Πελοπόννησο 50% ; 
2. Είναι στις προθέσεις σας να προβείτε στις αναγκαίες αλλαγές 
και τροποποιήσεις, προκειμένου το σύνθημα που επικαλείστε ότι 
«δεν θα μείνει κανείς πίσω», στις περιοχές ενεργειακής μετάβα
σης δεν θα μείνει «κενό» γράμμα, ενισχύοντας με το μέγιστο 
προβλεπόμενο ποσοστό ενίσχυσης τους δικαιούχους αυτών των 
περιοχών;

Οι ερωτώντες βουλευτές 
Γιώργος Αρβανιτίδης 

Ανδρέας Πουλάς 
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος
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Ο Γενικός Πρόξενος της Ελλάδας στο Μοναστήρι Βιδούρης
Αλέξανδρος επισκέφθηκε το επιμελητήριο Φλώρινας

Τ
ην Τετάρτη 1 Ιουνίου επισκέφτηκε το Επιμε
λητήριο Φλώρινας ο Γενικός Πρόξενος της 
Ελλάδας στο Μοναστήρι κ. Βιδούρης Αλέ
ξανδρος.

Τον Πρόξενο υποδέχτηκαν ο Πρόεδρος του Επιμε
λητηρίου κ. Σαπαλίδπς Σάββας και ο Β' Αντιπρό
εδρος κ. Τοπάλτσης Μιχαήλ.
Στη συζήτηση που ακολούθησε αναδείχθηκε η 
ανάγκη περαιτέρω συνεργασιών στην μετά ΟΟνίΩ 
εποχή, επιχειρηματικών αποστολών και εμπορικών 
συνεργασιών των Ελληνικών επιχειρήσεων στη Βό
ρειο Μακεδονία.

Ο Πρόεδρος ανέδειξε τη διαχρονικά καλή συνεργασία 
του Επιμελητηρίου μας με το προξενείο και διαβε
βαίωσε τον Πρόξενο πώς το Επιμελητήριο Φλώρινας 
θα είναι πάντα δίπλα στο Ελληνικό Προξενείο και 
στην Ελληνική επιχειρηματική κοινότητα. Τέλος συ- 
ναποφασίστηκε να γίνει συνάντηση του διοικητικού 
συμβουλίου του Επιμελητηρίου Φλώρινας στο Προ
ξενείο το αμέσως επόμενο διάστημα καθώς επίσης 
και μία σειρά δράσεων που έχουν στόχο την ενδυνά
μωση των επιχειρήσεών μας.

Ο Πρόεδρος του Επιμελητηρίου Φλώρινας 
Σαπαλίδπς Σάββας

Συνάντηση του βουλευτή Γιάννη Αντωνιάδη
με τον πρόεδρο του ΕΚΑΒ

Τ
η Δευτέρα, 30 Μαΐου 
2022, ο βουλευτής Φλώρι
νας Γιάννης Αντωνιάδης 
είχε συνάντηση στο Κέντρο Δι

οίκησης του ΕΚΑΒ με τον Πρό
εδρο κ. Νίκο Παπαευσταθίου.
Κύριο θέμα της συνάντησης ήταν 
η στελέχωσπ του ΕΚΑΒ Φλώρι
νας. Ο βουλευτής τόνισε στον κ.
Πρόεδρο ότι για την καλύτερη λει
τουργία του ΕΚΑΒ Φλώρινας, 
είναι απαραίτητο να διοριστούν 
είτε από τον πίνακα των επικουρι
κών είτε ακόμα καλύτερα μόνιμοι 
υπάλληλοι οι οποίοι με την πα
ρουσία τους θα δώσουν μια μα
κροπρόθεσμη λύση στην 
υποστελέχωση του ΕΚΑΒ Φλώρι
νας. Οι αποσπάσεις στελεχών από 
άλλες περιοχές, λύνουν μεν προσωρινά το πρόβλημα 
αλλά πάντα ελλοχεύει ο κίνδυνος της υποστελέχω- 
σης και της ελλιπούς λειτουργίας του ΕΚΑΒ Φλώρι
νας. 0 κ. Πρόεδρος δεσμεύτηκε στο βουλευτή πως

στο αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα θα έχει λύ
σεις και απαντήσεις για τη στελέχωσπ του ΕΚΑΒ 
Φλώρινας.

ΑΠΟ ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ

Φάμελλος - Πέρκα: Προτιμότερο να καταρρεύσει 
η κυβέρνηση της ΝΔ παρά η κοινωνία

Σ
ε δήλωση για την απόφαση 
προσωρινής απαγόρευσης 
διακοπών ρεύματος σε ευά
λωτους καταναλωτές προχώρη

σαν οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ 
Σωκράτης Φάμελλος και Πέτη 
Πέρκα.
Ακολουθεί το πλήρες κείμενο της 
δήλωσης:
Παρά την προσπάθεια της ΔΕΗ, σε 
αγαστή συνεργασία με την κυβέρ
νηση, να σταματήσει τη συλλογική 
προσφυγή των καταναλωτικών ορ
γανώσεων κατά της ρήτρας ανα
προσαρμογής Μητσοτάκη μέσω της 
πιλοτικής δίκης, τα προσωρινά μέ
τρα που αποφασίστηκαν σήμερα, έστω και περιορι
σμένα, αποδεικνύουν ότι απαιτείται η προστασία των 
καταναλωτών απέναντι στην αισχροκέρδεια των ενερ
γειακών εταιρειών.
Η απόφαση αυτή επιβεβαιώνει την αναγκαιότητα της 
τροπολογίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ για την προ
στασία των καταναλωτών που αδυνατούν να πληρώ
σουν τη ρήτρα, τροπολογία που δεν έγινε δεκτή από 
την κυβέρνηση. Αποδεικνύει όμως παράλληλα και 
την αναλγησία της κυβέρνησης Μητσοτάκη και της 
διοίκησης της ΔΕΗ -με τα χρυσά μπόνους, τις μετοχές 
δώρο και τις λιμουζίνες-, που δεν λαμβάνουν καμία 
πρόνοια για τους καταναλωτές που αδυνατούν να αν- 
ταπεξέλθουν στην αρνητικές επιπτώσεις της ρήτρας. 
Σύμφωνα μάλιστα με δημοσιεύματα, η νομική εκπρο
σώπηση της ΔΕΗ έφτασε να χρησιμοποιήσει τα επι
χειρήματα: «η ΔΕΗ θα χρεοκοπήσει, θα καταρρεύσει» 
και «θα καταρρεύσει η κυβέρνηση», κατά της πρότα
σης για τα προσωρινά μέτρα απαγόρευσης των δια

κοπών ρεύματος.
Είναι τα ίδια επιχειρήματα που χρησιμοποίησε ο Κ. 
Χατζηδάκης, τον Ιούλιο του 2019, για να στρώσει το 
έδαφος στις αυξήσεις στα τιμολόγια της ΔΕΗ, στην 
απαλλαγή της ΔΕΗ από τον «ζουρλομανδύα» του Δη
μοσίου, στις προσλήψεις γαλάζιων παιδιών με κα
τάργηση του ηλαφόν στις αμοιβές και φυσικά στη ρή
τρα αναπροσαρμογής και στην αισχροκέρδεια που 
βιώνουν όλοι οι καταναλωτές εδώ και πολλούς μή
νες.
Η απάντηση στο ερώτημα πάντως είναι απλή: Είναι 
προτιμότερο να καταρρεύσει η κυβέρνηση παρά να 
χρεωκοπήσει, για ακόμη μία φορά επί ΝΔ, η ελληνική 
κοινωνία.

Τομεάρχπς Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Σωκράτης Φάμελλος 

Αναπληρώτρια Τομεάρχης Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Πέτη Πέρκα
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λόγιο
Νοβαρτιστάν...

- Λέει το ΡΒΙ ότι πήρε χρήματα ο Λοβέρδος;
- Όχι ο Λοβέρδος.
- Τότε ποιος;
- Ένας απ' το χωριό δεν τον ξέρεις.

Άραγε ο ΤζέιΈντγκαρ Χούβερ, όταν έφτια- 
//χνε και διοικούσε το ΡΒΙ για 50 χρόνια στή- 
" νοντας δολοπλοκίες, εκβιάζοντας 
πολιτικούς, παγιδεύοντας αγωνιστές, καταστρέ- 
φοντας ζωές, παρακολουθώντας τη μισή Αμε
ρική, από τον Αλ Καπόνε και τον Ντίλινγκερ 
μέχρι τον Μάρτιν Λουθερ Κινγκ και έχοντας 
ηχογραφήσεις ικανές να διαλύσουν κάθε πρό
εδρο των ΗΠΑ από τον Κούλιτζμέχρι τους Κέ- 
νεντι και τον Νίξον, θα μπορούσε ποτέ να 
φανταστεί ότι θα έρθει μια στιγμή που θα γα- 
μάνε τις μεταφράσεις της υπηρεσίας του για να 
κρύψουν 20 ψωροχιλιάρικα του Ανδρέα Λοβέρ- 
δου;».
Κύριε Νίκο Ανδρουλάκη, έχουμε θεματάκι εδώ στο 
Νοβαρτιστάν. Σοβαρούλι. Ηγετικό σας στέλεχος, 
υποψήφιος κιόλας για την Προεδρία, φέρεται από 
τα επίσημα έγγραφα του ΡΒΙ ότι δωροδοκήθηκε με 
20.000 ευρώ.
0 ίδιος το αρνείται.
Δεν έχει σημασία αν είδαμε με τα μάτια μας τα 
κρυμμένα μυστικά και ντοκουμέντα.
Δεν έχει σημασία αν συγκρίναμε τα δυο κείμενα, το 
αγγλικό και το ελληνικό.
Δεν έχει σημασία που το όνομα αναφέρεται στο αγ-

το κείμενο ως έχει με τον ίδιο και τους υπόλοι
πους, που φέρονται ως αποδέκτες χρηματι- 
σμού;
Άγνωστοι αι βουλαί θα μου πεις, σωστό κι αυτό. 
Κύριε Ανδρουλάκη, έχουμε θεματάκι. Δεν ξέρω τι 
θα κάνετε, δεν ξέρω πώς θα το χειριστείτε, αλλά
εδώ ούτε υπεκφυγές χωρούν ούτε κοιτούσα τη 
Γιαδικιάρογλου, που κοιτούσε την Πετροβα- 
σίλη. Το όνομα του ηγετικού σας στελέχους 
υπάρχει φαρδύ πλατύ, το σκάνδαλο είναι τερά
στιο και καλείστε να το αντιμετωπίσετε. Άμεσα 
και δυναμικά. Το χρωστάτε στην κοσμοπλημ
μύρα των ψηφοφόρων σας, που βρέθηκε κοντά 
σας και σας στήοιΕε με όλη την καρδιά του, σε
αυτήν τη δύσβατη “μετά Φώφη" εποχή του
ΠΑΣΟΚ.
Μια φορά κι έναν καιρό, Ο ρόγας αυλάρχης του 
Λουδοβίκου του ΙΣΤ’ συζύγου χης Μαρίας Αντουα- 
νέττας, μπήκε κατά λάθος στο μπάνιο, την ώρα που 
ο βασιλιάς ήταν γυμνός. Γία να δικαιολογηθεί είπε:
«Συγγνώμη Μεγαλειότατε, νόμιζα ότι είναι η με- 
γαλειοτάτη».
Έκτοτε βγήκε η θαυμαστή παροιμία «η δικαιολο
γία είναι χεφοτέρα του σφάλματος», που κολλάει 
όσο λίγες στην υπόθεση που χρόνια τώρα ταλανίζει 
το Νοβαρτιστάν.
Οι δικαιολογίες των κυβεονώντων είναι χειρό
τερες από το σφάλμα τους.
Ένα τεράστιο «ό,τι να “ναι» πλανιέται πάνω από τα 
κεφάλια τους.

γλικό και απαλείφεται στη μετάφραση.
Όχι λέει, όχι. Τίποτα δεν ισχύει. Ο ΣΥΡΙΖΑ φταίει.
Ο ΣΥΡΙΖΑ. αυτόε ο καριόλπε το έκανε όλα.
Λέει επί λέξει ο κ. Λοβέρδος:
«Ο σκοπός τους (στον ΣΥΡΙΖΑ) είναι γνωστός. 
Συνεχίζουν αυτό που κάνουν διαχρονικά, να 
σπιλώνουν πρόσωπα με τις ψευτοκατηγορίες 
των γνωστών κουκουλοφόρων. [...] Κανείς δεν 
παίρνει στα σοβαρά τους επάγγελμά πες συκο
φάντες της πολιτικής».
Ο ΣΥΡΙΖΑ φταίει.
Ο ΣΥΡΙΖΑ ο αλήτης, μπήκε με αντικλείδι νύχτα στα 
κεντρικό του ΡΒΙ, γιατί εκεί έχουν την απλή κλειδα
ριά τη Υαίο, που βάζεις στο αποθηκάκι της πηλω- 
τής.
Έπειτα -ο ΣΥΡΙΖΑ πάντα- νάρκωσε τον φύλακα 
στην είσοδο, δολοφόνησε τους αστυνομικούς στο 
ισόγειο, άνοιξε με τρυπάνι τη μέσα πόρτα του γρα
φείου, έκατσε στον υπολογιστή, έσπασε όλους 
τους κωδικούς, που ήταν της πλάκας 1234 πιν, 
βρήκε τα αρχεία και πρόσθεσε το όνομα του Λο- 
βέρδου.
Και μια που ήταν εύκαιρος, έβαλε και του 
Πατούλη.
Και του Φρουζή.
Και του Μανιαδάκη βρε. Του μάρτυρα του αξιόπι
στου, που τον έβγαλε στον τάκο και τώρα πουλάει 
το σπίτι του ο γλυκούλης.
Ο ΣΥΡΙΖΑ φταίει. Σκευωρία είναι. Και δεν το 
λέμε μόνον εμείς. Το λέει κι ο ίδιος ο κ. Λο
βέρδος.
Αυτό όμως που δεν μάς εξηγεί είναι το εξής.
Αφού, όπως ισχυρίζεται, δεν τίθεται θέμα συγκά
λυψης, γιατί αφαιρέθπκαν ονόματα στην ελλη
νική βερσιόν του εγγράφου;
Αφού δεν υπάρχει πρόβλημα, γιατί δεν άφησαν

Πήναν να τα ρίξουν στη μεταφράστρια, τους
άδειοσε η υεταωράστοια.
Πήγαν να ιιιελλίσουν κάτι, τους γύρισε μπού
μερανγκ.
Προσπάθησαν να τα μαζέψουν, τα έκαναν χειρό
τερα.
Να σοβαρευτούμε λίγο.
Η έκθεση του ΡΒΙ. που αναφέρει άλα τα ονό
ματα. παραδίδεται στην Εισαννελέα Διαφθοράς
Η Εισαγγελέας την προωθεί για επίσημη μετά
φραση στο Υπουργείο Εξωτερικών. Στο ελληνικό 
κείμενο τα ονόματα των τεσσάρων ατόμων, που 
φέρονται ότι δωροδοκήθηκαν (Λοβέρδος, Πατού
λης, Μανιαδάκπς, Φρουζής), υυστηοιωδώς 
εΕαωανίΖονται.
Κι εμείς καθόμαστε, πίνουμε τσίπουρα και συζη
τάμε στα σοβαρά αν είναι σκάνδαλο ή σκευωρία. 
Γιατί ο κομματικός παρωπιδισμός, αγάπη μου, δεν 
σου επιτρέπει να δεις την αλήθεια, μια αλήθεια που 
ολόγυμνη εμφανίζεται μπροστά σου.
Η πρώην Εισαγγελέας Διαφθοράς Ελένη Τουλου- 
πάκη ζητά από την ανακρίτρια Κωνσταντίνα Αλε- 
ΒιΖοηούλου να ενημερώσει άμεσα τις δικαστικές 
αρχές σχετικά με τις νέες αποκαλύψεις και η και
νούργια επίσημη μετάφραση, που θα αναφέρει κα
νονικά όλα τα ονόματα, να συμπληρώσει την κύρια 
ανάκριση. Τέλος, η ανακρίτρια να προχωρήσει σε 
κλήσεις όσων εμπλέκονται.
Η υπόθεση τώρα ξεκινάει. Το κουβάρι τώρα ξετυλί
γεται. Πολλά κουκουλώθηκαν, πολλά κρύφτη
καν κάτω από το χαλί, αλλά τώοα πια η 
αποφορά προδίδει την αλήθεια. 
θα περιυένουμε. Γιατί πάντα ελπίΖουυε πως 
ακόυα και στο πυκνό σκοτάδι του Νοβαρτιστάν.
κάποτε Εηυεοώνει.

Έλενα Ακρίτα - ηβννδ 247

Σταγονίδια...
από

εδώ...
Χοήστος Στυλιανίδης. υπουργός Κλιματικής Κρί
σης και Πολιτικής Προστασία: 0 εισαγόμενος 
υπουργός βγήκε προ ημερών και δήλωσε ότι
«Έχουμε μπροστά μας ένα σκληρό καλοκαίρι, 
όμως ο κρατικός μηχανισμός είναι πανέτοιμος 
και φέτος για να αντιμετωπίσει τις φωτιές...».
Το αποτέλεσμα της ετοιμότητάς του το ζήσαμε και το 

ζούμε... Σύμφωνα με τον δήμαρχο Βάρης- Βούλας - Βουλιαγμένης, 
Γρηγόρη Κωνσταντέλλο, χθες μόνο 4.000 στρέμματα δάσους έχουν 
γίνει στάχτη, 23 σπίτια και 4 αυτοκίνητα και οι πυρκαγιές συνεχίζουν 
να αφανίζουν τον δασικό μας πλούτο...

Ευάγγελος Αντώναρος.
τουίτερ: «Όλοι με μια 
φωτιά καίγονται»...
Σύντομος, λιτός και 

περιεκτικός, Ευάγγελε...
ΤΥΧ5: «...Παραποίηση σε έγγραφο του ΡΒΙ, που συμπεριλαμβά- 
νεται στη δικογραφία για τη Νοναιϋε και είχε λπφθεί απ' το 
υπουργείο Δικαιοσύνπε των ΗΠΑ. Είχαν εξαφανιστεί απ’ την επί
σημη μετάφραση τα ονόυατα των Ανδρέα Λοβέρδου. Γώρνου 
Πατούλη. Κωνσταντίνου Φρουζή και Νίκου Μανιαδάκη. Σημει
ώνεται ότι υπήρχε και αναφορά σε χοπυατικό ποσό, με το οποίο 
Φέρεται να δωροδοκήθηκε ο Ανδρέαε Λοβέρδοε. Δεδομένου ότι 
τη μετάφραση έκανε η αρμόδια υπηρεσία του υπουργείου Εξωτε
ρικών, η Πιστοποιημένη Μεταφράστρια του ΥΠ.ΕΞ. Δέσποινα Κα- 
οατΖά που έκανε τη μετάφραση, με επιστολή της στο ανςϊ.ςΓ 
απαντά στο υπουργείο που την κατηγορεί, ξεκαθαρίζοντας πως 
στο μεταφρασμένο κείμενο που απέστειλε, εμπεριέχονται τα πα
ραπάνω ονόματα...».
Αυτό που γίνεται με την παραποίηση εγγράφων για τη ΝοναΗίε είχε 
γίνει από τη μεταφραστική υπηρεσία και υε τη Θίθίτίθηε- Στη μετά
φραση της κατάθεσης Χοιστοφοοάκου. στο σημείο που έλεγε για 
μιΤεε 2% σε ΠΑΣΟΚ και ΝΔ. στη μετάφραση έγραψαν “αδύνατη υετά- 
(ροαση. δυσδιάκριτες λέ£εις“. Εν τω μεταξύ, ο Λοβέρδος, αντί να μπει 
φυλακή, μπαίνει στο πολιτικό συμβούλιο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ μετά 
από πρόταση Ανδρουλάκη! Συγχαρητήρια εύχομαι και στους δύο...

Κώστας Καοαυανλής. είπε: «Η υγιής δημοκρατία 
χωρίς κοινωνική συνοχή δεν είναι εφικτή. Προ
οπτική ηρεμίας και ομαλότητας με αποκλεισμούς 
στους πολλούς είναι όνειρο θερινής νυχτός».
Άργησε, αλλά το κατάλαβε. Τόσα χρόνια μοναξιάς 
και περισυλλογής, μακριά από την πολιτική, ξύπνη
σαν τον Κουτσούμπα μέσα του...

Κάνχοι Σίμσον. Επίτροπος Ενέργειας της Κομισιόν:
«Η ελληνική κυβέρνηση αγνόησε τις προειδο
ποιήσεις για τις τιμές στην ενέργεια. Ήδη από 
τον Οκτώβριο του 2021, η Επιτροπή είχε παρου
σιάσει μια «εργαλειοθήκη» εθνικών μέτρων για 
την αντιμετώπιση της αύξησης των τιμών ενέρ
γειας, την επείγουσα στήριξη των νοικοκυριών, 

την αποφυγή αποσυνδέσεων, την αναβολή πληρωμών, ενισχύ
σεις για επιχειρήσεις και φορολογικές μειώσεις. Πρόκειται για 
μια «εργαλειοθήκη», που μάλιστα ενισχύθηκε μετά τη ρωσική 
εισβολή στην Ουκρανία, καθορίζοντας περαιτέρω κοινές δράσεις 
και επιλογές για οικονομικά προσιτό, ασφαλή και βιώσιμο ενερ
γειακό εφοδιασμό για τους ευρωπαίους πολίτες...».
Αλλά η ελληνική κυβέρνηση το παρέπεμψε στις καλένδες. Είχε να 
ασχοληθεί με άλλα σπουδαιότερα... Πώς να φτιάξει την καταρρέουσα 
εικόνα του Πρωθυπουργού...

Άδωνις Γεωογιάδης. ΜΕ6Α: «Καλό που είναι στο 
2.70 η βενζίνη. Πιο υψηλοί ωόοοι. περισσότερα 
έσοδα νια το κράτοε... Εάν είμαστε φίσκα με 
τουρίστες με τη βενζίνη 2.70, καλύτερα, 
παίρνουμε και περισσότερους φόρους από τους 
τουρίστες. Αν μπορούμε να είμαστε φίσκα με 
υψηλότερους φόρους, αυτό σημαίνει μεγαλύτερα 
έσοδα για το κράτος».

Σε αυτήν τη χώρα, Άδωνι, εκτός από τουρίστες ζουν καιΈλληνες 
πολίτες, που έχουν φτάσει στα όριά τους!

Ισολονισμός Νέας Δημοκρατίας: Προκλητική εκτόξευση χρεών 
επί Κυριάκου Μητσοτάκη! Χαρακτηριστικό είναι το βίντεο που 
ανάρτησε στο ΤννίΙΙθΓ ο βουλευτής Θεσπρωτίας και Τομεάρχης Ψη
φιακής Διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Μάριος Κάτσης, ο οποίος 
γράφει: «Δημοσιέύθηκε σήμερα ο ισολογισμός της ΝΔ. Τι έκανε ο 
κ. Μητσοτάκης, που θα έβαζε τάξη; 380εκ. € χρέη στις τράπεζες 
και 10εκ. € σε προμηθευτές, σύνολο 391.5εκ. €. Ζουν δημοσία 
δαπάνη οι μπαταχτσήδες και αποκαλούν τζαμπατζήδες τους 
πολίτες, που δε βγάζουν τον μήνα»... Γ(/νέχε|0 ^ „

κι
από

εκεί.
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Συνάντηση του Δημάρχου Αμυνταίου 

Άνθιμου Μπιτάκη με τις διακριθείσες

ομάδες ρομποτικής του Δήμου Αμυνταίου

Τ
ην Τετάρτη 1 Ιουνίου 2022 ο Δήμαρχος 
Αμυνταίου κ. Άνθιμος Μηιτάκης επισκέφτηκε 
το παλαιό Ιο Δημοτικό Σχολείου Αμυνταίου, 
όπου και διεξήχθη το διήμερο φεστιβάλ ρομποτι
κής.

0 Δήμαρχος συνάντησε τις ομάδες ρομποτικής του 
Δήμου μας, οι οποίες διέπρεψαν με τις καινοτόμες 
ιδέες και εφαρμογές τους στον Πανελλήνιο Διαγωνι
σμό Εκπαιδευτικής Ρομποτικής ννΠΟ ΗΕΙΙ_Α5.
Πιο συγκεκριμένα, του δόθηκε η ευκαιρία να συγχαρεί 
από κοντά μαθητές και επκαιδευτικούς και να συνο

μιλήσει για αρκετή ώρα με την ομάδα ΡοδοΗοροε 
του ΑΠΣ Ελπίδες που κατέκτησε την 5η θέση ανά
μεσα στις 49 καλύτερες ομάδες από όλη την Ελ
λάδα, την ομάδα Αμπεμπαμπλώμ του ΚΔΑΠ 
ΑδοδοδΙΩηι, που απέσπασε το βραβείο της καλύ
τερης μακέτας και την ομάδα του Εργαστηριακού 
Κέντρου Αμυνταίου που απέσπασε το βραβείο της 
καλύτερης ιδέας καθώς και τιμητική πλακέτα για τη 
συμμετοχή της ομάδας από την πιο ακριτική περιοχή 
της Ελλάδας.

Γραφείο Τύπου Δήμου Αμυνταίου
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Τι Λωζάνη, 
τι Ιστανμπούλ

Α
ν και σπούδασα στην 
Ανώτατη Σχολή Εθνικής 
Ασφάλειας και με τα 
ελάχιστα γράμματα που γνω

ρίζω μπορώ να διαβάσω μια 
συλλαβή, με τους Τούρκους 
μάλλον θα χρειασθώ ανοιχτο- 
μάτη και πολύ....χόρτο να κα
ταλάβω τι στην ευχή θέλουν 
αυτοί οι άνθρωποι.
Η Συνθήκη της Λοζάνης που ζη
τούν την εφαρμογή της, μέρος 
της οποίας αναδημοσιεύω όπως 
είναι μεταφρασμένη από τη Γαλ
λική, είναι σαφής. Τόσο σαφής 
που μόνο ύστερα από χρήση 
λουλά μπορεί να σκοντάψεις στο 
κείμενο Διαβάστε μέρος απ’ αυ
τήν.

Άρθρον 12.
Η ληφθείσα αηόφασις τη 13η 
Φεβρουάριου 1914 υπό της 
Συνδιασκέψεως του Λονδίνου 
εις εκτέλεσιν των άρθρων 5 της 
Συνθήκης του Λονδίνου της 
17/30 Μάί'ου 1913, και 15 της 
Συνθήκης των Αθηνών της 1/14 
Νοεμβρίου 1913, η κοινοποι- 
ηθείσα εις την Ελληνικήν Κυβέρ- 
νησιν τη 13 Φεβρουάριου 1914 
και αφορώσα εις την κυριαρχίαν 
της Ελλάδος επί των νήσων της 
Ανατολικής Μεσογείου, εκτός της 
Ίμβρου, Τενέδου και των Λαγου- 
σών νήσων (Μαυρυών), ιδία των 
νήσων Λήμνου, Σαμοθράκης, Μυ
τιλήνης, Χίου, Σάμου και Ικαρίας, 
επικυρούνται, υπό την επιφύλαξιν 
των διατάξεων της παρούσης 
Συνθήκης των συναφών προς τας 
υπό την κυριαρχίαν της Ιταλίας 
διατελούσας νήσους, περί ων δια
λαμβάνει το άρθρον 15.
Εκτός αντιθέτου διατάξεως της 
παρούσης Συνθήκης, αι νήσοι, αι 
κείμενοι εις μικροτέραναπόστασιν 
των τριών μιλίων της ασιατικής 
ακτής, παραμένουσιν υπό την 
τουρκικήνκυριαρχίαν.

Άρθρον 13.
Προς εξασφάλισιν της ειρήνης, η 
Ελληνική Κυβέρνησιςυηοχρεού- 
ται να τηρή εν ταις νήσοις Μυτι
λήνη, Χίω, Σάμω και Ικαρία τα 
ακόλουθα μέτρα:
1. Αι ειρημέναι νήσοι δεν θα χρη- 
σιμοποιηθώσιν εις εγκατάστασιν 
ναυτικής βάσεως ή εις ανέγερσιν 
οχυρωματικού τίνος έργου.
2. θα απαγορευθή εις την Ελληνι
κήν στρατιωτικήναεροπλοΐαν να 
υηερίπταται του εδάφους της 
ακτής της Ανατολίας. 
Αντιστοίχως, η Οθωμανική Κυ- 
βέρνησις θα απαγορεύση εις την 
στρατιωτικήναεροπλοΐαν αυτής να 
υπερίηταται των ρηθεισών νήσων. 
3. Αι ελληνικαιστρατιωτικαί δυνά
μεις εν ταις ειρημέναιςνήσοις θα 
περιορισθώσι εις τον συνήθη 
αριθμόν των δια την στρατιωτική- 
νυπηρεσίανκαλουμένων, οίτινες 
δύνανται να εκγυμνάζωνται επί 
τόπου, ως και εις δύναμιν χωρο
φυλακής και αστυνομίας ανάλο- 
γον προς την εφ' ολοκλήρου 
τουελληνικού εδάφους υηάρχου- 
σαν τοιαύτην.

Άρθρον 14.
Αι νήσοΓΙμβρος και Τένεδος, πα- 
ραμένουσαι υπό την τουρκικήν- 
κυριαρχίαν, θα απολαύωσιν ειδι
κής διοικητικής οργανώσεως, 
αποτελούμενης εκτοπικών στοι
χείων και παρεχούσης πάσαν εγ- 
γύησιν εις τον μη μουσουλμανικόν 
ιθαγενή πληθυσμόν δΐ ό,τι αφορά 
εις την τοπικήνδιοίκησιν και την- 
προστασίαν των προσώπων και 
των περιουσιών.
Η διατήρησις της τάξεως θα εξα- 
σφαλίζηται εν αυταίς δΐ αστυνο
μίας στρατολογουμένης μεταξύ

του ιθαγενούς πληθυσμού, τη 
φροντίδι της ως άνωπροβλεπο- 
μένης τοπικής διοικήσεως υπό τα 
διαταγάς της οποίας θα διατελή. 
Αι συνομολογηθείσαι ή συνομο- 
λογηθησόμεναι μεταξύ Ελλάδος 
και Τουρκίας συμφωνίαι, αι αφο- 
ρώσαι την ανταλλαγήν των Ελλη
νικών και τουρκικώνπληθυσμών, 
δεν θα εφαρμοσθώσιν εις τους 
κατοίκους των νήσωνΊμβρου και 
Τενέδου.

Άρθρον 15.
Η Τουρκία παραιτείται υπέρ της 
Ιταλίας παντός δικαιώματος και 
τίτλου επί των κάτωθι απαριθμου- 
μένων νήσων, τουτέστι της Αστυ
πάλαιας, Ρόδου, Χάλκης,Καρπά
θου, Κάσσου, Τήλου, Νισύρου, 
Καλύμνου, Λέρου, Πάτμου, Λει
ψούς, Σύμης και Κω, των κατε- 
χομένων νυν υπό της Ιταλίας και 
των νησίδων των εξ αυτών εξαρ- 
τωμένων, ως και της νήσου Κα- 
στελλορίζου (όραχάρτην υπ’ αρ. 
2).

Άρθρον 16.
Η Τουρκία δήλοι ότι παραιτείται 
παντός τίτλου και δικαιώματος 
πάσης φύσεως επί των εδαφών ή 
εν σχέσει προς τα εδάφη άτινα 
κείνται πέραν των προβλεηομέ- 
νων υπό της παρούσης Συνθήκης 
ορίων, ως και επί των νήσων, 
εκτός εκείνων ων η κυριαρχία 
έχει αναγνωρισθή αυτή δια της 
παρούσηςΣυνθήκης, της τύχης 
των εδαφών και των νήσων τού
των κανονισθείσης ή κανονισθη- 
σομένης μεταξύ των ενδιαφερο
μένων.
Ουσιαστικά η Συνθήκη, επιτρέπει 
την εγκατάσταση Στρατού, αλλά 
απαγορεύει την δημιουργία Ναυ
τικής βάσεως. Απαγορεύει στην 
Τουρκία να πετά πάνω από τα νη
σιά κι εμείς πάνω από την Ανατο- 
λία, αλλά η Τουρκία τα έκανε σου
ρωτήρι.
Πέραν των τριών μιλίων της Τουρ
κικής ακτής όλα τα νησιά ανήκουν 
στη χώρα μας. Τα νησιά της Δω- 
δεκανήσου και των εξαρτώμενων 
απ' αυτά νησίδων, παραχωρήθη- 
καν στην Ιταλία. Εμείς τα πήραμε 
από εκείνους. Τι στην ευχή ψά
χνονται;
Τέλος η Τουρκία είχε παραιτηθεί 
δια παντός από κάθε κυριαρχικό 
δικαίωμα επί των νησιών και της 
θάλασσας.
Διαβάστε την για να μην σας πιά
νουν Κώτσο οι κάθε λογής ειρη
νιστές του τύπου το Αιγαίο ανήκει 
στα ψάρια.
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Εκπαιδευτική επίσκεψη της Ειδικής Διασωστικής Ομάδας Πολλαπλών Αποστολών
της Λέσχης Ειδικών Δυνάμεων Φλώρινας στο 2ο Δημοτικό Σχολείο Αμυνταίου
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Μ
ια ξεχωριστή εμπειρία έζησαν οι μαθητές/τριες της Γ' , 
Δ', Ε' και ΣΤ'τάξης του 2ου Δημοτικού Σχολείου Αμυν
ταίου, την Τρίτη,31 Μαΐου 2022, όταν τα μέλη της Λέσχης 
Ειδικών Δυνάμεων Φλώρινας (Λ.Ε.Δ.Φ.) της Ειδικής Διασωστικής 

Ομάδας Πολλαπλών Αποστολών και συγκεκριμένα οι κ.κ. Κοίδης 
Παναγιώτης, Τοσουνίδης Λάζαρος και Κοίδης Βασίλης επισκέ- 
ιρτηκαν το σχολείο μας μετά απά πρόσκλησή μας.
Τα μέλη της Ειδικής Διασωστικής Ομάδας Πολλαπλών Αποστολών 
Φλώρινας με μια βιωματική και ελκυστική παρουσίαση καθήλωσαν 
τα παιδιά παρουσιάζοντας τους σκοπούς σύστασης της ομάδας τους, 
τις ποικίλες δράσεις της, τον κατάλληλο εξοπλισμό, αλλά κυρίως μι
λώντας τους για εθελοντισμό και αλληλεγγύη, συμβάλλοντας με αυτόν 
τον τρόπο στη διαμόρφωση στάσεων, αξιών και συμπεριφορών, αλλά 
και στην προώθηση του εθελοντισμού ως πρότυπο ζωής.
Οι μαθητές και οι μαθήτριες του 2ου Δημοτικού Σχολείου Αμυνταίου 
ευχαριστούν θερμά τη Λέσχη Ειδικών Δυνάμεων Φλώρινας για την 
άψογη οργάνωση της εκπαιδευτικής επίσκεψης, η οποία ήταν μια πολύ 
όμορφη, βιωματική εμπειρία, που θα τους μείνει αξέχαστη.
Επίσης, ευχαριστούν τον Σύλλογο Γονέων και Κηδεμόνων του 2ου 
Δημοτικού Σχολείου Αμυνταίου για την έμπρακτη υποστήριξή του, 
ώστε να πραγματοποιηθεί η συγκεκριμένη δράση.
Τέλος, θερμές ευχαριστίες θα θέλαμε να εκφράσουμε προς την Αντι- 
δήμαρχο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού & Τουριστικής Προ
βολής του Δήμου Αμυνταίου, κ. Γιιρίκη Ελένη που τίμησε με την 
παρουσία της την εκδήλωση, αλλά και που δεσμεύτηκε πως με τη συμ
βολή του Δήμου Αμυνταίου θα είναι εφικτό κατά την επόμενη σχολική 
χρονιά να υλοποιηθεί μια πιο στενή συνεργασία με την Ειδική Διασω- 
στική Ομάδα Πολλαπλών Αποστολών της Λέσχης Ειδικών Δυνάμεων 
Φλώρινας για την υλοποίηση δράσεων βιωματικών με το 2ο Δημοτικό 
Σχολείο Αμυνταίου.

Η Διευθύντρια του 2ου Δημοτικού Σχολείου Αμυνταίου 
Μαρία Θεοχάρη

-----------
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Θα με κάψεις ευλογημένε!
Καντηλανάφτης ο Μήτσος και 
βοηθός του παπά όταν χρειαζόταν 
να κρατήσει κάποια λαμπάδα ή να 
τον θυμιατίζει κατά την περιφορά 
της θείας Κοινωνίας.
Πρόθυμος και πάντα συνεπής, 
έκανε ό,τι του ζητούσε ο ιερέας. 
Έλα όμως που συμβαίνουν και 
ατυχήματα, όταν κάποιοι δεν είναι 
όσο πρέπει προσεκτικοί! 
Βγαίνοντας ο ιερέας λίγο πριν την 
Ανάσταση, ο Μήτσος τον θυμιάτιζε 
κρατώντας και μια λαμπάδα. Κά
που δεξιά κατά την έξοδο στεκό
ταν μια εντυπωσιακή ξανθομάλλα, 
που συγκέντρωνε τις ματιές των 
αντρών και είχε καθηλώσει το 
βλέμμα ενός συγχωριανού του.
Ο συγχωριανός με το βλέμμα καρ
φωμένο στην ξαθομάλλα, φαντα- 
σιωνόταν διάφορα και δεν πρό

σεξε τον Μήτσο, που περνούσε 
με το θυμιατήρι στο ένα χέρι και 
στο άλλο μια λαμπάδα, και του 
'καψε το σακάκι.
- Πρόσεξε ευλογημένε! Εδώ εί
μαστε φορτωμένοι με το Χρι
στός Ανέστη, τα θυμιατήρια και 
τις λαμπάδες και εσύ με την 
απροσεξία σου θα με πυρπολή
σεις και θα ψηθώ σαν τον Αθα
νάσιο Διάκο!
- Προσέχω... προσέχω, ψέλλισε 
ο συγχωριανός του.
- Προσέχεις, όχι όμως τη λαμ
πάδα σου και τους άλλους μη 
μας κάψεις, αλλά την ξανθο- 
μαλλούσα απέναντι και σκέφτε
σαι τα δικά σου!

ΑΡΓΥΡΟΥΠΟΛΗ 
Φλεβάρης 2019

Γράφει ο 
Πέτρος Βότσης

Πρέπει να απαιτήσουμε μια Δημοτική 
Πινακοθήκη Φλωρινιωτών καλλιτεχνών

Γράφει η 
ΣαρβάνηΔότα

Δ
ηλώνουμε πόλη καλλιτε
χνών και δημιουργών. Με 
όση έπαρση ενέχει, αυτή η 
δήλωση. Και καλά κάνουμε... Με 

τη Σχολή μας Των Καλών και 
Εφηρμοσμένων Τεχνών, με τα 
πολλά ατελιέ μας ζωγραφικής, 
με τα εργαστήρια, με τους διάση
μους δημιουργούς μας. Δηλώ
νουμε... Όμως, κάπου χάνουμε 
την ουσία των πραγμάτων...
Περνώ συχνά, έξω από το Νέο 
πάρκο της πόλης. Εκεί που είναι 
σήμερα, στημένα τα αγάλματα του 
γλύπτη Δ.Καλαμάρα. «0 καπετάν 
Κώττας» και «0 πολεμιστής θνή- 
σκων». 0 Καπετάν Κώττας έχει 
γίνει ένα με το κωνοφόρο δίπλα 
του. Ακόμη και στο χρώμα... Δεν 
τον σφίγγει μόνον η αγχόνη... Τον 
ενοχλούν και τον κρύβουν και τα 
κλαδιά. Κι ο θνήσκων, «αναπαύεται» σ' ένα βάθρο, 
μουντζουρωμένο με τα απωθημένα του κάθε ανέρα
στου. Που σκοτώνουν την αισθητική μας οι... παρεμ
βάσεις. Εμάς των κατοίκων της «πόλης των 
καλλιτεχνών»... Οι δικοί μας ήρωες, οι δικοί μας δη
μιουργοί...
Δεν έγιναν όλα αυτά, στα χρόνια της τωρινής δημο
τικής Αρχής. Περάσανε πολλές δημοτικές Αρχές και 
εξουσίες...Όμως η ασχήμια παραμένει και επιδεινώ
νεται. Δεν περίσσεψε ένας τενεκές μπογιά, για να 
βαφεί το βάθρο του θνήσκοντος; Σαν βλαστήμια φαν
τάζει για το άγαλμα... Δεν μπορεί ο Καπετάν Κώττας, 
να μεταφερθεί, λίγα μέτρα πιο μακριά, από το έλατο; 
Να μπορούν να τα βλέπουν, όπως τους αξίζει, οι επι
σκέπτες μας, μιας και πολύς λόγος, γίνεται για τον 
τουρισμό, εδώ πάνω.
Δεν ξέρω τίνος ευθύνη είναι...Ίσως τα πράγματα να 
ήταν διαφορετικά, αν βλέπαμε με τον δέοντα σεβα
σμό, τα πρόσωπα που απεικονίζουν. Ίσως, αν είχαν 
δικαίωμα ψήφου, τα αγάλματα...
Μια πόλη με τόση παραγωγή Τέχνης, με τόση καλλι
τεχνική δημιουργία, με τόσους ζωγράφους και δεν 
αξιώθηκε ακόμη, να έχει μια Δημοτική Πινακοθήκη 
Φλωρινιωτών καλλιτεχνών. Επαφίεται, χρόνια τώρα, 
η ανάδειξή της, στις καλές προσπάθειες και προθέ
σεις, των ανάλογων πολιτιστικών Συλλόγων και φο
ρέων. Όμως, δεν αρκεί πια αυτό. Και δυστυχώς, 
κανένας, ως τώρα, υποψήφιος συνδυασμός για τον 
Δήμο μας, δεν έχει κάτι τέτοιο στο πρόγραμμά του. 
Στα πολιτιστικά, αρκούνται στις εκδηλώσεις του Αυ- 
γούστου, ίδιες κι απαράλλαχτες, κάθε χρονιά. Σαν να 
είναι αόρατο, το καλύτερο δυναμικό της Φλώρινας... 
-έρετε, όσοι μας επισκέπτονται, καταλήγουν στο 
συμπέρασμα, πως μόνον φήμη είναι όλα... Αφήσαμε 
τον τουρισμό να κινείται, μεταξύ κεμπαπιών και πο
ταμιού, πρόσφατα... Η «πόλη της καρδιάς μας» έχει 
ξεχάσει κάπου τη δική της καρδιά και δεν ασχολείται 
πια, με τους δικούς της ανθρώπους, ούτε με εκείνα 
που θα τόνωναν την περηφάνια της και την εξαιρε
τική της διαφορετικότητα. Μια ένοχη, σιωπηλή, αδια

φορία βολεμένη στο «άσε μωρέ», η ασχετοσύνη, η 
άγνοια για τον πραγματικό μας πλούτο. Ποιος ξέρει... 
Τη Φλώρινα όμως, οι καλλιτέχνες της την κάνανε 
γνωστή, έξω από τα μικρά της σύνορα. Τη ζωγράφι
σαν, πανέμορφη, στους πίνακέςτους. Την αποθανά
τισαν στα βιβλία τους. Την ύμνησαν στις μουσικές 
τους. Τη διηγήθηκαν στις ιστορίες τους. Αποτύπω
σαν, για το μέλλον, τη λαογραφία της. Εκείνοι δείξανε 
την αγάπη και το πάθος τους γΓ αυτήν. Εκείνη όμως, 
η πόλη μας, τα θεώρησε όλα τούτα δεδομένα... Δεν 
τους τίμησε όπως το άξιζαν. Με μια έκθεση, με μια 
έκδοση τιμητική, με ένα αφιέρωμα. Με έναν δρόμο 
τέλος τέλος. Μια οδό Στ.Κούλη, Κωστάκπ Λούστα, 
Τ.Μπέσσα, Μ.Σουλιώτη, θ. Μηλώση, Λ. Μέλλιου, Μ. 
Μούσιου, Γ. Δάνη, και., και.
Πόσους να αναφέρεις... Υπάρχουν δρόμοι, που δε 
θυμίζουν τίποτε τα ονόματά τους. Απλώς σηματοδο
τούν. Γιατί να μην αντικατασταθούν με τα ονόματα 
των δημιουργών μας; Να χτίσουμε την ιστορία και τη 
συνέχεια της πόλης μας. Να τους μνημονεύουμε και 
να μαθαίνουμε. Να αποτελόσουν παράδειγμα, για 
όλους όσους φοιτούν, στη Σχολή... Και μη μου πει 
κανείς τέλος, πως αυτά δεν γίνονται. Έγιναν και άλ
λαξαν εν μία νυκτί, τα ονόματα. Σ' έναν τέτοιον δρόμο 
κατοικώ. Ασε που αυτό δε στοιχίζει και οικονομικά. 
Η Φλώρινα όφειλε να είναι ένα ανοιχτό μουσείο. Μια 
«αρκούδα» στήσαμε στον κύκλο μπαίνοντας και θαρ
ρείς και χαμογέλασε... Άλλες πόλεις, από το τίποτε, 
στήνουν μουσεία και πινακοθήκες. Για να τιμήσουν 
τους ανθρώπους, που τους τίμησαν... Βέβαια, τον 
καλλιτέχνη, τον καταξιώνει το έργο του. Όχι οι προ
τεραιότητες που βάζει η εκάστοτε δημοτική αρχή. Την 
καθιστά γνωστή όμως, αυτό το έργο. Νομίζω, πως 
όλοι πρέπει να απαιτήσουμε μια Δημοτική Πινακο
θήκη Φλωρινιωτών καλλιτεχνών. Σ' ένα από τα υπέ
ροχα σπίτια στο ποτάμι, που φυλλορροούν στην 
ερημιά τους. Να γίνει το καμάρι και το σημείο ανα
φοράς της πόλης... Λεφτά μάλλον υπάρχουν... Αλ
λιώς δε θα μας έρχονταν οι Τάμτες και οι Πάολες, για 
τις παχυλές αρπαχτές...
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Συνοδευτικές Δράσεις, Υπηρεσίες 
και Συνεδρίες Κοινωνικής 
Ένταξης, Δημιουργικής

Απασχόλησης και 
Πολιτισμού

τ*ε*β*α* 
Ιυι

Η
 Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας, ως Επικεφαλής Εταίρος 
των Κοινωνικών Συμπράξεων του ΤΕΒΑ της Περιφέρειας 
Δυτικής Μακεδονίας στο πλαίσιο του «Επιχειρησιακού Προ
γράμματος Επισιτιστικής και Βασικής Υλικής Συνδρομής ΤΕΒΑ» 

και σε συνεργασία με τις Περιφερειακές ενότητες Κοζάνης, Κα
στοριάς, Φλώρινας και Γρεβενών υλοποιούν συνοδευτικές δρά
σεις κοινωνικής ένταξης και δημιουργικής απασχόλησης των 
ωφελούμενων του ΤΕΒΑ που περιλαμβάνουν:

- Υπηρεσίες Ψυχοκοινωνικής Στήριξης 
■ Υπηρεσίες Διατροφικών Συμβουλών 

- Αθλητικές δραστηριότητες 
- Πολιτιστικές- παιδαγωγικές δράσεις 
- Συμβουλές Οικονομικού χαρακτήρα 

- Συμβουλές Νομικού χαρακτήρα

Πολλές από τις ομαδικές συνοδευτικές δράσεις όπως είναι τα θεατρικά 
- πολιτιστικά εργαστήρια, οι αθλητικές δραστηριότητες καθώς και οι 
διατροφικές συνεδρίες, πραγματοποιούνται διαδικτυακά μέσα από μια 
ηλεκτρονική πλατφόρμα του ζοοητ, στην οποία έχουν ελεύθερη πρό
σβαση οι ωφελούμενο;, στις ημερομηνίες που έχουν προγραμματιστεί. 
Επίσης οι ωφελούμενοι έχουν τη δυνατότητα να παρακολουθούν δια
δικτυακά, δια ζώσης ή τηλεφωνικά λόγω της πανδημίας, εξατομικευ- 
μένες συνεδρίες ψυχοκοινωνικής στήριξης, συμβουλές οικονομικού 
ή/και νομικού χαρακτήρα, από εξειδικευμένους επιστήμονες.
Οι ωφελούμενοι μπορούν να ενημερώνονται για τις υπηρεσίες και να 
συμμετέχουν στις παραπάνω δράσεις και συνεδρίες ακλουθώντας τους 
παρακάτω συνδέσμους·.

• Στο δίίθ των Συνοδευτικών Δράσεων του Προγράμματος
Η(1ρ5://νννννν.ΐ6β3ράπ.9Γ/#ρΓ09Γ3Πΐ

• Καθώς και στο ίό
ΗΐΙρ5://νν\Λ/ννΤ3ςθβοοΚχοηη/%αΕ%Α3%0Ε%85%0Ε%Β0%0Ε%ΒΕ%ε
Ε%Β4%ΟΕ%Β5%ΟΡ%85%εΡ%84%ΟΕ%Β9%ΟΕ%ΒΑ%εΕ%ΑΟ%ΟΡ/ο8
2-%εΕ%94%εΡ%81%εΕ%Αε%εΡ%83%εΕ%Β5%εΕ%Β9%εΡ/ο82-
%εΕ%94%εΡ%85%εΡ%84%εΕ%Β9%εΕ%ΒΑ%εΕ%ΑΕ%εΡ%82-
%εΕ%9ε%εε%Β ι %εΕ%ΒΑ%εΕ%Β5%εε%Β4%εΕ%ΒΡ%εΕ%Β0%ε
Ε%ΑΡ%0Ε%Β1 %εΡ%82-%εΕ%Α4%εΕ%Β5%εΕ%Β2%εΕ%Β1 -
103755155177539

Η συμμετοχή στις ομαδικές συνεδρίες είναι ελεύθερη χωρίς προηγού
μενη δήλωση συμμετοχής, με βάση το αναρτημένο ημερολογιακό πρό
γραμμα. Για την συμμετοχή στις ατομικές συνεδρίες οι ωφελούμενοι 
μπορούν να εκδηλώνουν ενδιαφέρον τηλεφωνικά στο 694 4913 599 
ή στέλνοντας θγπθΗ στο ΡΟΜ-ΤΕΒΑ-5ΥΝΟΟΕΥΤΙΚΑ@9ΐη3Ϊΐ.<:οΓη ή 
στα σημεία εξυπηρέτησής τους για τα συνοδευτικά μέτρα. Το αίτημά 
τους θα καταχωρείται και θα προωθείται στον αρμόδιο επιστήμονα, ο 
οποίος θα έρχεται σε επαφή μαζί τους.

Σηυεία ενηυέοωσηο και εΕυπηοέτησηε ωφελούμενων.

Γρεβενά: Τέρμα Κ. Ταλιαδούρη, Διοικητήριο Γρεβενών «Κ. Ταλια- 
δούρης»,2 όροφος, γραφείο 416, τηλέφωνο επικοινωνίας 
2462353316

Καστοριά : Νομαρχία Καστοριάς ,γραφείο( δίπλα στο τμήμα Συγ
κοινωνιών), Ισόγειο, τηλέφωνο επικοινωνίας 6948454815

Κοζάνη: Δημοκρατίας 74 Νομαρχία, 3 όροφος, γραφείο 10, τη
λέφωνο επικοινωνίας 2461351118

Φλώρινα: διοικητηρίου, 4ος όροφος, τμήμα δημόσιας υγείας και 
κοινωνικής μέριμνας, τηλέφωνο επικοινωνίας 2385350468
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- Συρρίκνωση της ΑΠΑ κατά 
26% και ετήσια απώλεια ει
σοδημάτων ύψους 1.2 δισ. €
- Απώλεια 21.000 θέσεων ερ
γασίας
- Μείωση της απασχόλησης 
σε ποσοστό 24%
- Συνολική απώλεια εισοδή
ματος για την περίοδο (2013- 
2028) ύψους 9 δισ. €
Δυστυχώς η επικαιροποίηση 
της ως άνω μελέτης τον Ια
νουάριο του 2022 υε τα τε
λευταία επίσηυα στοιχεία της 
ΕΛΣΤΑΤ έωε το 2019 κατέ- 
δειξε ότι οι επιπτώσεις που 
προβλέπονταν για το 2028 
ήρθαν έξι χρόνια νωρίτερα 
και μάλιστα με τάση επιβεβαί
ωσης του χειρότερου σενα
ρίου.
Ειδικότερα, την περίοδο 2018- 
2019 όλες ανεξαιρέτως οι Πε
ριφέρειες της χώρας 
κατέγραψαν αύ£ηση της Ακα
θάριστης Προστιθέμενης
Αξίας (ΑΠΑ) και μόνον η Δυ
τική Μακεδονία κατέγραψε 
σημαντική ιιείωση κατά 8,8%.
Από την επικαιροποίημένη μελέτη 
του ΤΕΕ προκύπτει ότι:
- Για να ξαναδημιουργηθούν οι 
θέσεις εργασίας που χάθηκαν οι 
πόροι του Ταμείου Δίκαιης Με
τάβασης δεν επαρκούν και χρει
άζεται αναθεώρηση τους
- Μόνο για το 2019 ο μέσος πο
λίτης της Δυτικής Μακεδονίας 
έχει απολέσει περίπου 4.500 
ευρώ, ενώ το 2023 με μηδενική 
παραγωγή λιγνίτη θα χάσει ορι
στικά 8.500€ από το ετήσιο ει
σόδημά του (-54% σε σχέση με 
το 2013)
- Την περίοδο 2015 - 2020 ο 
πληθυσμός της Δυτικής Μακε
δονίας μειώθηκε κατά 
11.750 κατοίκους καταγράφον
τας το μεγαλύτερο ποσοστό μεί
ωσης πανελλαδικά.
- Η δημογραφική συρρίκνωση
της Δυτικής Μακεδονίας και η 
απώλεια ενεργού πληθυσμού 
(που θα οδηγήσει σε ακόμη με
γαλύτερη ύφεση την πε
ριοχή), αναδύεται
σε εξαιρετικά σημαντικό πρό
βλημα. Η άμεση εφαρμογή 
στρατηγικών 0Α5Ι5, ηροτείνε- 
ται ως μια δόκιμη διαδικασία 
προσέγγισης από την πλευρά 
των περιφερειακών και τοπι
κών αρχών.
- Η κατάρρευση της οικονομίας 
της Περιφέρειας μετά την εν
σωμάτωση και των ετών της 
Πανδημίας 2020- 2021 (εκτί
μηση ΕΑΣΤΑΤ) γίνεται εφιαλ
τική.
- Η πτώση του ΑΕΠ της Περιφέ
ρειας είναι μεγαλύτερη του 
40% ενώ η ΠΤΩΣΗ ΑΕΠ τηε ΠΕ 
ΦΛΏΡΙΝΑΣ για το διά
στημα 2012 νε 2021 είναι
- 44%%.
Το ερώτημα είναι γιατί Περιφε
ρειάρχης και Κυβερνητικοί 
Βουλευτές, δεν διεκδίκησαν το 
σύνολο του Ταμείου Δίκαιηε
Μετάβασης (ΤΔΜ) στο μέγιστο 
που προβλέπει ο Κανονισμός 
(διπλασιασμός) και επιπλέον 
αποδέχθηκαν τη συμμετοχή 
άλλων τριών Περιφερειών (22 
ΠΕ και 96 Δήμων), όταν είχαν 
στα χέρια τους μια έκθεση 
φωτιά, που απαιτούσε ΑΥΞΗΣΗ 
του ΤΔΜ.
Στην πιο κρίσιμη στιγμή της Περι
φέρειας Περιφερειάρχης και Κυ
βερνητικοί βουλευτές δεν 
πρόταξαν το συμφέρον του τόπου 
και των ανθρώπων του.
ΔΕΝ ΠΡΟΒΛΕΨΑΝ ΤΙΣ ΕΠΙ
ΠΤΩΣΕΙΣ;
ΔΕΝ ΕΚΤΙΜΗΣΑΝ ΤΟ ΚΟΣΤΟΣ; 
Φοβήθηκαν για το Πολιτικό 
τους μέλλον;
Ό,τι και αν ισχύει, υπήρξαν κα
τώτεροι των περιστάσεων. Τα

μοιραία πρόσωπα μιας εξελισ
σόμενης τραγωδίας, που επι
πλέον ΔΕΝ ΔΙΕΚΔΙΚΗΣΑΝ 
ΟΥΤΕ ΤΟ ΤΑΜΕΙΟ ΑΝΑΚΑΜ
ΨΗΣ.
Η Δυτική Μακεδονία από 36δις 
έχει μόνο ένα έργο 360εκ, τον 
οδικό Άξονα Ε65. Έναν άξονα 
που κύρια εξυπηρετεί τις δύο 
γειτονικές Περιφέρειες Θεσσα
λίας και Ηπείρου.
Την ώρα που δημιουργείται η 
ενιαία «Ευρωπαϊκή Περιοχή 
Μεταφορών» με ένα 
πλήρωο λειτουργικό δίκτυο Δι-
ευρωπαϊκών Δικτύων Μεταφο
ρών (ΔΕΔ-Μ) από τα 
ΕΜΒΛΗΜΑΤΙΚΑ ΕΡΓΑ του Ταμείου 
Δίκαιης Μετάβασης και το Ταμείο 
Ανάκαμψης, λείπουν ο Διευρω- 
παϊκός Κάθετος Άξονας της Δυ
τικής Μακεδονίας “ΝΙΚΗ - 
ΦΛΩΡΙΝΑ - ΚΟΖΑΝΗ - ΛΑ
ΡΙΣΑ" π/υ 261εκ €.
Η Ευρωπαϊκή προοπτική και η 
εξωστρέφεια της Περιφέρειας 
αποτελούν χαμένη υπόθεση. 
Οι Μελέτες του τμήματος Ξινό 
Νερό - Πτολεμάίδα του κάθετου 
άξονα Νίκη - Φλώρινα - Κοζάνη - 
όρια νομών Κοζάνης 
Λάρισας και του τμήματος Αμμο- 
χώρι - Κόμβος Φλώρινας εν
τάχθηκαν στο ΠΕΠ, μόλις 
στις 27/1/2022! Το ερώτημα 
είναι γιατί δεν ενέταξαν τον Κά
θετο με υποέργα τα ώριμα τμή
ματα και υποέργα τις μελέτες για 
να διασφαλίσουν τη χρηματοδό
τηση του έργου; Πώς εντάχτηκε ο 
Ε65 χωρίς μελέτη και δεν μπο
ρούσε ο Κάθετος; Η απάντηση 
είναι απλή: ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΕΙ ΠΟ
ΛΙΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗΣΗ.
Την ώρα που στην ΕΥΡΩΠΗ 
ΟΛΟΚΛΗΡΩΝΕΤΑΙ ΕΝΑ ΦΙΛΟ
ΔΟΞΟ ΣΧΕΔΙΟ έτσι ώστε το 
30% των οδικών εμπορευματι- 
κών μεταφορών σε αποστάσεις 
άνω των 3001αη σχεδιάζεται 
να γίνεται υε τον 
σιδηρόδρομο έως το 2030 και 
έως το 2050 το ποσοστό αυτό 
πρέπει να υπερβεί το 50%, από 
το Σχέδιο λείπει ο Σιδηρόδρομος 
που θα μας συνδέει με την Ευ
ρώπη μέσω των Λιμανιών της 
Ηγουμενίτσας και της Θεσσαλο
νίκης και η σύνδεση με την Αλ
βανία.
Δεν δημιουργούν μια Ευρω
παϊκή ανταγωνιστική Περιφέ
ρεια αλλά μια εσωστρεφή 
περιοχή χωρίς προοπτικές ανά
πτυξης.
Το ίδιο απέτυχαν και στο ΠΕΠ, το 
Περιφερειακό Πρόγραμμα που 
διαχειρίζεται η ίδια η Περιφέρεια. 
Η Δυτική Μακεδονία οκτώ χρόνια 
τώρα είναι τελευταία από όλες τις 
Περιφέρειες στην αξιοποίηση του 
Προγράμματος. Πέντε χρόνια δια

χείρισης της πρώην και 3 χρόνια 
της νυν Περιφερειακής Αρχής και
το ΠΕΠ είναι ακόμα στο μισό 
της απορρόφησης του (166εκ€ 
από τα 294εκ€ συνολικά). Και το 
Πρόγραμμα κλείνει το 2023...
Η ΠΕ ΦΛΩΡΙΝΑΣ από το ΠΕΠ 
Δυτικής Μακεδονίας είδε μόλις 
το 1% του Προγράμματος σε 
χρήμα (3,1εκ€). Μάζεψε όμως 
πολλά «ΘΑ». Περίπου 68 εκ€ 
«ΘΑ» σε ΕΝΤΑΞΕΙΣ έργων... 
που ισοδυναμούν με ευχές και 
όχι απτά αποτελέσματα.
Η ίδια αποτυχία σε όλα.
Στον επιχειρηματικό τομέα...
- Εκτός σχεδιασμού η ΒΙΠΕ 
Φλώρινας, εγκαταλείπεται στη 
τύχη της. 0 Περιφερειάρχης δεν 
μπόρεσε να λύσει το θέμα με τη 
ΒΙΠΕ ΕΤΒΑ για να βελτιωθούν οι 
υποδομές και... πάει αλλού. Σχε
διάζει νέες επιχειρηματικές υπο
δομές, την ώρα που περιμένουμε 
επενδύσεις... ενώ οι ζώνες καινο
τομίας σχεδιάζονται χωρίς τη 
Φλώρινα.
- 0 τραγικό λάθος χειρισμός 
του προγράμματος της ΜΗ ΕΠΙ- 
ΣΤΡΕΠΤΕΑΣ ΕΠΙΧΟΡΗΓΗΣΗΣ, 
άφησε εκτός χρηματοδότησης 
σχεδόν 3.000 επιχειρήσεις. Το 
συμπληρωματικό πρόγραμμα που 
βγήκε (5εκ€) για τις Πολύ Μικρές 
και Μικρές Επιχειρήσεις, που 
επλήγησαν από τον 0ονίά-19, 
με 1800€ μέγιστο σε κάθε επι
χείρηση, ΈΝΑ ΧΡΟΝΟ ΚΑΙ 5 
ΜΗΝΕΣ ΜΕΤΑ είναι ακόμη στο 
ΜΗΔΕΝ!
- Η Στήριξη της ΕΞΩΣΤΡΕ- 
ΦΕΙΑΣ, των επιχειρήσεων 
στο ΜΗΔΕΝ. Η πρόσβασή τους 
στη χρήση νέων τεχνολο
γιών (ΤΠΕ) στο ΜΗΔΕΝ. Η ενί
σχυση τους για εφαρμογή 
καινοτομιών στο ΜΗΔΕΝ.
- Για τους Αγρότες, η μείωση 
του κόστους του ρεύματος με 
εγκατάσταση Φωτοβολταικών 
στους ΤΟΕΒ κατά προτεραι
ότητα δεν προχώρησε ακόμη. 
Αντ' αυτού, επιτήδειοι επενδυτές 
εγκαθιστούν Φωτοβολταΐκά 
μέσα σε παραγωγική Γη και οι 
αγρότες χάνουν παραγωγή και 
δικαιώματα, ενώ Δήμοι και Κοι
νότητες χάνουν από ανταποδο
τικά τέλη, λόγω σαλαμοποίησης 
του έργου και με τη σιωπηλή 
ανοχή της Περιφέρειας.
Με το κόστος παραγωγής στα 
ύψη, τη Γη σε ξένους και ντόπιους 
επιτήδειους επενδυτές, το Εθνικό 
Απόθεμα στα... Βόρεια Προάστια 
και τα νερά αναξιοποίητα, στο πιο 
πλούσιο σε νερά λεκανοπέδιο.
- Είκοσι εκατομμύρια κυβικά 
νερού για άρδευση μένουν ανα
ξιοποίητα σε φράγματα / λίμνες. 
Χρειάστηκαν ΔΕΚΑΠΕΝΤΕ χρό
νια για να αποκτήσει σύμβαση

πριν δυο μήνες ο Ταμιευτήρας 
Παρορίου. Το Αρδευτικό Τριαν
ταφυλλιάς σε φάση αξιολόγη
σης και μόνο για την Α’ ΦΑΣΗ 
(18.000 στρέμματα από τα 
40.000 που μπορεί να αρδεύ- 
σει, άγνωστο πότε). Το Αρδευ
τικό της Πρέσπας 11 χρόνια 
μετά την ένταξη του έργου και 
8 χρόνια από την ολοκλήρωση 
της Μελέτης έχει επιτέλους 
ΣΥΜΒΑΣΗ, ελπίζουμε να ολο
κληρωθεί σύντομα. Άγνωστο αν 
θα αξιοποιηθεί το απόθεμα 10 
εκ. κυβικών από το φράγμα Πα
παδιάς, που εξ ολοκλήρου είναι 
διαθέσιμο μετά το κλείσιμο του 
ΑΗΣ Μελίτπς.
- Στο μηδέν οι Δράσεις ενίσχυ
σης επιχειρήσεων με εξω- 
στρεφή προσανατολισμό για τα 
τοπικά προϊόντα, όταν θα μπο
ρούσε από εδώ να χρηματοδο
τηθούν και να γίνουν 
επισκέψιμα όλα τα μικρά οινο
ποιία του Αμυνταίου.
- Η Αγροδιατροφική σύμπραξη 
που αφορά άμεσα και τη ΦΛΩ
ΡΙΝΑ ακόμη στα χαρτιά.
- Η Επιστημονική Υποστήριξη 
για νέες καλλιέργειες Φράου
λας στο ΜΗΔΕΝ.
- Η Δημιουργία Ινστιτούτου και 
θερμοκοιτίδας για την κτηνο
τροφία στη Φλώρινα με πλού
σιο ζωικό κεφάλαιο στο 
ΜΗΔΕΝ!
Και κάπως έτσι οι Αγρότες σύν
τομα θα αδυνατούν να καλλιερ
γούν τη Γη.
- Τα μεγάλα αναπτυξιακά έργα 
παγωμένα. Ο Τουριστικός Άξο
νας «Φλώρινα - Πισοδέρι - 
Πρέσπες» εκτός χρηματοδότη
σης, το ίδιο και το χιονοδρομικό 
και τα Ιαματικά λουτρά. Ιδιαί
τερα το Χιονοδρομικό Βίγλας 
έμεινε προκλητικά έξω από το 
ΕΣΠΑ, αν και μοιράστηκαν 
αφειδώς εντάξεις έργων. Ενώ 
ούτε κουβέντα για τη διάβαση 
του Λαιμού.
Γι’ αυτό, τα τουριστικά μεγέθη 
δείχνουν ότι το μερίδιο της Δυτι
κής Μακεδονίας στο σύνολο των 
διανυκτερεύσεων μειώθηκε 
κατά το ήμιση σε μια δεκαετία, 
καθώς από 0,6% το 2009 έπεσε 
στο 0,3% το 2019 (Κούτουλας 
2022).
Η αποτυχία πολιτικής στον τουρι
σμό επιστεγάστηκε από την αλ
λαγή Προεδρίας στην Εταιρεία 
Τουρισμού και την ανάληψή της 
από το ίδιο τον Περιφερειάρχη. 
Είναι σαφές όμως ότι δεν είναι 
θέμα προσώπων. Το ΑΦΑΝΤΟ 
Σχέδιο και η έλλειψη Πολιτικής 
βούλησης φταίει.
- ΤΑ ΒΑΛΤΟΝΕΡΑ κινδυνεύουν 
από τις ρηγματώσεις αλλά τρία 
χρόνια μετά θα ξαναμελετήσουν

ό,τι μελέτησαν ήδη, ενώ δεν γί
νεται το πιο απλό και προφανές, 
η παρακολούθηση του φαινομέ
νου με την εγκατάσταση δι
κτύου παρακολούθησης του 
φαινομένου.
- Οι Δράσεις ενίσχυσης των 
Υπηρεσιών Υγείας για την αν
τιμετώπιση της επιδημίας λόγω 
Οονϊά (1,5εκ € ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΞΟ
ΠΛΙΣΜΟ ΤΟΥ ΓΕΝΙΚΟΥ ΝΟΣΟ
ΚΟΜΕΙΟΥ ΦΛΩΡΙΝΑΣ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΕΠΙΔΗΜΙΩΝ) 
στο ΜΗΔΕΝ από το 2020.
- Προώθηση της κοινωνικής 
ένταξης και καταπολέμηση της 
φτώχειας και κάθε διάκρισης 
(ΕΤΠΑ): από 57εκ αξιοποιήθη- 
καν τα 14εκ ΣΤΗΝ ΠΙΟ ΦΤΩΧΗ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ.
Δώδεκα τώρα χρόνια από το 
2011, ούτε ένα μεγάλο έργο 
αρμοδιότητας της Περιφέρειας 
δεν υλοποιήθηκε στην ΠΕ 
Φλώρινας από το ΕΣΠΑ και 
ούτε ωριμάζει (μελέτες κ.λ.π) 
κανένα άλλο!
Ωστόσο το ζητούμενο είναι 
αυτήν την κρίσιμη στιγμή νο 
απαντηθεί το ερώτημα: Υπάρχει 
Ελπίδα για τον τόπο;
Η απάντηση είναι ότι ΕΛΠΙΔΑ 
θα υπάρξει μόνο αν καταρτιστεί 
ένα σοβαρό ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟ 
ΣΧΕΔΙΟ ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΗΣ ΑΝΑ
ΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ και αναλάβουν 
εκείνες οι Αυτοδιοικητικές και 
Πολιτικές δυνάμεις, που θα 
μπορούν να το υλοποιήσουν.
Η μελέτη της Παγκόσμιας Τράπε
ζας, που εκπονήθηκε κατ εντολή 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, δεί
χνει τα 4 «μονοπάτια Ανάπτυξης» 
για τη Δυτική Μακεδονία:

Μονοπάτι Ανανεώσιμες 
πηγές: Φωτοβολταΐκά στις στέ
γες, Εξοικονομώ κατ' οίκον, Ενερ
γειακές Κοινότητες προς όφελος 
των πολλών και όχι των λίγων. 
Αυτά που ως συνδυασμός ζητάμε 
να γίνουν από το 2019.
- Μονοπάτι 51βγΙ υρ: Αξιοποίηση 
της τεχνογνωσίας στην ενέργεια 
για τη δημιουργία εΙθιΊ υρ επιχει
ρήσεων κυρίως από νέους.
- Μονοπάτι Ψηφιακή Περιφέ
ρεια: Να γίνει η Δυτική Μακεδο
νία η πιο καλά δικτυωμένη και 
ψηφιακά σύγχρονη περιοχή στην 
Ελλάδα ως το 2030 (Αν αυτό 
εφαρμοζόταν, η επένδυση της ΜΙ- 
0Η050ΡΤ έπρεπε να κατευθυνθεί 
στη Δυτική Μακεδονία).
- Μονοπάτι της Πράσινης ΔΙΑ
ΤΡΟΦΗΣ: η Δυτική
Μακεδονία ΚΕΝΤΡΟ ΤΗΣ 
Βογοηά ΜβαΙ εποχής (ένας κα
λύτερος τρόπος να ταΐζουμε τον 
πλανήτη). Μετάβαση στον τομέα 
της παραγωγής κρέατος και 
άλλων γεωργικών δραστηριοτή
των. Ενσωμάτωση ψηφιοποίησης 
και νέων τεχνολογιών στα διατρο
φικά συστήματα παραγωγής. Ει
δικά για τα Γρεβενά Η 
ΑΓΡΟΔΙΑΤΡΟΦΗ ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ 
ΓΙΝΕΙ Ο ΠΛΕΟΝ ΥΠΟΣΧΟΜΕ
ΝΟΣ ΚΛΑΔΟΣ ΣΕ ΣΥΝΔΥΑΣΜΟ 
με την ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΤΗΣ Βεγοηά 
Μοβ» εποχής και τον ΑΓΡΟΤΟΥ- 
ΡΙΣΜΟ.
Και όλα αυτά με ολοκληρωμένες 
τις μεγάλες αναπτυξιακές υποδο
μές: Κάθετος Άξονας X, Ε65, Σιδη
ρόδρομος, Αεροδρόμιο, ΒΙΠΕ και 
ΒΙΟΠΑ, Μεγάλα Φράγματα και Αρ
δευτικά Δίκτυα και ένα αξιόπιστο 
σύστημα Διοίκησης 
Με λίγα λόγια ΥΠΑΡΧΕΙ ΕΛΠΙΔΑ 
ΑΝ ΞΕΡΟΥΜΕ ΠΟΥ ΘΕΛΟΥΜΕ 
ΝΑ ΠΑΜΕ
γιατί ως γνωστόν... αν δεν ξέ
ρεις σε ποιο λιμάνι θέλεις να 
πας, κανένας άνεμος δεν είναι 
ευνοϊκός...

Για τον
Συνδυασμό ΕΛΠΙΔΑ

Γεωργία Ζεμπιλιάδου 
Περιφερειακή Σύμβουλος 

Επικεφαλής
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Μετρώντας αντοχές και
αλήθειες σε κάθε εποχή

Δ
ύσκολοι οι καιροί με 
συναισθήματα ρηχά, 
πολλές παρενθέσεις, 
λίγες εξηγήσεις, το αδια

νόητο να γίνεται δυνατό και 
τα ανθρώπινα πλάσματα να 
ψάχνουν καλοκαίρια για να 
κρατηθούν από τους χειμώ
νες.
Πεζοί και δρομείς περπατάνε 
και τρέχουν για την αλήθεια της 
ζωής τους. Καμία εποχή δεν 
σφυρίζει αδιάφορα, όλες κάτι 
έχουν να πουν και να δώσουν.
Η καθημερινότητα των καιρών 
κρύβει πολλές εναλλαγές από 
ρυτίδες, γρατσουνιές, τσακί
σματα, παράπονα, μέχρι ομορ
φιές που δροσίζουν και 
αναζωογονούν τις καρδιές και 
το πνεύμα.
Τα χρόνια κυλάνε, άλλοι βρί
σκονται στην ανατολή και άλλοι 
στη δύση της ζωής τους, μα κα
νένας άνθρωπος δεν αξίζει και 
για οποιονδήποτε λόγο να νιώθει 
και να ζει παραγκωνισμένος και 
περιθωριοποιημένος, καμία μο
ναξιά, καμία ανάγκη και κανένα 
κενό δεν πρέπει να στερέψει την 
περήφανη και ελεύθερη ψυχή 
του.Όλοι είμαστε αγωνιστές στον 
κόσμο αυτόν, μέχρι την ώρα που 
θα κλείσουν τα φώτα στον 
σταθμό και θα παραδώσουμε τη 
τελευταία μας πνοή στα αφρό- 
νερα της ζωής.
Επάνω στο κύμα της εποχής στε
κόμαστε όρθιοι προσπαθώντας 
να αγωνιστούμε και να παλέ
ψουμε για τις ακριβές μας αλή
θειες, εκείνες που θα μας 
οδηγήσουν στο “θαύμα της λύ
τρωσης" από τους στερημένους 
καιρούς.

0 βιολογικός κύκλος ξεκινά με 
την αναζήτηση ευκαιριών, το μέ
τρημα των αντοχών και ολοκλη
ρώνεται με την αξιοπρέπεια και 
τον σεβασμό, σαν άσβεστη φλόγα 
που θα καίει αιώνια.
Μπορεί οι δυνατότητες της νιό- 
της να έχουν το προβάδισμα στην 
άνιση αναμέτρηση με το γήρας, 
οι άνθρωποι όμως ανεξαρτήτως 
ηλικίας, από τη φύση τους πάντα 
ελπίζουν και ονειρεύονται.
Ακόμη και όταν τα όνειρά τους 
εξατμίζονται και δεν βγαίνουν 
αληθινά, εκείνοι μετρώντας αν
τοχές και αλήθειες θα κάνουν 
καινούργια όνειρα με ψυχή και 
κορμί από την αρχή ξανά...

Ερασμία Ιωαννίδου - 
Οικονομικός σύμβουλος - 

Κειμενογράφος

Συνάντηση εργασίας του προέδρου 
του Επιμελητηρίου Σαπαλίδη Σάββα 

και του Προέδρου του Κέντρου 
Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφέρειας

Δ. Μακεδονίας Παρδάλη Ιωάννη

Π
ραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας στο Επιμελητήριο 
Φλώρινας μεταξύ του προέδρου του Επιμελητηρίου κ. Σα
παλίδη Σάββα και του Προέδρου του Κέντρου Κοινωνικής 
Πρόνοιας Περιφέρειας Δ. Μακεδονίας κ. Παρδάλη Ιωάννη.

Η συζήτηση έγινε σε πολύ καλό κλίμα και αναδείχθηκε η ανάγκη για 
περαιτέρω συνεργασίες ιδιαίτερα σε επίπεδο ευρέσεως εργασίας των 
παιδιών που διαμένουν στο Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας. 
Αποφασίστηκε το επόμενο διάστημα να υπογράφει μνημόνιο συνερ
γασίας μεταξύ των δύο φορέων. Καθώς επίσης θα πραγματοποιηθούν 
μία σειρά επισκέψεων σε χώρους εργασίας στην βιομηχανική περιοχή 
και στις μεταποιητικές μονάδες με σκοπό να προκληθεί το ενδιαφέρον 
των παιδιών με γνώμονα τον επαγγελματικό προσανατολισμό τους.

Ο Πρόεδρος του Επιμελητηρίου Φλώρινας 
Σαπαλίδης Σάββας

Βιωματικά εργαστήρια και ενημερωτικές συναντήσεις 
από το Κέντρο Πρόληψης των Εξαρτήσεων και

Προαγωγής της Ψυχοκοινωνικής Υγείας Π.ΕΦλώρινας

Τ
ο Κέντρο Πρόληψης των Εξαρτήσεων και 
Προαγωγής της Ψυχοκοινωνικής Υγείας 
Π.Ε. Φλώρινας στο πλαίσιο των δράσεών 
του και ανταποκρινόμενο στα αιτήματα της σχο

λικής κοινότητας πραγματοποίησε βιωματικά ερ
γαστήρια και ενημερωτικές συναντήσεις με μα
θητές, συλλόγους εκπαιδευτικών και γονέων με 
θέμα τον σχολικό εκφοβισμό.
Οι παρεμβάσεις υλοποιήθηκαν στο ΓΕΛ Αμυνταίου, 
Γυμνάσιο Μελίτης, 2ο Γυμνάσιο Φλώρινας, Δη
μοτικό Σχολείο Βεύης, Δημοτικό Σχολείο Μανια
κίου, Νηπιαγωγείο Μανιακίου.
Επίσης υλοποιήθηκαν βιωματικά εργαστήρια με 
θέμα την πρόληψη των εξαρτήσεων σε μαθητές 
του 2ου Γυμνασίου Φλώρινας, στον σύλλογο εκ
παιδευτικών του εσπερινού ΕΠΑΛ Φλώρινας.
Στο Ιο Γυμνάσιο Φλώρινας, σε τρία τμήματα του 
σχολείου, υλοποιήθηκε πιλοτικά από τα στελέχη του 
Κέντρου το πρόγραμμα σεξουαλικής αγωγής για 
μαθητές/τριες Γυμνασίου και Στ Δημοτικού: Σε
ξουαλικότητα στην εφηβεία - Κίνδυνοι και προ

στατευτικοί παράγοντες.
Ταυτόχρονα πραγματοποιήθηκαν αντίστοιχα εργα
στήρια στους γονείς των μαθητών που συμμετείχαν 
στο πρόγραμμα.Ίδια εργαστήρια έγιναν και στους γο
νείς της Στ τάξης του 3ου Δημοτικού Σχολείου 
Φλώρινας.
Στο Δημοτικά Ιτιάς υλοποιήθηκαν εργαστήρια κοι
νωνικών δεξιοτήτων στους μαθητές.
Παράλληλα σε συνεργασία με τους Συλλόγους Γο
νέων και Κηδεμόνων του 2ου ΓΕΛ Φλώρινας, 
1ου και 2ου Γυμνασίου Φλώρινας λειτουργούν 
ομάδες γονέων με θέμα την ενίσχυση του γονεϊκού 
ρόλου.
Το Κέντρο Πρόληψης των εξαρτήσεων ενισχύθηκε 
με εργαζόμενους του ΟΚΑΝΑ μέσω ΕΣΠΑ που συμ
μετέχουν σε όλες τις δράσεις και έτσι μπορεί να αν- 
ταποκρίνεται σε περισσότερα αιτήματα.

Η επιστημονικά Υπεύθυνη 
Βικτώρια Ζιώγα 

Ψυχολόγος
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Φυτεύσεις λουλουδιών και περιποίηση πρασίνου στην πόλη της Φλώρινας

Χ
ιλιάδες πολύχρωμα λουλούδια δίνουν έναν χαρούμενο και 
καλοκαιρινό τόνο στο κέντρο, στην παραποτάμια περιοχή και 
στις γειτονιές της πόλης της Φλώρινας, ενώ παράλληλα συ
νεχίζεται ο καθαρισμός και η περιποίηση του πρασίνου σε πάρκα 

και κοινόχρηστους χώρους.
Για άλλη μια χρονιά, οι αρμόδιες υπηρεσίες του Δήμου Φλώρινας, υπό 
την εποητεία του αρμόδιου Αντιδημάρχου κ. Νίκου Γρηγοριάδη, φρον
τίζουν για τον καλλωπισμό και την αισθητική αναβάθμιση της πόλης και 
των κοινοτήτων.
"Στόχος και βασική μας προτεραιότητα είναι η προστασία του περιβάλ
λοντος και μία πόλη καθαρή και όμορφη, που θα τη χαιρόμαστε όλοι” 
δήλωσε ο Δήμαρχος Φλώρινας κ. Βασίλης Γιαννάκης, που αηηύθυνε 
έκκληση στους πολίτες να μην ρυπαίνουν τους δημόσιους χώρους, να 
μην αφαιρούν τις ζαρντινιέρες κατά μήκος του ποταμού και να μην κα
ταστρέφουν τα φυτά.

1-/ ΚΟΣΜΗΜΑΤΑ \
Σόφια Λοβατιη

Κοσκινά 8* Ν. Χατζηκ/νου {γωνία) ΑΜΥΝΤΑΙΟ
ΊηΚ,ι /**«►**«« *·η%*>ΐ ψ
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Διοργάνωση αγώνων ποδοσφαίρου των Δημοτικών Σχολείων

της πόλης της Φλώρινας από το 6ο Ολοήμερο Δημοτικό Σχολείο

Τ
ο 6ο Ολοήμερο Δημοτικό 
Σχολείο Φλώρινας «Ίων 
Δραγούμης» με πολλή 
χαρά διοργάνωσε αγώνες πο

δοσφαίρου των Δημοτικών 
Σχολείων της πόλης της Φλώ
ρινας. Οι αγώνες πραγματοποι
ήθηκαν στις αθλητικές 
εγκαταστάσεις του ΒαΙΙαάοι-ο 
και οι μικροί μαθητές απόλαυ
σαν το αγαπημένο τους άθλημα 
με θερμή συμμετοχή.
Η Διεύθυνση του σχολείου αισθά
νεται την ανάγκη να ευχαριστήσει 
εγκάρδια τον Δήμαρχο Φλώρινας 
και αγαπητό συνάδελφο, κ. Βασί
λειο Γιαννάκη, και τη Δημοτική 
αρχή Φλώρινας για τη συνδρομή 
και τη στήριξή τους, καθώς και 
τους αδελφούς Γιώργο και Παν
τελή Μάνου για τη δωρεάν παρα
χώρηση του χώρου, όπου 
διεξήχθησαν οι ποδοσφαιρικοί 
αγώνες.
Επίσης, ευχαριστούμε τον Πρό
εδρο του Συνδέσμου Διαιτητών 
Π.Ε. Φλώρινας κ. Κωνσταντίνου 
Θωμά, καθώς και τους διαιτητές
κ. Αθανάσιο Κάτη, κ. Ιωάννη 
Παρδαλή, και κ. Νικόλαο Δημό-
πουλο, οι οποίοι συμμετείχαν επι- 
τελώντας τη διαιτησία των 
αγώνων.
θερμές ευχαριστίες σε όλους τους 
συναδέλφους, οι οποίοι ανταπο- 
κρίθηκαν στην πρόσκληση και 
συνετέλεσαν στη διεξαγωγή των 
αγώνων, αλλά και στους μικρούς 
μαθητές, που με την προσωπική 
τους συμμετοχή ανέδειξαν το 
αγωνιστικό μας εγχείρημα σε ένα 
ποδοσφαιρικό υπερθέαμα υψη
λών προδιαγραφών. Συγχαίρουμε 
όλες τις μαθητικές Ομάδες, καθώς

Ζητείται
Γυναίκα, Ελληνίδα, με γνώσεις νοσηλευτικής, για 
φροντίδα ηλικιωμένης.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα της εφημερίδας και στο 
κινητό 6972832657

Θέση

Η
50Ι.ΕΒ60ΝΑ.Ε. για τα έργα που έχει αναλάβει στην 
ευρύτερη περιοχή, αναζητά απόφοιτους των παρα
κάτω σχολών:

• Βιομηχανικού Σχεδιασμού 
• Μηχανολογίας 
• Δομικών έργων
Απαραίτητα προσόντα:
• Χειρισμός σχεδιαστικών προγραμμάτων (ΑυΙοΟΑΟ)
• Ικανότητα ανάγνωσης μηχανολογικών σχεδίων 
• Άριστη γνώση Η/Υ (Μ50ΡΡΙ0Ε)
• Γνώσεις αγγλικών
Πληροφορίες: 24630-42244, Αποστολή βιογραφικού: 
ννοιΤ(5ίιορ@5οΙβΓ9οη.9Γ

εργασίας

και την ομάδα του Σχολείου μας, 
που κατάκτησε το κύπελλο.
Για άλλη μια φορά, ευχαριστούμε 
εγκάρδια τον Πρόεδρο και Διευ- 
θύνοντα Σύμβουλο της εταιρείας 
Μ.Ε.ΤΕ. Α.Ε. «ΜΕΤΑΛΛΕΥΤΙΚΗ - 
ΕΜΠΟΡΙΚΗ -ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΝΩ
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΙΑ», κ. Κωνσταντίνο 
Μεσσήνη, για τη σημαντική οικο
νομική χορηγία του και τη συμ
βολή του στην πραγματοποίηση 
των Ποδοσφαιρικών αγώνων των 
Δημοτικών Σχολείων του Δήμου 
μας.
Τέλος, ιδιαίτερες ευχαριστίες 
στους καθηγητές Φυσικής Αγω
γής του Σχολείου μας, κ. Σοφία 
Τερεζή και κ. Ευάγγελο Κουσι- 
πέτκο, οι οποίοι είχαν την πρωτο
βουλία και την ευθύνη για τη 
διοργάνωση και την διεξαγωγή 
των αγώνων, καθώς και για όλη 
τη σημαντική εκπαιδευτική προ
σφορά τους στους μαθητές του 
Σχολείου μας.
Ευχόμαστε η διοργάνωση αυτή να 
έχει και συνέχεια, εφόσον οι 
αθλητικές δραστηριότητες αποτε
λούν αναπόσπαστο μέρος της 
σχολικής ζωής και της εκπαίδευ
σης των παιδιών μας. Η προ
σφορά όλων όσων συνέβαλαν στη 
φετινή διοργάνωση ήταν πολύ 
σημαντική για την ομαλή διεξα
γωγή και την επιτυχία των αγώ
νων μετά από δύο χρόνια 
αναβολής σχολικών αθλητικών 
δραστηριοτήτων και οι μαθητές 
μας αποκόμισαν από τη συμμε
τοχή τους πολλαπλά οφέλη.

Η Διευθύντρια
του Σχολείου
Ευγενία Γάκη
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Π X 05ΡΟΤΤ Ιστορική επιτυχία του 
Τάσου Χατζηχρήστου!

Πανελλήνιο πρωτάθλημα Παμπαίδων -
Παγκορασίδων γεμάτο χαμόγελα και μετάλλια 

για τους μικρούς αθλητές της Γ.Ε.Φ

/ να πραγματικά όμορφο Σαβ- 
ρ" βατοκύριακο πέρασαν οι μι- 
Ι—κροί μας αθλητές με πολύ 
καλές εμφανίσεις στο Πανελλή
νιο πρωτάθλημα 1113.
Στα ομαδικά, η ομάδα των κορι- 
τσιών μας εντυπώσιασε με την μα
χητικότητα της κατακτώντας το 2ο 
μετάλλιο αποτελούμενη από τις 
Ναΐδη Καλλιρρόη, Δούμτση Αν
τιγόνη, Σοβισλή Ειρήνη και 
Γλούφτση Αγγελίνα.
Η ομάδα των αγοριών μας μετά αηό 
δυνατά παιχνίδια κατάκτησε το 3ο 
μετάλλιο αποτελούμενη από τους 
Αλεξόπουλο Διονύση, Χατζη- 
ΐωάννου Δημήτρη, ΚαζαηΙεβν 
Μ3γΙ( και ΜαίοάεΙιγη νίβάϊπιΐΐ'! 
Στα ατομικά η Να’ίδη Καλλιρρόη 
ανέβηκε στο βάθρο των νικητών 
κατακτώντας την 2η θέση μετά από 
εξαιρετική εμφάνιση.
Ακολούθησε η Δούμτση Αντιγόνη 
με την 8η θέση, ενώ και οι υπόλοι
ποι αθλητές μας πραγματοποίησαν 
πολύ καλές εμφανίσεις:

Αγόρια:
10ος: Αλεξόπουλος Διονύσης 
26ος: ΚαζαηΙεεν ΜαιΊτ (ου)
33ος: Χατζηϊωάννου Δημήτρης 
47ος: ΜαΙοάεΗγη υΐαάζίιηΐΓ (ου) 
63ος: Πάγκος Μιχάλης

Κορίτσια:
22η: Γλούφτση Αγγελίνα 
24η: Σοβισλή Ειρήνη 
30η: Χατζηλίσ Νικολέτα 
39η: Μακαρίου Εμμανουηλία

Παίξαμε, γελάσαμε, κλάψαμε, κερδίσαμε, χάσαμε, 
αλλά στο τέλος το ευχαριστηθήκαμε και χαμογελά
σαμε, γιατί αυτό είναι η ξιφασκία για εμάς! 
Ευχαριστούμε πάνω απ’όλα τους γονείς που μας στη
ρίζουν, καθώς και την εταιρία ΕΡΟΟΝ, κλείνοντας 
έναν χρόνο που την έχουμε στο πλευρό μας!

Ο
λοκληρώθηκε με απόλυτη επιτυχία για τον Τάσο Χατζηχρήστο 
και την ομάδα του ΟΗαΙζΐεΗηεΙοε Ρ3αη§ Τβαιη Ρίοηηα το 
Ιστορικό Ράλλυ Ακρόπολις.

Ο Φλωρινιώτης πρωταθλητής οδηγός αγώνων Τάσος Χατζηχρήστος 
ΟΗαΙζίεΗηεΙοε Κβεϊης Τββπι ΡΙοπηα ολοκλήρωσε με επιτυχία τον 
αγώνα και κατέλαβε επάξια την 5η θέση στην συνολική κατάταξη στην 
κατηγορία ϋ2-ΕΙ\/Α και την 1η θέση στην κατηγορία μέχρι 1600 κ.ε με 
αυτοκίνητο ΝΙ55ΑΝ ΒΙΙΙΕΒΙΒΟ με έτος κατασκευής 1990. 
Ευχαριστούμε θερμά τον αξιότιμο και εξαιρετικό φίλο ΣΥΝΟΔΗΓΟ Δη
μήτρη Θεοφανόπουλο και φυσικά τους αδερφικούς φίλους Δημοσθένη 
Ελευθεράκη Εχρτεεε Βετνΐεβ ΡΙοπηαε και Σίλα Αλαμπάκη για την 
πολύτιμη στήριξη τους και όχι μόνο.
Ραντεβού του χρόνου!

Συγχαρητήρια προς τον Τόσο Χατζηχρήστο

Θ
έλω να συγχαρώ για ακόμα μια φορά τον οδηγό αγώνων, 
συμπατριώτη και φίλο Τάσο Χατζηχρήστο για την επιτυχία 
του στο 9ο Θεσβεβ ΟΗτοβά 4x4 που διεξήχθη προ ολίγων 
ημερών στο Άργος Ορεστικό.

0 Τάσος και ο συνοδηγός του Δημήτρης Παπαδόπουλος κατέλαβαν την 
δεύτερη θέση σε έναν απαιτητικό και επίπονο αγώνα ενώ τιμήθηκαν 
ως το μοναδικό πλήρωμα από την Βόρεια Ελλάδα και ο Τάσος ως 1 ος 
τοπικός οδηγός. Αυτές οι επιτυχίες είναι αποτέλεσμα της μακροχρόνιας 
ενασχόλησης και αγάπης του Τάσου με τον μηχανοκίνητο αθλητισμό. 
Ακόμα θέλω να ευχηθώ καλή επιτυχία στον Τάσο και το πλήρωμα του 
στο Ράλλυ Ακρόπολις, στις 4 και 5 Ιουνίου. Η παρουσία του σε αυτόν 
τον ιστορικό αγώνα -θεσμό , είναι ιδιαίτερα σημαντική και προβάλει 
την Φλώρινα.
Τέλος θα ήθελα να σταθώ και στην γενναιόδωρη και ανιδιοτελή πράξη 
του Τάσου προς την Α/Δ Φλώρινας με την προσφορά δύο οχημάτων 
για την αστυνόμευση της περιοχής. Τέτοιες ενέργειες είναι αξιέπαινες, 
αναβαθμίζουν τον υλικοτεχνικό εξοπλισμό της αστυνομίας και βελτιώ
νουν το επίπεδο ασφάλειας ποος όφελος του κοινωνικού συνόλου.

Ο Βουλευτής ΠΕ Φλώρινας ΑΝΤΩΝΙΑΔΗΣ ΓΙΑΝΝΗΣ

Α
ποδίδω τα θερμά μου συγχαρητήρια και τον μεγάλο μου 
θαυμασμό στον Φλωρινιώτη οδηγό αγώνων Τάσο Χατζηχρή
στο για ακόμα μία διάκρισή του στον χώρο του μηχανοκίνη
του αθλητισμού και συγκεκριμένα, στο πρόσφατο ΚαΙΙγ Θεοβεε 

0ΰΐΌ3<1.
Αγαπητέ Τάσο, οι κόποι και οι συνεχείς προσπάθειές σου κάνουν την 
Φλώρινα περήφανη! Η παρουσία σου στο Ιστορικό ΡθΙΙγ ΑετοροΙίε έρ
χεται να επισφραγίσει αυτή την περηφάνεια.

Η Βουλευτής Φλώρινας ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Πέτη Πέρκα

τώρα και στον χώρο σας.
ΟΕΙίνΕΗΥ

Ο#
γωνία σ7Ρ(στ^1/

Έναντι πρώην κλινικής 
Λαλαγιάννη 

τ. 2385 ο 24401 ' 'νΚαέ’δ ιιρ 6980101298

Είμαστε στη διάθεσή σας να ετοιμάσουμε τη 

δική σας κοινωνική εκδήλωση (γόμους, 

αρραβώνες, βαφτίσια, μνημόσυνα, κηδείες)
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Ττϊρ 4x4 από τποΓβ” στα
χνάρια της αρκούδας
αλλά και της ιστορίας!

24 - 26 Ιουνίου 2022
στους ορεινούς όγκους της Φλώρινας - Πρεαπών

με ?ίαρ«Αλιιλδς εκδηλώσεις κότα την διαδρομή
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Α
γαπητοί φίλες και φίλοι, με το παρόν σας ενημερώνουμε 
και σας, προσκαλούμε να συμμετάσχετε στο 5ο Ρτεερα Οίί 
Ροθά Τπρ 4x4 από πιογο στα χνάρια της αρκούδας αλλά και 
της ιστορίας!

Την διοργάνωσή της, φέτος ανέλαβε η «Ένωση Τουριστικών και 
Συναφών Δραστηριοτήτων Δήμου Πρεσπών» υπό την Αιγίδα της 
Π.Ε. Φλώρινας, του Δήμου Φλώρινας και του Δήμου Αμυνταίου, 
τη στήριξη της «εΗαΙζϊεΗπδΙοε Ραείηρ ίεβπι ΡΙοηηα» και της 
«Ελευθεράκης Εχρεβεε δβΓνϊεβ Φλώρινα».

Εισαγωγή
Το 5ο Ρεβερο ΟΗ Κοαά Τπρ 4x4 & Μογθ, στα χνάρια της Αρκούδας 
αλλά και της ιστορίας, θα πραγματοποιηθεί στην περιοχή της Φλώ
ρινας και των Πρεσπών.
Τώρα που τα ατέλειωτα χρώματα της φύσης οργιάζουν, τα μεθυστικά 
αρώματα πλημμυρίζουν την πλάση, αφήνουμε την χειμερία νάρκη της 
πανδημίας που τόσο μας ταλαιπώρησε, ακολουθούμε τα χνάρια της 
Αρκούδας, συμβολίζοντας την επάνοδο στην ζωή, σηματοδοτώντας 
την σταδιακή μας μετάβαση, στην Ελευθερία που τόσο μας έλειψε.
Σας προσκαλούμε να συμμετάσχετε και φυσικά ζητούμε την στήριξή 
σας για να προβάλουμε αυτή την όμορφη γωνιά της πατρίδας μας.

ΤΙ ΕΙΝΑΙ το «Ρτοερα Οίί Ροοά Τπρ 4x4 & Μογθ»:
θα μπορούσε να χαρακτηριστεί, η αγάπη για την Ζωή, την Φύση, την 
Περιπέτεια, την απόδραση από την καθημερινότητα, περιδιαβαίνον- 
τας σε ασφάλτινες και χωμάτινες διαδρομές, στα υπέροχα βουνά της 
Φλώρινας και καταλήγοντας στο ονειρικό περιβάλλον των Πρεσπών, 
συνδυάζοντας τα με περιήγηση στα αξιοθέατα της περιοχής και στα 
ίχνη της ιστορίας.
Η φετινή Εκδήλωση είναι συνέχεια, των τεσσάρων (4) προηγούμε
νων που πραγματοποιήθηκαν με μεγάλη επιτυχία και τελικά έγινε θε
σμός!
Στόχος μας είναι να προβάλλουμε τις ομορφιές του τόπου μας, μέσα 
από μια μοναδική περιήγηση, με ασφάλτινες και χωμάτινες στα γύρω 
βουνά με θέα τις μαγευτικές λίμνες, εκεί όπου, οι Νεράιδες και τα 
ξωτικά, οι θρύλοι και οι παραδόσεις, με την συνοδεία της αυτόκλητης 
συναυλίας των πουλιών, σμίγουν με τη πολυποίκιλη ιστορία του 
τόπου, ηροσφέροντας απίστευτα συναισθήματα σε όσους τυχερούς 
μπορούν να συμμετάσχουν στην πραγματοποίηση αυτής της ονειρε
μένης εκδήλωσης!
Οι συμμετέχοντες συντονίζουν τα ραδιόφωνά τους στην συχνότητα 
που εκπέμπει ο Ραδιοπομπός της εκδήλωσης, στα ΡΜ , για να ακού
σουν την ξενάγηση και τις οδηγίες των δραστηριοτήτων.

ΛΙΓΑ ΛΟΓΙΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΟΜΑΔΑ ΜΑΣ
Είμαστε μία ομάδα ανθρώπων με διαφορετικές αφετηρίες, αλλά με 
κοινό παρονομαστή, την αγάπη μας για την ζωή, τις δραστηριότητες,

τη Λέσχη Πολιτισμού Φλώρινας

Μ
ε ενθουσιασμό αποχαιρέτησαν τα γήπεδα οι μικροί μας φίλοι μετά τους αγώνες του Προηαιδικού 
Πρωταθλήματος που διοργανώθηκε στα γήπεδα της Άνω Μπουάτ από την Λέσχη Πολιτισμού 
Φλώρινας.

Τα μικρότερα παιδιά είχαν την ευκαιρία να γνωρίσουν καλύτερα το άθλημα μέσα από τον υγιή ανταγωνισμό, 
να πάρουν το χειροκρότημα του κόσμου, και να διαχειριστούν τα συναισθήματα τους μέσα από όμορφα παι
χνίδια.
Τα λίγο μεγαλύτερα μας έδωσαν ένα δείγμα της δουλειάς που γίνεται καθημερινά από το προπονητικό Ιθ3Γη 
του ομίλου, τόσο στην διαπαιδαγώγηση και στην συμπεριφορά μέσα κι έξω από τον αγωνιστικό χώρο, όσο 
και στο αγωνιστικό επίπεδο, αποσπώντας τον θαυμασμό του κόσμου.
Συγχαρητήρια σε όλα τα παιδιά, στους προπονητές και στους γονείς τους που στηρίζουν τις προσπάθειες 
τους.

τις περιπέτειες και φυσικά την λατρεία μας για την 
Φλώρινα και την Πρέσπα, όπου συναντώνται η απα
ράμιλλη ομορφιά του τοπίου, η πανάρχαια ιστορία 
του τόπου, ο πολιτισμός τα ήθη και τα έθιμα, οι παρα
δόσεις, οι γεύσεις και τα αρώματα της φύσης!
Με όπλα μας, το ατέλειωτο μεράκι, το κέφι, την 
γνώση και την διάθεση για περιπέτειες, εμείς ενώ
νουμε τις δυνάμεις μας, με τπν Αντιηερκρέρεια Φλώ
ρινας, τον Δήμο Φλώρινας και τον Δήμο Αμυνταίου 
και τις επιχειρήσεις, για να δώσουμε την ευκαιρία, 
στους συμμετέχοντες να περάσουν αξέχαστες στιγμές 
στον παραδεισένιο τόπο μας.

ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ:
- Στρατός Βασιλόπουλος, Πρόεδρος της Ένωσης 
Τουριστικών και Συναφών Δραστηριοτήτων Δ. Πρε
σπών". Συντονιστής - Οδηγός 4x4
- Γιάννης Κωνσταντίνου, Αντιπρόεδρος της Ένω
σης Τουριστικών και Συναφών Δραστηριοτήτων Δ. 
Πρεσπών”, Δάσκαλος Παραδοσιακών Χορών, οδηγός 
4X4.
- Τάσος Χατζηχρήστος, Οδηγός, Πρωταθλητής 
Αγώνων ΡώΙΙγ,
- Δανιήλ Πέτρου, ΟυΙάοοτ ΑεΙίνίΙίθδ- ΡθτηίΙγ ςθηπθδ 
αηά Ιθ3Γη δυίΐάίης 93Γηθ5.
- Θεόδωρος Φάτσης, Ορειβάτης με τεράστιες διε

θνείς διακρίσεις- ΡτθδρθΙήΙοη, ΟυΙάοοτ ΑείίνίΙίθδ κτλ.
- Θεόφιλος Γεωργίου, Μουσικός, ΟυΙάοοτ ΑεΙίνί- 
Ιίθ5.
- Κώστας Τρύφων, Οδηγός 4x4 - 5ουηά ΡΙαηίΙ
- Ειρήνη θεοδώρου, ως συνεργάτης του Αντιπερι- 
φερειάρχη Π.Ε. Φλώρινας
- Σοφία Φουδούλη, Αντιδήμαρχος Κοινωνικής Προ
στασίας, Παιδείας - Πολιτισμού και Τουρισμού, Εκ
πρόσωπος του Δήμου Φλώρινας
- Ελένη Γυρίκη, Αντιδήμαρχος Παιδείας - Πολιτι
σμού και Αθλητισμού & Τουριστικής Προβολής, Εκ
πρόσωπος του Δήμου Αμυνταίου

Σχέδιο του Ποογράμμοτος (ενδέχεται να υπάρ
ξουν μικρές προσαρμογές)

Παρασκευή 24/04/2020

17:00: Αναχώρηση από Θεσσαλονίκη (Δημοτικό 
ΡαεΚίης του Οηβ ΘαΙοηΐΙ» ΟυΙΙβί)·
Διαδρομή: Μέσω Π.Ε.Ο. Χαλκηδόνα, Γιαννιτσά, 
Έδεσσα, Άρνισα, ακολουθούμε την παραλίμνια οδό 
της Βεγορίτιδας και μέσω Αγίου Παντελεήμονα κατα
λήγουμε στην είσοδο του Αμυνταίου για ανασυγκρό
τηση για ενσωμάτωση επισκεπτών από άλλα μέρη.

Συνέχεια στη σελίδα 17...
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«Επιδράσεις που δέχονται τα παιδιά απά το περιβάλλον...»
Τα παιδιά από την κούνια ακόμη αν

τιγράφουν τους γονείς. Ξεσηκώνουν 
ό,τι βλέπουν να κάνουν οι μεγάλοι και 
τα γράφουν όλα στην άδεια κασέτα 
τους. ΓΓ αυτό οι γονείς πρέπει να αγω- 
νισθούν να κόψουν τα πάθη τους. 
Άσχετα αν μερικά τα κληρονόμησαν 
από τους δικούς τους γονείς, θα δώ
σουν λόγο, όχι μόνο γιατί δεν αγωνί- 
σθηκαν να τα κόψουν, αλλά και γιατί 
έχουν ευθύνη που τα μεταδίδουν στα 
παιδιά τους. Συχνά το παιδί δέχεται και 
πολλές επιδράσεις από το εξωτερικό 
περιβάλλον. Αλλά, όταν μεγαλώση, αν 
έχη καλή διάθεση, θα λάβει περισσό
τερη φώτιση, για να καταλάβη τις αρ
νητικές επιδράσεις που έχει δεχθή και 
να αγωνισθή να τις αποβάλη.

Σήμερα υπάρχει στον κόσμο μια κα- 
κότητα. Πάνε να καταστρέφουν τα παι

διά από μικρά. Αντί να τα φρενάρουν 
από το κακό, μέχρι να ενπλικιωθούν, 
τα εμποδίζουν και από το καλό. Και 
ύστερα, τα κακομοίρα, όταν πέφτουν 
στην αμαρτία και ταλαιπωρούνται, θέ
λουν να σηκωθούν και δεν ξέρουν 
πώς να σηκωθούν. Γιατί, άμα πάρουν 
τον γλυκό κατήφορο, δύσκολα μπο
ρούν να σταματήσουν. Έρχονται στο 
Καλύβι παιδιά είκοσι πέντε, είκοσι 
επτά χρονών, που παίρνουν ναρκω
τικά κ,λπ., και τα καημένα ζητούν βοή
θεια. Έτυχε μια φορά να βοηθήσω 
ένα-δυό παιδιά να πάρουν μια καλή 
στροφή, και τώρα φέρνουν τους φί
λους τους για να βοηθπθούν. Πολλά 
όμως έχουν φθάσει στον γκρεμό, κά
νουν ενέσεις, πουλούν το αίμα τους... 
Καταστρέφουν και τον εαυτό τους, κα
ταστρέφουν και τους γονείς τους.
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ΑΥΤΟ ΤΟ ΙΕΡΑΤΕ;
Πράγματα που ίσως
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δεν γνωρίζετε για την 
Απόβαση στη Νορμανδία

Η
 Απόβαση στη Νορμανδία (ευρέως γνωστή και ως 
Ο-Όαγ ή με το κωδικό όνομά της, Επιχείρηση 
Ονεείοπί) ήτσν μία από τις πιο κρίσιμες κσι κομ-Η
 Απόβαση στη Νορμανδία (ευρέως γνωστή και ως 
Ο-Όαγ ή με το κωδικό όνομά της, Επιχείρηση 
ΟνειΊοι-ά) ήτσν μία από τις πιο κρίσιμες και κομ- 
βικές επιχειρήσεις του Δευτέρου Παγκοσμίου Πολέ
μου. Πρόκειται γιο τη μεγαλύτερη αμφίβια επιχείρηση της 

ιστορίας, και ο αντικειμενικός της σκοπός, ο οποίος επε- 
τεύχθη, ήταν η δημιουργία ενός Συμμαχικού προγεφυρώ
ματος στη Γαλλία που θα άνοιγε τον δρόμο για τη 
«Μεγάλη Σταυροφορία», για την απελευθέρωση της 
Ευρώπης από τις ναζιστικές δυνάμεις.
Οι αποβάσεις της 6ης Ιουνίου 1944 ήταν η πρώτη 
φάση της επιχείρησης Ονετίστά. Στο τέλος της ημέ
ρας εκείνης, 156.000 στρατιώτες των Συμμάχων 
(κυρίως αμερικανικό, βρετανικά και καναδικά στρα 
τεΰματα) βρίσκονταν ατη Νορμανδία, παρά της αν 
τίξοες καιρικές συνθήκες και τη σκληρή γερμανι 
άμυνα, με το προγεφύρωμα να εδραιώνεται και 
ενισχύεται τις επόμενες ημέρες. Στις επιχειρήσεις 
που ακολούθησαν την απόβαση συμμετείχαν και 
πολωνικές και γαλλικές δυνάμεις, ενώ στο όλο εγ
χείρημα υπήρξε και ελληνική συμμετοχή, υπό τη 
μορφή ναυτικών δυνάμεων, με τις κορβέτες «Τομ 
ησζης» και «Κριεζής», εηίτακτα πλοία του εμπορι 
κού ναυτικού και το αντιτορπιλικό «Ναβαρίνο».
Η «Ο-Ωσγ» άφηοε το δικό της αποτύπωμα στην 
ιστορία και την ποπ κουλτούρα- δεν είναι τυχαίο 
πως πρόκειται για ένα από τα πιο ευρέως γνωστά 
γεγονότα της στρατιωτικής ιστορίας παγκοσμίως 
που έχει αποθανατιστεί, μεταξύ άλλων, και σε κινη
ματογραφικές υπερπαραγωγές όπως η «Διάσωση 
του Στρατιώτη Ράιαν». Ωστόσο, όπως είθισται σε τέ
τοιες περιπτώσεις, υπάρχουν πολλές άγνωστες 
πτυχές: Ας ρίξουμε μια ματιά σε κάποιες εξ αυτών 
με βάση στοιχεία από το επίσημο βίος του ϋ$ Ωθ· 
ρσείτησπί οί νείθοπε Αίίαιτε. αφιερώματα του ΒΒΩ 
το ΙτηροπβΙ ν/οτ Μυεσυπη και αλλού.

- Η επιτυχία ίσως να οφείλεται (και) σε μια 
πρόγνωση καιρού
Η «Ο-Ωαγ» κανονικά είχε προγραμματιστεί να είναι 
η 5η Ιουνίου, αλλά οι άσχημες καιρικές συνθήκες 
είχαν ως αποτέλεσμα ο Αίζενχάουερ να αποφασίσει 
να καθυστερήσει την εισβολή. Ο επικεφαλής μετε 
ωρολόγος του «Αικ», ο Βρετανός σμηναγός Τζέιμς 
•Σιαγκ, παρά τις προβλέψεις συναδέλφων του, επέ
μενε ατην πρόγνωση για έντονη θαλασσοταραχή και 
ισχυρούς ανέμους. Ο καιρόςτην 6η Ιουνίου, αν και 
πάλι «δύσκολος», ήταν σαφώς βελτιωμένος, και θε 
ωρείται από πολλούς ως βασικός παράγοντας της 
τελικής επιτυχίας.
- Τα αποβατικά σκάφη (ΑΒΑΚ) είχαν σχεδιαστεί 
αρχικά για χρήση στους βάλτους της Λουΐζιάνα
Ο Αντριου Χίγκινς, επιχειρηματίας και πρώην αξιω 
ματικός της εθνοφρουράς της Νεμπράσκα, δυσκο 
λευόταν να μεταφέρει ξυλεία από τους βάλτους της 
Λουΐζιάνα, καθώς τα σκάφη που χρησιμοποιούνταν, 
των αρχών του 20ού αιώνα, κολλούσαν στα ρηχά 
νερά. Για να λύσει το πρόβλημα σχεδίασε ένα ειδικό 
σκάφος και συνέχισε να το βελτιώνει για τις επόμε

νες δεκαετίες. Εν τελεί έκλεισε συμβόλαιο με την κυβέρ
νηση των ΗΠΑ, που αγόρασε πάνω από 20.000 από τα 
σκάφη αυτά, για να τα χρησιμοποιήσει ως αηοβατικές ακά
τους (ΑΒΑΚ). Τα σκάφη αυτά χρησιμοποιήθηκαν στη βόρεια 
Αφρική, την Ιταλία, τη Νορμανδία και τον Ειρηνικό.
- Μεταξύ αυτών ηου αποβιβάστηκαν ήταν ο γιος ενός 
προέδρου των ΗΠΑ- και ήταν ο πιο ηλικιωμένος της 
απόβασης
0 θίοντορ Ρούζβελτ Τζούνιορ, γιος του γνωστού, μεταξύ 
άλλων,, και ως ιδιαίτερα σκληροτράχηλου και «κάουμποϊ» 
προέδρου θίοντορ «Τέντι» Ρούζβελτ, είχε ήδη πολεμική εμ
πειρία, καθώς είχε πολεμήσει και στον Πρώτο Παγκόσμιο 
Πόλεμο, όπου είχε τραυματιστεί. Με τον βαθμό του ταξιάρ
χου είχε ήδη ηγηθεί δυνάμεων στη βόρεια Αφρική και στη 
Σικελία, και ήταν γνωστός ως ένας ανώτατος αξιωματικός 
ηου προτιμούσε να βρίσκεται συχνά στην πρώτη γραμμή. 
Απεστάλη στην Αγγλία για να συμβάλει στην επιχείρηση, και, 
παρά το προχωρημένο της ηλικίας του (στα 56) ζήτησε να 
αποβιβαστεί στην ακτή με το πρώτο «κύμα» των αποβατι-

κών δυνάμεων, αίτημα που εντέλει έγινε δεκτό.Ήταν ο με
γαλύτερος ηλικιακά μεταξύ αυτών που συμμετείχαν στο 
πρώτο εκείνο «κύμα», ο μόνος ανώτατος αξιωματικός σε 
αυτό και επίσης ο μόνος πατέρας που συμμετείχε με τον γιο 
του (λοχαγός Κουέντιν Ρούζβελτ) στην απόβαση. Είχε μα
κροχρόνια προβλήματα υγείας (καρδιακά και αρθρίτιδα), 
ενώ τον ταλαιπωρούσαν τα τραύματα που είχε υποστεί στον 
Πρώτο Παγκόσμιο Πόλεμο- αποβιβάστηκε με ένα πιστόλι 
και ένα μπαστούνι. Όταν διαπίστωσε πως τα δεδομένα ήταν 
διαφορετικά από αυτά που είχαν προβλεφθεί, αυτοσχέδιασε 
και άλλαξε επί τόπου τα σχέδια, οδηγώντας στην επιτυχία 
της επιχείρησης, ενώ επίσης περιφερόταν στις γραμμές και 
έλεγε ανέκδοτα κλη στους άνδρες για να τους τονώσει το 
ηθικό- και σε κάποιες περιπτώσεις κάνοντας και ο ίδιος τον 
«τροχονόμο» για την κίνηση των δυνάμεων, κάτω από εχ
θρικά πυρά. Πέθανε από καρδιακή προσβολή έναν περίπου 
μήνα μετά την σπόβασπ. ν.·

Συνέχεια στο επόμενο φύλλο 
,. (Πηγή: ήυίϊη9ΐοπρο5ΐ.9Γ)
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Νέα ερευνά έδειξε οτι οι 
συχνότεροι εφιάλτες σε 

μεγάλη ηλικία ίσως αποτελούν 
πρώιμο σημάδι εμφάνισης της 

νόσου του ΡατΙτΐπεοπ

Μικρής κλίμακας κλινική | Επιστήμονες εκτιμούν ότι αν
% ί

ί δοκιμή φαρμάκου στις ΗΠΑ | δεν μειωθούν οι εκπομπές 
οδήγησε σε ύφεση τον 

καρκίνο του παχέος εντέρου | 
σε όλους τους ασθενείς

111

αερίων του θερμοκηπίου η 
σιβηριανή τούνδρα θα 

εξαφανιστεί μέχρι το 2500

Νεο εγκεκριμένο φαρμακο 
κατά του διαβήτη οδηγεί σε 

ρεκόρ απώλειας βάρους 
κατά τη διάρκεια των 

πρώτων κλινικών δοκιμών

Το Ηνωμένο Βασίλειο 
ξεκίνησε πιλοτικά το 

μεγαλύτερο μέχρι σήμερα 
πείραμα εφαρμογής της 

4ήμερης εργασίας

Νεα ερευνά δείχνει οτι οι 

επεμβάσεις παχυσαρκίας 

ιειώνουν παράλληλα και τον 

κίνδυνο εφάνισης καρκίνου

' ι Λ
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ΤΕΤΑΡΤΗ 08 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 ΐ7 ηχω
Επισκέψεις και δράσεις 

στο καταφύγιο του 

Φ.Ο.Ο.Φ. στο Παλιοχώρι

στη θέση Φτερούγες Νίκης

Π
έντε (5) Ιουνίου Παγκόσμια ημέρα περιβάλλοντος με πλήθος 
επισκεπτών και δράσεων το Σαββατοκύριακο για το κατα
φύγιο του Φ.Ο.Ο.Φ στο Παλιοχώρι στη θέση Φτερούγες Νί
κης.

Την Παρασκευή το 5ο Δημοτικά Σχολείο και συγκεκριμένα η 4η τάξη 
διανυκτέρευσαν στο καταφύγιο με 10 μαθητές - τριες με τη δασκάλα 
τους Βλάχου Μαρία και τον συντονιστή εκπ/κου έργου Κασκαμανίδη 
Ιωάννη σε μια διήμερη πρωτοποριακή εκπαιδευτική δράση.
0 Δ/της Α/μιας Εκπ/σης Φλώρινας κος Λιγούρας Γεώργιος, που επι- 
σκέφτηκε τους μαθητές με τους εκπαιδευτικούς τους, προέτρεψε την 
εκπαιδευτική κοινότητα να προωθήσει αυτές τις πρωτοβουλίες.
Την Κυριακή οι πρόσκοποι του τμήματος Φλώρινας στα πλαίσια της 
εκπ/σης τους, που αφορά την παραμονή τους στο φυσικό περιβάλλον, 
εηισκέφτηκαν με την ομαδάρχισσα Αριστείδου Λυδία και φιλοξενή
θηκαν στους χώρους καταφυγίου.
Πλήθος ανώνυμων επισκεπτών κατέκλυσαν το μπαλκόνι του καταφυ
γίου απολαμβάνοντας την καταπληκτική θέα αλλά και τους εξωτερικούς 
χώρους του όπου οικογένειες έστησαν τα αντίσκηνα τους αξιοποιώντας 
ποιοτικά την καταπληκτική μέρα.
Το Δ.Σ. του συλλόγου αισθάνεται ιδιαίτερα ικανοποιημένο για την επι- 
σκεψιμότητα και την προτίμηση που δείχνουν οι Φλωρινιώτες για το 
ανακαινισμένο καταφύγιο του Παλιοχωρίου και υπόσχεται ότι θα εν
θαρρύνει ανάλογες δράσεις βελτιώνοντας ακόμα περισσότερο τις ήδη 
υπάρχουσες υποδομές του.

Από το Δ.Σ.

Στηρίζοντας την Τοπική 

Αγορά και τους Τοπικούς 

Επιχειρηματίες στηρίζουμε 

την ανάπτυξη του τόπου μας

...Συνέχεια από σελίδα 15

19:10 - Στην Κεντρική Πλατεία του Αμυνταίου 
θα σταματήσουμε για 15 λεπτά, όπου ο Δήμος θα 
μας υποδεχθεί με Καφέδες και αναψυκτικά Ξυνού 
Νερού.
- Στη συνέχεια μέσω της παλαιάς οδού, 
Κλειδιού Βεύης στην είσοδο της Φλώρινας, 
στις 24/06/2022 περί τις 20:00.
- Ακολουθώντας την μοναδική παραποτάμια δια
δρομή, που ενέπνευσε πάρα πολλούς διάσημους 
καλλιτέχνες, με κορυφαίο το Θεόδωρο Αγγελό- 
πουλο.
- Στάση για περίπου 15 λεπτά όπου θα μας υποδεχ
θούν οι τοπικές αρχές.
- Στην συνέχεια θα ακολουθήσουμε την «Παλαιά 
Γαλλική Οδό» και μέσω Αλώνων θα φτάσουμε στην 
Βίγλα και στην συνέχεια θα καταλήξουμε στην Πλα
τεία του Λαιμού, όπου θα παρακολουθήσουμε την
1 η μέρα του τοπικού Πανηγυριού, με παραδοσιακή 
Μουσική με τα περίφημα Χάλκινα.

ΣάΒΒατο 25/06/2020

09:30 - Συνάντηση στην πλατεία του χωριού 
Λαιμάς.

09:45 - Αναχώρηση από Λαιμό προς Άγιο Γερ
μανό ακολουθώντας τον δασικό δρόμο. Λίγο πιο 
πάνω από το χωριό θα κάνουμε μια στάση για ενη- 
μέρωση-σεμινάριο ασφαλούς οδήγησης 4X4. 
Ακολουθούμε δασικό δρόμο από τον Αγιο Γερμανό, 
που κινείται, αρχικά, σε υπέροχο δάσος οξιάς και 
στην συνέχεια στην αλπική ζώνη για να φτάσουμε 
σε υψόμετρο 2.1 ΟΟμ περίπου όπου η πανοραμική 
θέα στις Πρέσπες κόβει την ανάσα.
Συνεχίζουμε διασχίζοντας τον ορεινό όγκο του Βαρ- 
νούντα, κατηφορίζοντας προς το Χ.Κ. Βίγλας Πισο- 
δερίου, ενώ το τοπίο και πάλι αλλάζει σε πυκνό 
δάσος οξιάς. Τελικός προορισμός μας είναι το παλιό 
μοναστήρι της Αγίας Τριάδας Πισοδερίου, ένας 
χώρος αναψυχής απαράμιλλης ομορφιάς.
Ενδιάμεσα θα κάνουμε μια στάση στο Πισοδέρι, 
όπου θα μάθουμε την ιστορία του χωριού.
Στην Αγία Τριάδα είναι η ώρα της χαλάρωσης και 
του χορού, αφού θα μάθουμε (για όσους δεν ξέ
ρουν) να χορεύουμε παραδοσιακούς δημοτικούς 
χορούς της ευρύτερης περιοχής.
Και επειδή «νηστικό αρκούδι δεν χορεύει» θα απο
λαύσουμε ένα βοιώθςυθ κάτω από τις οξιές και 
δίπλα στα κρύα νερά της πηγής.
Αργά το απόγευμα, ακολουθώντας τον δρόμο της 
επιστροφής, θα επισκεφθούμε το Αντάρτικό, ένα 
χωριό με ελάχιστους κατοίκους αλλά με ένδοξο πα
ρελθόν.
Αργά το μεσημέρι επιστροφή στην Πρέσπα .

κής, που έχτισε ο Σαμουήλ Β’ και θα μάθουμε για 
τον μύθο του νησιού.
Στη συνέχεια αναχωρούμε με προορισμό το χωρίο 
Βροντερό, δίπλα στα σύνορα με την Αλβανία, από 
όπου θα ακολουθήσουμε χωματόδρομο που κατε
βαίνει στις όχθες της μικρής Πρέσπας, στο σημείο 
που υπήρχε κάποτε το χωριό Αγκαθωτό. Στην μέση 
περίπου της διαδρομής, βρίσκεται η περίφημη 
“Σπηλιά Κόκκαλη”, το νοσοκομείο των ανταρτών 
στα χρόνια του Εμφυλίου πολέμου. Στην ευρύτερη 
περιοχή γενικότερα, τα απομεινάρια του Εμφυλίου 
πολέμου είναι πολλά, αφού στο χωριό Πύλη βρίσκε
ται η σπηλιά του Ζαχαρώδη, του ηγέτη των ανταρ
τών, ενώ στην Πύλη βρισκόταν εγκατεστημένο και 
το αρχηγείο του ΔΣ το τελευταίο διάστημα του πο
λέμου.
Επιστρέφοντας, αφήνουμε την άσφαλτο και ακο
λουθούμε χωματόδρομο που θα μας οδηγήσει στη 
πιο άγρια πλευρά των Πρεσπών. Είναι η χερσόνη
σος του ακρωτηρίου Ρότι, του βορειότερου σημείου 
της περιοχής, με θέα στο Τριεθνές, το σημείο της 
μεγάλης Πρέσπας όπου ενώνονται τα σύνορα των 
τριών χωρών.
Τελικά ο δρόμος θα μας οδηγήσει στο γραφικό ψα- 
ροχώρι των Ψαράδων, που θα επισκεφθούμε, πριν 
συνεχίσουμε για την Μικρολίμνη, ένα ακόμη πανέ
μορφο χωριό στην άλλη άκρη της λεκάνης των 
Πρεσπών. Εδώ, δίπλα στις όχθες της μικρής Πρέ
σπας, θα απολαύσουμε ένα γεύμα πριν αποχαιρετί
σουμε την περιοχή

15:00 - Αναχώρηση, και μέσω του χωριού Οξιά 
θα διασχίσουμε το όρος Τρικλάρισ ακολουθών
τας δασικό δρόμο. Στην πορεία θα περάσουμε από 
τα ερείπια του χωριού Σφήκα για να καταλήξουμε 
στο χωριό Κώττας, την γενέτειρα του μακεδονομά
χου καπετάν Κώττα.
Μετάβαση στην Καστοριά για καφέ και μετά το τα
ξίδι της επιστροφής!
Για τους πιο σκληροπυρηνικούς, η περιπέτεια μας 
συνεχίζεται με την διάσχιση του όρους Μάλι Μάδι, 
όπου έγινε και η τελευταία μεγάλη και φονικότερη 
μάχη του Εμφυλίου πολέμου, με τα απομεινάρια να 
βρίσκονται διάσπαρτα στις πλαγιές του.
Εδώ κλείνει ένα συναρπαστικό αξέχαστο τριήμερο 
που όσοι το παρακολούθησαν στο παρελθόν θέλουν 
να το ξανακάνουν.
Καθ’ολη τη διάρκεια της εκδήλωσης το γκρουπ θα 
συνοδεύεται από προσωπικό το οποίο θα είναι 
επαρκές για να καλύψει τις ανάγκες της εκδήλωσης. 
Πιο συγκεκριμένα θα υπάρχουν έμπειροι οδηγοί- 
ξεναγοί για τις έκτος δρόμου διαδρομές, καθώς και 
συνοδοί βουνού και άτομα από την Ελληνική ομάδα 
διάσωσης. Στην αποστολή θα μας συνοδεύει και αυ
τοκίνητο της ΈΛΕΥΘΕΡΑΚΗΣ Εχρεοεε Βθιύιοθ 
ΡΙοπηθε».

18:00 - 20:00 Επιστροφή στο Ξενοδοχείο Δηλώσειε συμμετοχήε:

20:30 - θα παρακολουθήσουμε το παραδοσιακό 
πανηγύρι του Λαιμού.

Κυοιοκή 26/06/20

09:30 - Συνάντηση στην πλατεία του χωριού 
Λαιμός.

09:45 - Αναχώρηση
Μικρή διαδρομή στον λόφο του Αγίου Ιωάννη και 
στα σύνορα μέχρι την υπό διάνοιξη συνοριακή διά
βαση.
Παραλία Λαιμού (εκβολές ποταμού Αγίου Γερμα
νού).
Συνεχίζουμε με μία επίσκεψη στο νησάκι του Αγίου 
Αχίλλειου, στην καρδιά του Εθνικού Πάρκου Πρε
σπών. Αφού περάσουμε την πεζογέφυρα μήκους 
600μ, θα δούμε τα ερείπια της ομώνυμης Βασιλι-

Οι ενδιαφερόμενοι, μπορούν να δηλώσουν την συμ
μετοχή στο ιηαίΐ: ΡΓβ5ρ3.1ηρ5@9ΠΤ3ί1.εοπι

Αναφέροντας τα εξής στοιχεία:

■ Ονοματεπώνυμο
• Είδος αυτοκινήτου (Επιβατικό ή 4x4)
■ Αριθμός Ατόμων. (Για τα παιδιά ηλικίες)
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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Νομός Φλώρινας Δήμος Φλώρινας
Δημοτική ΕηιχείρησηΎδρευσης
& Αποχέτευσης Φλώρινας (Δ.Ε.Υ.Α.Φ.)
Τεχνική Υπηρεσία
Σπηλιάδου 15 - 53 100 Φλώρινα
Τηλ. 2385024555 & 2385024606

Α.Π. 3780/31-05-2022

ΠΕΡΙΛΗΨΗ
ΑΝΟΙΚΤΗΣ

ΠΡΟΚΗΡΥΞΗΣ
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑΣ

Τμήμα I : ΑναΒέτων Φορέας
1.1 Επωνυμία, διευθύνσεις και σημεία επαφής:
Αναθέτων Φορέας: ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΥΔΡΕΥΣΗΣ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗΣ ΦΛΩΡΙΝΑΣ 

Δ.Ε.Υ.Α.Φ.
Οδός: Σπηλιάδου 14 
Ταχ.Κωδ.: 53100, Φλώρινα 
Τηλ.: 2385024010, 2385029517
Ε-πηβίΙ: άβγ3ΪΙοηη3ΐ@ςπΐ3Ϊΐ.εοπι, άβγ3ΗθΓΪη32@9πΐ3Ϊΐ.εοηι 
Πληροφορίες: Λ. Κωτσοπούλου

Περιγραφή:
0 τίτλος της σύμβασης είναι: «ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ ΛΥΜΑΤΩΝ ΟΙΚΙΣΜΩΝ ΔΗΜΟΥ ΦΛΩΡΙΝΑΣ». 

Κύριος τόπος ή τοποθεσία των έργων, τόπος παράδοσης ή παροχής: Φλώρινα (ΝΩΤ5: 
Ε1.533).

Σύντομη περιγραφή της σύμβασης:
Η Σύμβαση αφορά στην εκπόνηση όλων των απαιτούμενων μελετών, τοπογραφικές, 

υδραυλικές, γεωτεχνικές, στατικές και ηλεκτρομηχανολογικές κ.α. μελέτες, για την ωρί- 
μανση του έργου με τίτλο: «Διαχείριση λυμάτων οικισμών Δήμου Φλώρινας», που περι
λαμβάνει την κατασκευή νέας Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυμάτων (ΕΕΛ), η οποία θα 
χωροθετηθεί με κριτήρια γεωμορφολογικά και οικονομικά, σε ένα χώρο με δυνατότητα 
να δεχθεί σταδιακά τα λύματα των περισσότερων ή/και όλων των οικισμών του Δήμου 
Φλώρινας, που σήμερα δεν εξυπηρετούνται από την υφιστάμενη Εγκατάσταση Επεξερ
γασίας Λυμάτων (ΕΕΛ) Φλώρινας. Η ΕΕΛ προτείνεται να σχεδιαστεί για μέγιστο 10000 
ισοδύναμους κατοίκους. Επίσης προβλέπεται να κατασκευαστούν και οι απαιτούμενοι 
εξωτερικοί συλλεκτήριοι αγωγοί αποχέτευσης, προκειμένου να διασυνδεθούν οι οικισμοί 
με την νέα ΕΕΛ. [ΟΡν 71320000-7 (Υπηρεσίες εκπόνησης τεχνικών μελετών)]

Προεκτιμώμενη αμοιβή:
Η εκτιμώμενη αξία της σύμβασης ανέρχεται σε 693.957,62 € (χωρίς ΦΠΑ) και περι

λαμβάνει τις προεκτιμώμενες αμοιβές των παρακάτω επιμέρους κατηγοριών μελετών:
1.456.370,82 € για μελέτη κατηγορίας 13 (Μελέτες Υδραυλικών Έργων)
2. 108.017,28 € για μελέτη κατηγορίας 16 (Μελέτες Τοπογραφίας)
3. 17.430,09 € για μελέτη κατηγορίας 27 (Περιβαλλοντικές Μελέτες)
4. 14.410,48 € για μελέτη κατηγορίας 20 (Μελέτες καΓΕρευνες Γεωλογικές Υδρογεω- 

λογικές και Γεωφυσικές)
5. 4.944,74 € για μελέτη κατηγορίας 21 (Γεωτεχνικές Μελέτες καΓΕρευνες)
6. 2.268,00 € για μελέτη κατηγορίας 3 (Μελέτες Οικονομικές) και 90.516,21 € για 

απρόβλεπτες δαπάνες.
Έως 13.879,15 € για την πρόσθετη καταβολή (πριμ), σύμφωνα με όσα αναγράφονται 

στο άρθρο 15 Α της Διακήρυξης.
Διάρκεια της σύμβασης:
Η συνολική προθεσμία για την περαίωση του αντικειμένου της σύμβασης ορίζεται σε 

δεκατέσσερις (14) μήνες από την υπογραφή του συμφωνητικού.
Τμήμα III: Νομικέ;, οικονομικές χρηματοοικονομικές κοι «χνικές πλπρορο-

βίϊ5
Απαιχούμενες εγγυήσεις:
Για τη συμμετοχή στη διαδικασία απαιτείται η κατάθεση εγγύησης συμμετοχής, ποσού 

δεκατριών χιλιάδων οκτακοσίων εβδομήντα εννέα ευρώ και δεκαπέντε λεπτών 
(13.879,15 €). Στην περίπτωση ένωσης οικονομικών φορέων, η εγγύηση συμμετοχής 
περιλαμβάνει και τον όρο ότι η εγγύηση καλύπτει τις υποχρεώσεις όλων των οικονομικών 
φορέων που συμμετέχουν στην ένωση. Οι εγγυήσεις συμμετοχής περιλαμβάνουν κατ' 
ελάχιστον τα ακόλουθα στοιχεία, σύμφωνα με το άρθρο 302 παρ. 12 του ν. 4412/2016.

Η εγγύηση συμμετοχής πρέπει να ισχύει τουλάχιστον για τριάντα (30) ημέρες μετά τη 
λήξη του χρόνου ισχύος της προσφοράς.

Για την υπογραφή της σύμβασης απαιτείται η παροχή εγγύησης καλής εκτέλεσης, σύμ
φωνα με το άρθρο 302 παρ. 4 του ν. 4412/2016, το ύψος της οποίας καθορίζεται σε πο
σοστό 5% επί της εκτιμώμενης αξίας της σύμβασης, χωρίς να συμπεριλαμβάνονται τα δι
καιώματα προαίρεσης (χωρίς Φ.Π.Α.) και κατατίθεται μέχρι και την υπογραφή του 
συμφωνητικού. Η εγγύηση καλής εκτέλεσης καταπίπτει υπέρ του Αναθέτοντος Φορέα 
στην περίπτωση παραβίασης από τον ανάδοχο των όρων της σύμβασης, όπως αυτή ειδι
κότερα ορίζει.

Σε περίπτωση τροποποίησης της σύμβασης κατά το άρθρο 337 του ν. 4412/2016, η 
οποία συνεπάγεται αύξηση της συμβατικής αξίας, ο ανάδοχος είναι υποχρεωμένος να 
καταθέσει μέχρι και την υπογραφή της τροποποιημένης σύμβασης, συμπληρωματική εγ
γύηση, το ύψος της οποίας ανέρχεται σε ποσοστό 5% επί του ποσού της αύξησης της 
αξίας της σύμβασης χωρίς ΦΠΑ.

Για την χορήγηση προκαταβολής, απαιτείται ισόποση εγγυητική επιστολή προκαταβολής 
που εκδίδεται σύμφωνα με τα οριζόμενα στο άρθρο 302 ν. 4412/2016. Η προκαταβολή 
χορηγείται κατά τους όρους των άρθρων 302 και 187 παρ. 2 περ. α) του ν. 4412/2016, 
όπως τροποποιήθηκε και ισχύει. Η χορηγούμενη προκαταβολή είναι έντοκη από την ημε
ρομηνία καταβολής της στον ανάδοχο, με επιτόκιο ίσο με το μικρότερο επιτόκιο των εν
τόκων γραμματίων δωδεκάμηνης ή, αν δεν εκδίδονται τέτοια, εξάμηνης διάρκειας, προ
σαυξημένο κατά 0,25 ποσοστιαίες μονάδες. Η προκαταβολή και η εγγύηση προκαταβολής 
μπορούν να χορηγούνται τμηματικά. Η προκαταβολή απαγορεύεται να χρησιμοποιηθεί 
για δαπάνες που δεν σχετίζονται, άμεσα ή έμμεσα, με το αντικείμενο της σύμβαση.

Βασικοί όροι χρηματοδότησης και πληρωμής:
Η μελε τπ ε χει ενταχθει με την υπ αριθ. πρωτ. ΕΥΔ/ΕΠ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑ

ΚΕΔΟΝΙΑΣ 86/1 1 -01-2022 Απόφαση Ένταξης στο Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Δυτική Μα
κεδονία 2014-2020», με κωδικό ΟΠΣ 5153423, που συγχρηματοδοτείται από το Ευρω
παϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) και η σύμβαση θα χρηματοδοτηθεί από 
πιστώσεις του Προγράμματος αυτού (Τίτλος Πράξης: «Διαχείριση λυμάτων οικισμών Δή
μου Φλώρινας» με Κωδικό ΟΠΣ 5153423). Ο κωδικός Σ.Α. της πράξης είναι 
2022ΕΠ00510002.

Η σύμβαση υπόκειται στις νόμιμες κρατήσεις, περιλαμβανομένης της κράτησης ύψους 
0,07 % υπέρ των λειτουργικών αναγκών της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Συμ
βάσεων, σύμφωνα με το άρθρο 4 παρ. 3 του Ν 4013/2011, όπως και της κράτησης ύψους 
0,06 % υπέρ των λειτουργικών αναγκών της Αρχής Εξέτασης Προδικαστικών Προσφυγών, 
σύμφωνα με το άρθρο 350 παρ. 3 του ν. 4412/2016, καθώς και της κράτησης ύψους 
0,02% υπέρ της ανάπτυξης και συντήρησης του Ο.Π.Σ. Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ., σύμφωνα με το άρθρο 
36 παρ. 6 του ν. 4412/2016, (η τελευταία κράτηση πραγματοποιείται από την έκδοση της 
προβλεπόμενης κοινής υπουργικής απόφασης).

Η παρούσα σύμβαση δεν υποδιαιρείται σε τμήματα και ανατίθεται ως ενιαίο σύνολο 
λόγω του φυσικού αντικειμένου.

Προϋποθέσεις συμμετοχής:
Δικαίωμα συμμετοχής έχουν φυσικά ή νομικά πρόσωπα, ή ενώσεις αυτών που δρα

στηριοποιούνται στην εκπόνηση μελετών των κατηγοριών που αναφέρονται στο άρθρο 
12.1 της Διακήρυξης του Διαγωνισμού (οι οποίες περιγράφονται στην παράγραφο “11.3. 
Προεκτιμώμενη αμοιβή" της παρούσας Περίληψης Διακήρυξης) και που είναι εγκατε
στημένα σε: α) κράτος-μέλοςτηςΈνωσης, β) κράτος-μέλοςτου Ευρωπαϊκού Οικονομικού 
Χώρου (Ε.Ο.Χ.), γ) τρίτες χώρες που έχουν υπογράψει και κυρώσει τη ΣΔΣ, στο βαθμό 
που η υπό ανάθεση δημόσια σύμβαση καλύπτεται από τα Παραρτήματα 1, 2, 4, 5, 6 και 7 
και τις γενικές σημειώσεις του σχετικού με την Ένωση Προσαρτήματος I της ως άνω 
Συμφωνίας, καθώς και δ) τρίτες χώρες που δεν εμπίπτουν στην περίπτωση γ' της πα
ρούσας παραγράφου και έχουν συνάψει διμερείς ή πολυμερείς συμφωνίες με τηνΈνωση 
σε θέματα διαδικασιών ανάθεσης δημοσίων συμβάσεων. Οικονομικός φορέας συμμετέχει 
είτε μεμονωμένα είτε ως μέλος ένωσης. Οι ενώσεις οικονομικών φορέων συμμετέχουν 
υπό τους όρους των παρ. 2, 3 και 4 του άρθρου 19 και των περιπτώσεων γ) και δ) της 
παρ. 1 του άρθρου 77 του ν. 4412/2016. Δεν απαιτείται από τις εν λόγω ενώσεις να περι- 
βληθούν συγκεκριμένη νομική μορφή για την υποβολή προσφοράς. Η ένωση των φυσικών 
ή νομικών προσώπων μπορεί να αφορά στην ίδια ή σε διαφορετικές κατηγορίες μελε
τών.

Οι προσφέροντες απαιτείται να είναι εγγεγραμμένοι στο σχετικό επαγγελματικό μητρώο 
που τηρείται στο κράτος εγκατάστασής τους. Οι προσφέροντες που είναι εγκατεστημένοι 
στην Ελλάδα απαιτείται να είναι εγγεγραμμένοι στα Μητρώα Μελετητών ή Γραφείων Με
λετών για το χρονικό διάστημα που εξακολουθούν να ισχύουν οι μεταβατικές προθεσμίες 
του άρθρου 39 του Π.Δ. 71/2019, ή στο Μητρώο Μελετητικών Επιχειρήσεων Δημοσίων 
Έργων (ΜΗ.Μ.Ε.ΔΕ.) από την έναρξη ισχύος του τελευταίου, στην κατηγορία/ κατηγορίες

Μηνιαίος απολογισμός της Γενικής Περιφερειακής 
Αστυνομικής Διεύθυνσης Δυτικής Μακεδονίας 

στην Οδική Ασφάλεια

Η Γενική Περιφερειακή 
Αστυνομική Διεύθυνση 
Δυτικής Μακεδονίας δη

μοσιεύει συνολικά στατιστικά 
στοιχεία που αφορούν σε θέ
ματα οδικής ασφάλειας και τρο- 
χονομικής αστυνόμευσης για το 
μήνα Μάιο του έτους 2022, στην 
εδαφική αρμοδιότητα των Διευ
θύνσεων Αστυνομίας Γρεβενών, 
Καστοριάς, Κοζάνης και Φλώ
ρινας.
Η δημοσίευση των στοιχείων συ
νοδεύεται με στατιστικά - αριθμη
τικά στοιχεία του αντίστοιχου περ
σινού μήνα.

α. Τροχαία Ατυχήματα
Στην εδαφική αρμοδιότητα της Γε
νικής Περιφερειακής Αστυνομικής 
Διεύθυνσης Δυτικής Μακεδονίας, 
σημειώθηκαν 6 τροχαία ατυχήματα 
τον Μάιο του 2022, όπως και τον 
αντίστοιχο μήνα του 2021. 
Ειδικότερα σημειώθηκαν:
- 2 θανατηφόρα τροχαία ατυχή
ματα, έναντι κανενός το 2021.
- 2 σοβαρά τροχαία ατυχήματα, 
έναντι 1 το 2021.
- 2 ελαφρά τροχαία ατυχήματα, 
έναντι 5 το 2021.
Από τα τροχαία ατυχήματα που συ- 
νέβησαν σε αστικές και αγροτικές 
περιοχές των Διευθύνσεων Αστυ
νομίας καταγράφηκσν συνολικά 7 
παθόντες, όπως και τον αντίστοιχο 
μήνα του 2021.

Ειδικότερα καταγράφηκαν:

- 2 νεκροί, έναντι κανενός το 2021.
- 3 βαριά τραυματίες, έναντι 1 το 
2021.
- 2 ελαφρά τραυματίες, έναντι 6 το 
2021.
Τα κυριάτερα αίτια των τρο
χαίων ατυχημάτων, όπως προ
κύπτει από την αστυνομική τρο- 
χονομική έρευνα, ήταν:
- Η υπερβολική ταχύτητα
- Η μη χρήση ζώνης ασφαλείας
- Η οδήγηση υπό την επήρεια αλ
κοόλ
- Η κίνηση στο αντίθετο ρεύμα
- Η μη χρήση προστατευτικού κρά
νους
- Η χρήση κινητού τηλεφώνου 
κατά την οδήγηση
- Τα φθαρμένα ελαστικά
- Η μη χρήση παιδικών καθισμά
των
- 0 ερυθρός σηματοδότης
- Η παραβίαση προτεραιότητας

β. Δράσεις Τρσχονομικής 
Αστυνόμευσης

Οι Υπηρεσίες Τροχαίας Αστυνόμευ
σης της Γενικής Περιφερειακής 
Αστυνομικής Διεύθυνσης Δυτικής 
Μακεδονίας βρίσκονται σε διαρκή 
ετοιμότητα, εφαρμόζοντας συγκε
κριμένο σχεδίασμά, που προβλέπει 
μέτρα οδικής ασφάλειας και τρο- 
χονομικής αστυνόμευσης για την 
ασφαλή κυκλοφορία των οχημά
των και των πολιτών, καθώς και 
για την πρόληψη και αποτροπή 
ατυχημάτων και δυστυχημάτων σε 
όλο το οδικό δίκτυο.

Στο πλαίσιο των τροχονομικών 
δράσεων, το υήνα Μάιο του έτους 
2022, βεβαιώθηκαν 1.926 παρα
βάσεις, ως ακολούθως:
- 1.258 παραβάσεις για υπερβο
λική ταχύτητα,
- 337 παραβάσεις επαγγελματικών 
οχημάτων,
- 103 παραβάσεις για μη χρήση 
ζώνης ασφαλείας,
- 52 παραβάσεις για Κ.Τ.Ε.Ο.,
- 44 παραβάσεις για οδήγηση υπό 
την επήρεια οινοπνεύματος (μέθη),
- 40 παρ βάσεις για κίνηση στο αν
τίθετο ρεύμα κυκλοφορίας,
- 36 παραβάσεις για μη χρήση 
προστατευτικού κράνους,
- 28 παραβάσεις για χρήση κινητού 
τηλεφώνου κατά την οδήγηση,
- 13 παραβάσεις για φθαρμένα 
ελαστικά,
-11 παραβάσεις για μη χρήση παι
δικών καθισμάτων,
- 3 παραβάσεις ερυθρού σηματο
δότη και
-1 παράβαση για παραβίαση προ
τεραιότητας
Οι παραπάνω συμβουλές θα επα
ναλαμβάνονται διαρκώς με σκοπό 
να συμβάλλουν στην εμπέδωση 
της κυκλοφοριακής και οδικής 
κουλτούρας.
Για περισσότερες χρήσιμες συμ
βουλές στον τομέα πρόληψηςτρο
χαίων ατυχημάτων και οδικής 
ασφάλειας, οι πολίτες μπορούν να 
επισκέπτονται τον ιστότοπο της Ελ
ληνικής Αστυνομίας 
Μΐρ://νννννν.ΗβΙΙεηί€ροΙίςε.9Γ.

μελετών του άρθρου 12.1 της Διακήρυξης 
του Διαγωνισμού (οι οποίες περιγράφονται 
στην παράγραφο “11.3. Προεκτιμώμενη 
αμοιβή” της παρούσας Περίληψης Διακήρυ
ξης). Οι προσφέροντες που είναι εγκατεστη
μένοι σε λοιπά κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης απαιτείται να είναι εγγεγραμμένοι 
σε αντίστοιχα Μητρώα του Παραρτήματος XI 
του Προσαρτήματος Α' του ν. 4412/2016.

Σύμφωνα με τα οριζόμενα στο άρθρο 19 
της Διακήρυξης, κάθε προσφέρων πρέπει να 
διαθέτει: (α) Καταλληλότητα για την άσκηση 
της επαγγελματικής δραστηριότητας, όπως 
περιγράφεται στην προηγούμενη παρά
γραφο, (β) Οικονομική και χρηματοοικονο
μική επάρκεια, (γ) Τεχνική και Επαγγελμα
τική Ικανότητα και (δ) Πρότυπα διασφάλισης 
ποιότητας (πιστοποίηση διασφάλισης ποιότη
τας και πιστοποίηση περιβαλλοντικής δια
χείρισης).

Τμήμο IV : Διαδικασία
Είδος διαδικασίας - Κριτήριο ανάθε

σης:
Η επιλογή του Αναδόχου, θα γίνει σύμ

φωνα με την «ανοικτή διαδικασία» του άρ
θρου 264 του ν. 4412/2016 και υπό τις προ
ϋποθέσεις του νόμου αυτού. Η διαδικασία 
του Διαγωνισμού θα διενεργηθεί μέσω της 
διαδικτυακάς πύλης
^νη*.ρΓθπιίΐΗ6υ5.9ον.9Γ του ΟΠΣ ΕΣΗΔΗΣ.

Κριτήριο ανάθεσης της σύμβασης είναι η 
«πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη 
προσφορά» βάσει βέλτιστης σχέσης ποιότη
τας τιμής. Για να προσδιοριστεί η πλέον συμ
φέρουσα από οικονομική άποψη προσφορά 
βάσει βέλτιστης σχέσης ποιότητας - τιμής, 
θα αξιολογηθούν οι Τεχνικές και Οικονομικές 
προσφορές των προσφερόντων με βάση με 
τα οριζόμενα στο άρθρο 21 της Διακήρυξης 
του Διαγωνισμού.

Προθεσμίες:
Οι προσφορές υποβάλλονται από τους εν

διαφερομένους ηλεκτρονικά, μέσω της δια
δικτυακάς πύλης νννννν.ρΓοηηίΐΗθυδ.ρον.ςΓ 
του ΟΠΣ ΕΣΗΔΗΣ, μέχρι την ημερομηνία και 
ώρα λήξης της προθεσμίας υποβολής των 
προσφορών.

Ως ημερομηνία και ώρα λήξης της προ
θεσμίας υποβολής των προσφορών ορίζεται 
η 30η Ιουνίου 2022, ημέρα Πέμπτη και ώρα 
20:00.

Ως ημερομηνία και ώρα ηλεκτρονικής 
αποσφράγισης των προσφορών ορίζεται η 
7η Ιουλίου 2022, ημέρα Πέμπτη και ώρα 
10:00.

Εναλλακτικές προσφορές δεν γίνονται δε
κτές. Οι προσφορές θα ισχύουν για δώδεκα 
(12) μήνες από την ημερομηνία λήξης της 
προθεσμίας υποβολής προσφορών του επο
μένου άρθρου. Ο Αναθέτων Φορέας δύναται 
να ζητήσει, εκ ίων υστέρων, από τους οικο
νομικούς φορείς που συμμετέχουν στη δια
δικασία να παρατείνουν τον χρόνο ισχύος 
της προσφοράς τους, καθώς και της εγγύη
σης συμμετοχής.

Τμήμα,VI: Πρόσθετες πληροφορίες
Έγγραφα σύμβασης:
Προσφέρεται ελεύθερη, πλήρης, άμεση 

και δωρεάν ηλεκτρονική πρόσβαση στα έγ
γραφα της σύμβασης στον ειδικό, δημόσια 
προσβάσιμο, χώρο "ηλεκτρονικοί διαγωνι
σμοί" της πύλης νννννν.ρΓοηηΐΙΐΊθυ5.9ον.9Γ, 
καθώς και στην ιστοσελίδα του Αναθέτοντος 
Φορέα (ΗΐΙρ5://άθγ3ί1.9Γ).

Εφόσον έχουν ζητηθεί εγκαίρως, ήτοι 
έως την 20η Ιουνίου 2022, ημέρα Δευτέρα, 
ο Αναθέτων Φορέας παρέχει σε όλους τους 
προσφέροντες που συμμετέχουν στη διαδι
κασία σύναψης σύμβασης συμπληρωματικές 
πληροφορίες σχετικά με τα έγγραφα της 
σύμβασης, το αργότερο έως την 24η Ιουνίου 
2022, ημέρα Παρασκευή.

Προδικαστικές Προσφυγές/ Προσω
ρινή και οριστική δικαστική προστασία

Α. Κάθε ενδιαφερόμενος, ο οποίος έχει ή 
είχε συμφέρον να του ανατεθεί η συγκεκρι
μένη δημόσια σύμβαση και έχει υποστεί ή 
ενδέχεται να υποστεί ζημία από εκτελεστή 
πράξη ή παράλειψη του Αναθέτοντος Φορέα 
κατά παράβαση της ευρωπαϊκής ενωσιακής 
ή εσωτερικής νομοθεσίας στον τομέα των 
δημοσίων συμβάσεων, έχει δικαίωμα να 
προσφύγει στην Αρχή Εξέτασης Προδικαστι- 
κών Προσφυγών (ΑΕΠΠ), σύμφωνα με τα ει
δικότερα οριζόμενα στα άρθρα 345 επ. Ν. 
4412/2016 και 1 επ. Π.Δ. 39/2017, στρεφό
μενος με ηροδικαστική προσφυγή, κατά 
πράξης ή παράλειψης του Αναθέτοντος Φο
ρέα.

Προσφυγή κατά πράξης του Αναθέτοντος 
Φορέα, η προθεσμία είναι:

(α) δέκα (10) ημέρες από την κοινοποίηση 
της προσβαλλόμενης πράξης στον ενδιαφε
ρόμενο οικονομικό φορέα αν η πράξη κοι
νοποιήθηκε με ηλεκτρονικά μέσα ή τηλεο
μοιοτυπία ή

(β) δεκαπέντε (15) ημέρες από την κοι
νοποίηση της προσβαλλόμενης πράξης σε 
αυτόν αν χρησιμοποιήθηκαν άλλα μέσα επι
κοινωνίας, άλλως

(γ) δέκα (10) ημέρες από την πλήρη, 
πραγματική ή τεκμαιρόμενη, γνώση της πρά
ξης που βλάπτει τα συμφέροντα του ενδια
φερομένου οικονομικού φορέα. Ειδικά για 
την άσκηση προσφυγής κατά προκήρυξης, 
η πλήρης γνώση αυτής τεκμαίρετοι μετά την 
πάροδο δεκαπέντε (15) ημερών από τη δη
μοσίευση στο ΚΗΜΔΗΣ.

Σε περίπτωση παράλειψης που αποδίδεται 
στον Αναθέτοντα Φορέα, η προθεσμία για 
την άσκηση της προδικαστικής προσφυγής 
είναι δεκαπέντε (15) ημέρες από την επο
μένη της συντέλεσης της προσβαλλόμενης 
παράλειψης.

Η ηροδικαστική προσφυγή, συντάσσεται 
υποχρεωτικά με τη χρήση του τυποποιημέ
νου εντύπου του Παραρτήματος I του π.δ/τος 
39/2017 και κατατίθεται ηλεκτρονικά στην 
ηλεκτρονική περιοχή του συγκεκριμένου 
διαγωνισμού μέσω της λειτουργικότητας

«Επικοινωνία» του υποσυστήματος προς τον 
Αναθέτοντα Φορέα, επιλέγοντας την ένδειξη 
«Προδικαστική Προσφυγή» σύμφωνα με άρ
θρο 15 της Κ.Υ.Α. - ΕΣΗΔΗΣ Δημόσια Έργα.

Για το παραδεκτό της άσκησης της προ- 
δικαστικής προσφυγής κατατίθεται παρά
βολο από τον προσφεύγοντα υπέρ του Ελ
ληνικού Δημοσίου.

Η άσκηση της προδικαστικής προσφυγής 
αποτελεί προϋπόθεση για την άσκηση των 
ένδικων βοηθημάτων της αίτησης αναστολής 
και της αίτησης ακύρωσης του άρθρου 372 
Ν. 4412/2016 κατά των εκτελεστών πρά
ξεων ή παραλείψεων του Αναθέτοντος Φο
ρέα.

Β. Όποιος έχει έννομο συμφέρον μπορεί 
να ζητήσει, με το ίδιο δικόγραφο εφαρμοζό
μενων αναλογικά των διατάξεων του π.δ. 
18/1989, την αναστολή εκτέλεσης της από
φασης της ΑΕΠΠ και την ακύρωσή της ενώ
πιον του αρμοδίου Διοικητικού Δικαστηρίου. 
Το αυτό ισχύει και σε περίπτωση σιωπηρής 
απόρριψης της προδικαστικής προσφυγής 
από την Α.Ε.Π.Π. Δικαίωμα άσκησης του ως 
άνω ένδικου βοηθήματος έχει και ο Αναθέ
των Φορέας, αν η Α.Ε.Π.Π. κάνει δεκτή την 
ηροδικαστική προσφυγή, αλλά και αυτός του 
οποίου έχει γίνει εν μέρει δεκτή η προδικα- 
στική προσφυγή.

Η αίτηση αναστολής και ακύρωσης περι
λαμβάνει μόνο αιτιάσεις που είχαν προταθεί 
με την ηροδικαστική προσφυγή ή αφορούν 
στη διαδικασία ενώπιον της Α.Ε.Π.Π. ή το 
περιεχόμενο των αποφάσεών της.

Η ως άνω αίτηση κατατίθεται στο ως αρ
μόδιο δικαστήριο μέσα σε προθεσμία δέκα 
(10) ημερών από κοινοποίηση ή την πλήρη 
γνώση της απόφασης ή από την παρέλευση 
της προθεσμίας για την έκδοση της απόφα
σης επί της προδικαστικής προσφυγής, ενώ 
η δικάσιμος για την εκδίκαση της αίτησης 
ακύρωσης δεν πρέπει να απέχει πέραν των 
εξήντα (60) ημερών από την κατάθεση του 
δικογράφου.

Η προθεσμία για την άσκηση και η άσκηση 
της αίτησης ενώπιον του αρμοδίου δικαστη
ρίου κωλύουν τη σύναψη της σύμβασης μέ
χρι την έκδοση της οριστικής δικαστικής 
απόφασης, εκτός εάν με προσωρινή διαταγή 
ο αρμόδιος δικαστής αποφανθεί διαφορε
τικά. Επίσης, η προθεσμία για την άσκηση 
και η άσκησή της αίτησης κωλύουν την πρό
οδο της διαδικασίας ανάθεσης για χρονικό 
διάστημα δεκαπέντε (15) ημερών από την 
άσκηση της αίτησης, εκτός εάν με την προ
σωρινή διαταγή ο αρμόδιος δικαστής απο
φανθεί διαφορετικά. Για την άσκηση της αι- 
τήσεως κατατίθεται παράβολο.

Με την επιφύλαξη των διατάξεων του ν. 
4412/2016, για την εκδίκαση των διαφορών 
εφαρμόζονται οι διατάξεις του π.δ. 18/1*989.

Ο Πρόεδρος Δ.Σ. της Δ.Ε.Υ.Α.Φ. 

θεοφανίδης Δημήτριος
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ΤΕΤΑΡΤΗ 08 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 ΐ9 ηχθ)
Ο πασίγνωστος ΕΙ Αταδί

Η
μοθητιώσα νεολαία και η φίλαθλη τοιαύτη 
ξέρει καλά να ξεχωρίζει τις αξίες από τις 
απαξίες. Δεν έχει την ίδια γεύση το αρνάκι 
φρικασέ με τα ρεβύθια φούρνου. Στη ζωή μας 

πρέπει να αναγνωρίζουμε με μια ματιά τους αν
θρώπους που προσέφεραν από αυτούς που δεν 
εισέφεραν στο ταμείο ούτε μία δραχμή. Ανθ ημών 
ο Γουλιμής είχε πεί ο Χαρίλαος Τρικούπης και 
θεωρήθηκε ρήση μοναδική και πνευματώδης. Τι 
λες βρε Χαρίλαε που αν ζούσες σήμερα θα τρα
βούσες το στήθος σου να το κάνεις ματζούνι προς 
τέρψιν του φάρρυγγά σου.
Διάβαζα τις προάλεςτο αριστούργημα του ΕμίλΖολά 
"Η ταβέρνα”. Αυτό ατυχώς συνέβαινε σε υπαίθριο 
χώρο καφενείου. Έχω αυτή την λόξα και πότε-πότε 
διαβάζω από κανένα μυθιστόρημα κάποιου γνωστού 
συγγραφέα, και εφ όσον φυσικό έχω ολοκληρώσει 
την ενημέρωσή μου για τις τελευταίες τάσεις της μό
δας και τις προτελευταίες αναφορές στις μετακινήσεις 
των άσων-μάγων του επίσκυρου από ομάδα σε 
ομάδα. Ο επίσκυρος είναι η πρώτη ονομασία που 
έδωσαν οι Αρχαίοι Έλληνες σ αυτό που οι Εγγλέζοι 
ονομάζουν ΡοοΙ δοΐί-ποδόσφαιρο. Οι μεγαλύτερες 
αναφορές βέβαια γίνονται στους καλλίτερους και τους 
ταχύτερους, σ αυτούς που έχουν θέσει προτεραιότητά 
τους στην ζωή τους να διαγράψουν και να εξευτελί
σουν γραφιάδες του τύπου Αισχύλος, Σοφοκλής, Ντο- 
στογιέφσκι, Ζολά και Όσκαρ Ουάιλντ. Την ώρα που 
διάβαζα την Ταβέρνα του Ζολά ρωτήθηκα δίς, από 
διαφορετικούς ανθρώπους τι διάβαζα. Απάντησα πως 
διάβαζα ένα αριστούργημα του Ζολά, και σε ερώτημα 
δικό μου αν γνώριζαν τον συγκεκριμένο συγγραφέα 
απάντησαν ευθαρσώς πως όχι, δεν τους ήταν γνω
στός. Αλλά εν πάσει περιπτώσει ποιος είναι αυτός ο 
καραγκιόζης ο Ζολά που πρέπει να γνωρίζουμε την 
ώρα που στην πιάτσα κυκλοφορούν διάττοντες αστέ
ρες όπως ο Μαροκινός Υουεδθί ΕΙ-Ατοδί,, αναγνω
ρισμένος για τα φαλτσαριστά φάουλ και τα άψογα 
κόρνερς. Ουδεμία σύγκριση με τον Ζολά, ούτε σκέψη 
αφού μάλιστα με εκατό ευρώ ο φιλόστοργος πατέρας 
βγάζει ένα εισιτήριο προπόνησης για το πολύτιμο φι
λομαθές βλαστάρι του, ενώ για να αγοράσει την "Υπό
θεση Ντρέϋφους” του ζολά θα σπαταλήσει άσκοπα 
ακόμη και επτά ευρώ για να το διαβάσει μέσα σε έναν 
μήνα? Τελείως άσκοπα διότι ποιος νοιάζεται σήμερα 
για τον Συνταγματάρχη Εστερχάζυ ως προδότη του 
Γαλλικού στρατού όταν ο αιώνιος εχθρός μας Πανα
θηναϊκός είναι έτοιμος να αποκτήσει έναν ακόμη παι- 
κταρά όπως τον Σαρλίγια και τον Γκατσίνοβιτς. 0 μη 
γένοιτο! Προσοχή, οι καιροί ου μενετοί.
Επιτέλους, σταματήστε να ασχολείστε με τουςτυχάρ- 
παστους Καζατζάκηδες, Τολστόϊ, Γκόγκολ και Αρι- 
στοφάνηδες, το μέλλον μας είναι πλέον χτισμένο 
απάνω στις μεταγραφές και όχι στις συγγραφές. Αν 
θέλεις να νοιώσεις ανάταση ψυχής αγόρασε και εσύ

Γράφει
ο Φοίβος Ιωσήφ

ένα διάρκειας υπέρ της αγαπημένης σου ομάδας και 
μη σπαταλάςτα χρήματά σου σε βιβλία και ανθολόγια, 
πεταμένα λεπτά. Κοντά στην ομάδα σου θα νοιώσεις 
υπερηφάνεια και ελάφρυνση του βάρους της πα
ρεγκεφαλίδας σου. Όχι πιά σκοτούρες και αγωνίες 
για το αποτέλεσμα της Κυριακής, σημασία έχει η κα
θημερινή μας ξεγνοιασιά και τα θαλάσσια μπάνια, ο 
κάθε Ζολά μόνον εγκεφαλικά μπορεί να προσφέρει, 
ο ΕΙ Ατοδί αποτελεσματική θεραπεία και απέραντη 
υπνηλία!! Κοιμηθείτε βαθιά και ροχαλήστε όσο θέ
λετε, δεν ενοχλείτε κανέναν.

Δηλητηρίαση ζώων - έγκλημα χωρίς ένοχο

Μία διαφορετική ανταπόκριση
Αυτός που γράφει για την 
επικαιρότητα έχει, αντί
θετα, να κάνει με ένα τρε

λοκομείο όπου μόλις σημει
ώθηκε εξέγερση, όπου μόλις 
ξέσπασε πυρκαγιά, όπου 
πλημμύρισε το υπόγειο και 
όπου η κατάσταση αλλάζει ανά 
πεντάλεπτο», έλεγε ο Ρίσαρντ 
Καπισίνσκι στο βιβλίο του «Η 
Αυτοπροσωπογραφία ενός ρε
πόρτερ».
Ένας πολεμικός ανταποκριτής 
που βρέθηκε στην καρδιά του 
πολέμου, ρίσκαρε τη ζωή του για 
τα μεγάλα ιδανικά και πρόσφερε 
ένα ξεχωριστό ρεπορτάζ.
Το δημοσιογραφικό ταξίδι ανά 
τον κόσμο είναι ένα δύσκολο, 
θανατηφόρο και μοναχικό ταξίδι. 
Βρίσκεσαι μέσα στη μάχη, κατα
γράφεις και παράλληλα αγωνιείς 
για τη ζωή σου. Το να λες τα γε
γονότα όπως ακριβώς συμβαί
νουν, χωρίς να επηρεάζεσαι από 
διάφορες ειδήσεις και απόψεις 
του καναπέ που κυκλοφορούν 
στο διαδίκτυο, είναι πολύ δύ
σκολο και ειδικά σήμερα. Σί
γουρα κάποιες ειδήσεις ακού- 
γονται παλιές, όμως, δεν είναι 
ανακυκλώσιμες.
Στην εποχή του Καπισίνσκι, η δη
μοσιογραφία και συγκεκριμένα το 
ρεπορτάζ ήταν δύσκολο, εξουθε- 
νωτικό, αλλά πάντα αληθινό. Αν 
αναλογιστούμε τις δυσκολίες της 
εποχής, την απουσία της τεχνο
λογίας και τις κακουχίες που επι
κρατούσαν, λίγοι θα ήταν οι πραγ
ματικοί ανταποκριτές και έτσι είναι 
αφού όπως ο ίδιος αναφέρει, λίγοι 
είναι οι άνθρωποι που κάνουν ρε
πορτάζ σε διεθνή κλίμακα, οι πε
ρισσότεροι προτιμούν να αποσυρ
θούν και να γίνουν διευθυντές. 
Σήμερα, η ανταπόκριση ενός γε
γονότος είναι πιο εύκολη. Επικίν
δυνη μεν, γιατί βρίσκεσαι σε μία 
χώρα με πόλεμο αλλά με όλες τις 
ευκολίες και τις ανέσεις γύρω 
σου. Κάποιες φορές εξακριβώνεις 
τις πληροφορίες που διαβάζεις και 
αναπαράγεις, άλλες πάλι όχι. Η κε- 
κτημένη ταχύτητα, τα μηχανάκια 
της Α6Β και η προσέλκυση της

προσοχής σε ωθούν να υιοθετή
σεις διαφορετικές τακτικές.
Δεν είναι λίγες οι φορές που οι ρε
πόρτερ έριξαν αρκετή σάλτσα στα 
λεγόμενό τους, εξέφρασαν αμέ
τρητες απόψεις και φημολογίες 
για να καλύψουν τον αηαιτούμενο 
χρόνο και κυκλοφόρησαν φωτο
γραφίες μιας άλλης εποχής, πλαι
σιώνοντας έτσι τα κείμενά τους. 
Είναι αυταπόδεικτο πλέον, ότι σε 
αυτό το επάγγελμα και ειδικά σε 
αυτή τη θέση του ανταποκριτή, 
χρειάζεται να είσαι εμφορούμενος 
τόσο από γνώσεις και εξυπνάδα 
όσο και από τύχη. Είσαι σε μία εμ
πόλεμη ζώνη και δεν γνωρίζεις αν 
θα επιστρέφεις. 0 ίδιος επέστρεψε 
με σωματικά και ψυχικά τραύ
ματα, με το δημοσιογραφικό τέλεξ 
και το σημειωματάριο του. Μακάρι 
οι νέοι ανταποκριτές και γενικά οι 
δημοσιογράφοι να έχουν τον ίδιο 
ζήλο και μεράκι για τη δουλειά 
τους. Μια δημοσιογραφία πραγ
ματική και καθαρή.

Τ
ις τελευταίες 4 δεκαετίες η 
Ευρωπαϊκή Ένωσηκαλεί τα 
κράτη μέληνα υιοθετήσουν 
αυστηρά μέτρα για την προστα

σία των ζώων. Στη χώρα μας η 
κακοποίηση, ο βασανισμάς και 
η θανάτωση των ζώων συντρο
φιάς αποτελούν κακούργημα 
και η προβλεπόμενη ποινή είναι 
έως 10 χρόνια κάθειρξη, με ση
μαντικά χρηματικά πρόστιμα. 
Φαίνεται όμως ότι ακόμη και το 
αυστηρότατο νομικό/θεσμικό 
πλαίσιο, δεν είναι αρκετό για να 
σταματήσει τις δολοφονίες των 
ζώων. Οι καταγγελίες για κακοποί
ηση αλλά και για δηλητηριάσεις 
κατοικίδιων (σκύλοι, γάτες), αυξά
νονται τα τελευταία χρόνια.Ηδηλη- 
τηρίαση των ζώων έχει μια ιδιαί
τερα σκοτεινή πλευρό.0 
δολοφόνος τοποθετεί το δόλωμα 
κρυφά και απομακρύνεται, αφή- 
νοντάς τονα υποφέρει.Το θύμα 
του,συνήθωςείναι ένα αδέσποτο 
ζωάκι, κάποιες φορές όμως και 
δεσποζόμενο, που για λόγους, που 
εκείνοςξέρει, πρέπει να πεθάνει. 
Ακόμη και στις περιπτώσεις που 
το περιστατικό καταγγέλλεται, δεν 
υπάρχουν μάρτυρες και πολύ δύ
σκολα μπορεί να βρεθεί ο ένοχος. 
Η κακοποίηση των ζώων έχει ανα
γνωριστεί από τη δεκαετία του 
1980 ως σοβαρή αντικοινωνική 
συμπεριφορά με ψυχοπαθολογικό 
υπόβαθρο. Πολλές έρευνες έχουν 
δείξει ότι υπάρχει συσχέτιση ανά
μεσα στην κακοποίηση ζώων και 
την επιθετικότητα κατάανθρώ-

πων.Σύμφωνα με ειδικούς,οι ενή
λικες οι οποίοι συστηματικά κακο
ποιούν κατοικίδια, μπορεί να 
ασκήσουν κάθε μορφής ενδοοικο- 
γενειακή και διαπροσωπική βία και 
συχνά εμπλέκονται σε ηαραβατι- 
κές πράξεις που διώκονται ποι
νικά. θα μπορούσε κανείς να πει 
ότι τα ζώα είναι το πρώτο θύμα 
ενός βίαιου ανθρώπου.
Η δολοφονία των ζώων δεν αντα
νακλά μόνο το έλλειμα φιλοζωικής 
κουλτούρας στην κοινωνία μας. 
Είναι ισχυρό σημάδι έλλειψης εν-
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συναίσθησης και ανθρωπιάς. Τα 
περιστατικά κακοποίησης απέναντι 
στα ζώα αντανακλούν μια κλιμά
κωση της βίας που δυστυχώς πα
ρατηρούμε σε ολόκληρη την Ελ
ληνική κοινωνία. Η πολιτεία, οι 
Δήμοι, ως υπεύθυνοι φορείς για 
τα αδέσποτα ζώα συντροφιάς, 
αλλά και ο καθένας από εμάς, 
έχουμε ευθύνη να μην ανεχτούμε 
άλλοτέτοιες εγκληματικές συμπε
ριφορές και πρακτικές.Η εφαρ
μογή του νόμου παράλληλα με την 
ενημέρωση και την ευαισθητοποί- 
ηση των πολιτών και ιδιαίτερα των 
παιδιών, μπορούν και πρέπει να 
αποτελέσουν τα εργαλεία για την 
εξάλειψη αυτών των νοσηρών 
φαινομένων.
Ήρθε η εποχή που «οι άνθρωποι- 
θαπρέηει να βλέπουν τη δολοφο
νία των ζώων, όπως τώρα βλέ
πουν τη δολοφονία των 
ανθρώπων»!

Καταγγελία του 

Δήμου Αμυνταίου για την 

καταστροφή 

Δημοτικής Γεώτρησης

Σ
ήμερα 01/06/2022 
κατά την έναρξη 
των εργασιών 
στην Δημοτική Γεώ
τρηση η οποία βρίσκε

ται στην τοποθεσία 
«Πευκάκια», για την 
τοποθέτηση αντλίας 
νερού και η οποία θα 
εξυπηρετήσει την 
ύδρευση της Δημοτι
κής Κοινότητας Αμυν
ταίου, διαπιστώθηκε η 
παραβίαση της κλειδα
ριάς με την οποία 
σφραγίστηκε καθώς 
και η ρίψη μάζας σιδή
ρου και μπετόν με απο
τέλεσμα την καταστροφή της εν λόγω Δημοτικής Γεώτρησης.
Ο Δήμαρχός Αμυνταίου με οργισμένη θλίψη, καταδικάζει τέτοιου εί
δους ενέργειες οι οποίες γίνονται εις βάρος της Δημοτικής Περιουσίας 
αλλά και εις βάρος όλων των Δημοτών. Η συγκεκριμένη Δημοτική Γε
ώτρηση θα εξυπηρετούσε την ύδρευση της πόλης του Αμυνταίου κατά 
τους θερινούς μήνες που υπάρχει μεγάλη ανάγκη για πόσιμο νερό. 
Μηνυτήρια αναφορά έχει ήδη κατατεθεί κατά παντός υπευθύνου.

Γραφείο Τύπου 
Δημάρχου Αμυνταίου
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Καλλιτεχνική εκδήλωση 
αφιερωμένη στα ΑΜΕΑ από την 

Κοινωφελή Επιχείρηση και το Γραφείο 
Εθελοντισμού Δήμου Φλώρινας

Η
 Κοινωφελής Επιχείρηση και το Γραφείο Εθελοντισμού του 
Δήμου Φλώρινας διοργανώνουν καλλιτεχνική εκδήλωση 
αφιερωμένη στα ΑΜΕΑ.

»Μ -κδήλωση θα πραγματοποιηθεί το Σάββατο 18 Ιουνίου 2022 και 
ι.ωρα 19:00 στο Κλειστό Γυμναστήριο του ΔΑΚ Φλώρινας.

Γσ· πρόγραμμα θα υποστηρίξει η φημισμένη καλλιτεχνική ομάδα
Ραπιπιρβ Βγ Ραπε ΝαςυαΙ και η είσοδος για ΟΛΟΥΣ θα είναι ΔΩ
ΡΕΑΝ!
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
Κοινωφελής Επιχείρηση Δήμου Φλώρινας: 2385044555 (εσω
τερικό 1)
Γραφείο Εθελοντισμού Δήμου Φλώρινας: 2385351042 - 
4985771215

Σάββατο 18
<?πς ργχαταστόσεις του κλποτοό Γιφκχττηριοι,'

Δ.Α.Κ. Φλώρι
ν τταΛζό δρόμο Φλώρινας - Νίκης

Χατα τη διαοκαα της εκδήλωσης 9ο τηρηθούνλ|§§ 
αικφατπττα ττρίποκολλα κατά του ϋθνΐΟ~ 1$

Β&αρΒ&ίίριες: Γροψεΐο ΒΒεΑσνηομο» ■ 2Μ535

/-} 18:20·
έναρίη 19: 
ΑήΕη

Καλλιτεχνική εκδήλωση γιο ΑΜΕΑ

Η ΕΙΣΟΔΟΣ 
ΕΙΝΑΙ ΔΩΡΕΑΝ

Πέτη Πέρκα: «Ειδικό Πρόγραμμα εξοικονόμησης 

ενέργειας στα κτίρια για τις λιγνιτικές περιοχές»
Δήλωση της Βουλευτή 

Φλώρινας και Αν. Τομεάρχη 
Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

της Κ.Ο. τουΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Μ
ία από τις προτάσεις του 
ΣΥΡΙΖΑ - ΠΣ για τις λιγνι- 
τικέί περιοχές, η οποία 
έχε. διατυπωθεί ήδη εδώ και 

διίϊ ’ ιηι χρόνια, είναι το γενναίο 
και %λικό πρόγραμμα «Εξοι
κονομώ - Αυτονομώ» για τις λι- 
γνιτικές περιοχές με επιδότηση 
έως και 100%.
Αρκετές φορές τόσο ο Πρόεδρος, 
όσο και οι αρμόδιοι Τομεάρχες 
(Πέτη Πέρκα - Σ. Φάμελλος) έχουν τονίσει την ανα
γκαιότητα ώστε να προχωρήσει άμεσα ένα καθολικό 
πρόγραμμα «Εξοικονομώ-Αυτονομώ» στις κατοικίες 
και τις επιχειρήσεις αλλά και στο σύνολο των δημό
σιων κτιρίων, ιδίως των 0ΤΑ Α’ και Β’ Βαθμού. Πολ
λαπλάσιο των υπολοίπων Περιφερειών, με δημόσια 
ενίσχυση και άμεσα. Το πρόγραμμα θα πρέπει να έχει 
απόλυτη προτεραιότητα σε σχέση με τπν υπόλοιπη 
χώρα και να καλύπτει το σύνολο των κτιρίων κατοι
κιών, επαγγελματικών χώρων και δημόσιων, δημο
τικών, περιφερειακών κτιρίων της Δυτική 
Μακεδονίας και Μεγαλόπολης και να έχει ιδιαίτερα 
αυξημένη συμμετοχή των δημοσίων πόρων ειδικά 
στα νοικοκυριά με χαμηλό εισόδημα, που θα μπο
ρούσε να φτάσει έως και το 100%.
Η Ενεργειακή αναβάθμιση κτιρίων στο πλαίσιο προ
γραμμάτων εξοικονόμησης ενέργειας, έχει ως απο
τέλεσμα την άμεση κινητοποίηση σημαντικού μέρους 
της τοπικής οικονομίας που αφορά πολλούς κλάδους 
και παρέχεται άμεσο όφελος στο εισόδημα νοικοκυ
ριών και επιχειρήσεων. Παρουσιάζει σημαντική συ
νάφεια με το υφιστάμενο εργατικό δυναμικό που 
επηρεάζεται είτε άμεσα είτε έμμεσα από την βίαιη και 
εμπροσθοβαρή απολιγνιτοποίηση της Κυβέρνησης. 
Γενναία εμπροσθοβαρή μέτρα ενεργειακ ίς εξοικο
νόμησης κτιρίων, αποτελούν την άμεση λύση - μαζί 
με τις εργασίες αποκατάστασης εδαφών, βάσει των 
νέων χρήσεων γης (τορυΓροδίηρ), τις επενδύσεις σε 
κυκλική οικονομία, και τις επενδύσεις σε καθαρή 
ενέργεια - για το επηρεαζόμενο εργατικό δυναμικό 
και ιδιαίτερα εκείνων των κλάδων που πρέπει να 
αναπτυχθούν στο άμεσο διάστημα, προκειμένου να 
αντισταθμιστεί η απώλεια θέσεων εργασίας και εισο
δήματος. Όπως προκύπτει και από μελέτη του \ΛΛ/\/Ε 
η διαχείριση των άμεσα επηρεαζόμενων θέσεων ερ
γασίας με ειδικό πλαίσιο και βραχυπρόθεσμο ορί
ζοντα, εκτιμάται ότι θα έχει αντίστοιχη θετική 
επίδραση και για τις έμμεσα επηρεαζόμενες θέσεις 
εργασίας.
Τα ποσά που χρησιμοποιούνται από την Κυβέρνηση 
για την καθυστερημένη και ελλιπέστατη κάλυψη της 
αύξησης των τιμών ενέργειας, θα μπορούσαν να 
επενδυθούν στην εξοικονόμηση ενέργειας, όπως 
στην αναβάθμιση των σπιτιών, στην ενεργειακή αυ
τονομία ή σε οικολογικές μορφές θέρμανσης. Θα 
έπρεπε να επιδοτούμε τα ηλιακά πανελς, φ/β στη στέ
γες, τις αντλίες θερμότητας, την τηλεθέρμανση και 
την ηλεκτρική κατανάλωση, μειώνοντας και το κό
στος θέρμανσης των σπιτιών αλλά και το συσσωρευ- 
μένο κόστος στο ενεργειακό μίγμα της χώρας. Μια 
τέτοια πολιτική όχι απλά θα ελάφρυνε τα νοικοκυριά 
αλλά θα τα προστάτευε και από αυξήσεις των τιμών, 
όπως τη σημερινή. Ενώ θα επιτάχυνε και την πράσινη 
μετάβαση της χώρας με μέριμνα για τους πιο αδύνα
μους.
Βεβαίως εκτός από την χρηματοδότηση, απαραίτητη 
προϋπόθεση είναι και η ύπαρξη του απαιτούμενου

ηλεκτρικού χώρου, ώστε να μπο
ρούν να συνδεθούν στο δίκτυο του 
ΔΕΔΔΗΕ και να μην παρατηρηθούν 
ξανά τα τραγελαφικά γεγονότα που 
παρατηρήθηκαν στην Φλώρινα και 
σε άλλες λιγνιτικές περιοχές, όπου 
πολλοί πολίτες μπήκαν στο Εξοικο
νομώ, προχώρησαν σε φ/β στις 
στέγες ή Ενεργειακές Κοινότητες 
και διαπιστώσαν στην πορεία ότι 
δεν υπάρχει ο ηλεκτρικός χώρος 
για να συνδεθούν. Δυστυχώς δεν 
έχουν γίνει τα απαραίτητα έργα 
υποδομής, οι υποσταθμοί δηλαδή 
και έχει καλυφθεί ο υπάρχων 
χώρος από μεγάλες εταιρίες. Αυτά 

όμως μια κυβέρνηση που εξαγγέλλει τόσο γρήγορη, 
βίαιη και εμπροσθοβαρή απολιγνιτοποίηση, θεωρη
τικά θα έπρεπε να τα είχε σχεδιάσει.
Δυστυχώς εκτός από την έλλειψη του απαιτούμενο 
ηλεκτρικού χώρου, τα πεπραγμένα της Κυβέρνησης 
στις λιγνιτικές περιοχές σχετικά με την εξοικονόμηση 
ενέργειας είναι απογοητευτικά, όπως και στην υπό
λοιπη χώρα.
Η Κυβέρνηση είχε εξαγγείλει ειδικό πρόγραμμα εξοι
κονόμησης ενέργειας στα κτίρια για τις λιγνιτικές πε
ριοχές στο πλαίσιο των δράσεων για την 
αντιμετώπιση των επιπτώσεων της βίαιης και εμπρο- 
σθοβαρούς απολιγνιτοποίησης, το οποίο ποτέ δεν εί
δαμε. Στο πρόγραμμα ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ-ΑΥΤΟΝΟΜΩ", 
προβλεπόταν η εφαρμογή της ρήτρας δίκαιης μετά
βασης με προσαύξηση 10% στο βασικό ποσοστό επι
χορήγησης για τις λιγνιτικές περιοχές στη Δυτική 
Μακεδονία και τη Μεγαλόπολη. Συγκεκριμένα για 
την Δυτική Μακεδονία, το πρόγραμμα με προϋπολο
γισμό 73.500.000 ευρώ έκλεισε μόλις σε 20 λεπτά, 
στις 27.1.2021. Υποβλήθηκαν 5.268 αιτήσεις, εκ των 
οποίων εγκρίθηκαν οι 2.827, δεσμεύοντας ποσό 
68,967 εκατ. ευρώ. Η μέση επιχορήγηση ανά εγκρι- 
θείσα αίτηση ανήλθε σε 24.396 ευρώ. Τονίζουμε 
όμως ότι οι πληρωμές παρέμειναν παγωμένες όλο το 
2021.
Το Πρόγραμμα εξοικονομώ 2021, κανονικά πρέπει να 
ονομαστεί εξοικονομώ 2022 αφενός λόγω της μεγά
λης καθυστέρησης, αφού η πλατφόρμα άνοιξε στις 
13.12.2021 και αφετέρου η κυβέρνηση δεν έπιασε 
κανένα στόχο Εξοικονόμησης Ενέργειας για το 2021. 
Στο πρόγραμμα αυτό και ενώ οι λιγνιτικές περιοχές 
βιώνουν ήδη τις επιπτώσεις της βίαιης απολιγνιτο- 
ποίησης και της αβάστακτης ακρίβειας στις τιμές 
ενέργειας και στο σύνολο των προϊόντων, προβλέ- 
πεται ότι στις Π.Ε. Κοζάνης, Φλώρινας, Αρκαδίας έχει 
διαμοιραστεί μόλις 5% επιπλέον του συνολικού προ
ϋπολογισμού. 0 συνολικός προϋπολογισμός για την 
Π.Ε Κοζάνης ανήλθε σε 28.644.000, στην Π.Ε Φλώ
ρινας 13.618.000 και στην Π.Ε. Αρκαδίας 11.887.000. 
Ευελπιστούμε ότι το πρόγραμμα αυτό θα είναι πιο 
επιτυχημένο, όσον αφορά στην πραγματική ενεργει
ακή αναβάθμιση κατοικιών σε σχέση με το «Εξοικο- 
νομώ-Αυτονομώ».
Λαμβάνοντας υπόψη και τις νέες εξελίξεις με το Ρθ- 
ροννοτΕυ, η ΕΕ δίνει έμφαση στην εγκατάσταση αντ
λιών θερμότητας, στα Φωτοβολταϊκά στις στέγες, 
στην ενίσχυση της ενεργειακής απόδοσης κλπ. Μά
λιστα προβλέπεται η αναθεώρηση των προτάσεων 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για το ίϊΐ ίοτ 55 με υιο
θέτηση περισσότερων φιλόδοξων στόχων ΑΠΕ και 
εξοικονόμηση ενέργειας, οι οποίες μακροπρόθεσμα 
είναι οι πιο οικονομικές και βιώσιμες κλιματικά λύ
σεις.
Στο πλαίσιο αυτό ΔΙΕΚΔΙΚΟΥΜΕ ένα ειδικό, γενναίο 
και καθολικό πρόγραμμα εξοικονόμησης ενέργειας 
για όλα τα κτίρια των λιγνιτικών περιοχών.

Ανακοίνωση για το 
πρόγραμμα «Άθληση 

για Όλους»

Η
 Κοινωφελής Επιχείρηση Δήμου Φλώρινας 
οε συνεργασία με τον Δήμο Φλώρινας ανα
κοινώνει ότι ξεκίνησαν τα προγράμματα 
γενικού αθλητισμού για την ικανοποίηση των 

αναγκών άθλησης των πολιτών, σχεδιάστηκαν 
από τη Γενική Γραμματεία Αθλητισμού (Γ.Γ.Α.) με 
την ονομασία «Άθληση για Όλους» (Π.Α.γ.Ο.) 
που αποτελούν τον προνομιακό χώρο σύνδεσης 
και συνέχεια των άλλων δύο πυλώνων ανάπτυ
ξης του αθλητισμού, τη σχολική φυσική αγωγή, 
την ειδική αγωγή και τον αγωνιστικό αθλητισμό. 
Τα προγράμματα θα υλοποιηθούν σε κλειστούς χώ
ρους άθλησης του Δήμου Φλώρινας. Το κόστος συμ

μετοχής ανά αθλούμενο θα είναι 5 ευρώ ανά τμήμα 
μηνιαίως.
Τα τμήματα άθλησης για όσους ενδιαφέρονται 
είναι:
• Άσκηση για ενήλικες
• Άσκηση για παιδιά (6 έως 12 ετών)
• Άσκηση στα Πανεπιστήμια για φοιτητές
• Παραδοσιακούς χορούς
Οι αιτήσεις θα υποβάλλονται αυτοπροσώπως στα 
γραφεία της Κοινωφελούς Επιχείρησης Δήμου Φλώ
ρινας τις εργάσιμες ημέρες, από τις 9.00η.μ. έως τις 
2.00μ.μ (4η Εργατική Κατοικία Αγίου Μηνά) είτε με 
αποστολή μέσω ηλεκτρονικού ταχυδρομείου στο 
ίηίο@ΚθάΐίΙο.9Γ
Για περισσότερες πληροφορίες και τα αηαιτούμενα 
έγγραφα συμμετοχής στο πρόγραμμα επισκεφθείτε 
την ιστοσελίδα μας ΗΐΙρ://νννννν.ΚβοϋΩο.9Γ ή καλέστε 
στο 2385044555 (εσωτ.1).

Για την Κοινωφελή Επιχείρηση 
Δήμου Φλώρινας
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...Συνέχεια από σελίδα 6 (Σταγονίδια)
Και γεννάται το ερώτημα: Από κάποιον που δεν μπορεί να ρυθμίσει τα του οίκου του, πώς είναι δυνατόν να 
περιμένεις να βρει λύση στα δικά σου προβλήματα;

Μήτσος ο γείτονας: «390 εκατομμύρια € χρέη η ΝΔ, 360 εκατομμύρια € χρέη το 
ΚΙΝΑΛ! Βάσει των δικών τους ισολογισμών, που δημοσίευσαν αυτές τις μέρες. Και 
αυτοί οι δύο ζητάν ξανά την ψήφο σου, για να σου πετάνε κουπόνια 40€ για πετρέλαιο 
και να σου λένε να κλείνεις το ρούτερ όταν βγαίνεις έξω».

Ιράν. Πρώτο «ΘΕΜΑ», για την κατάληψη των δύο ελληνικών πλοίων 
από ομάδα Ιρανών κομάντος: «Να μην λαμβάνει εντολές από τις ΗΠΑ 
καλεί την Αθήνα η Τεχεράνη. «Ο κ. Μπλίνγκεν πρέπει να συνειδητο
ποιήσει ότι η εποχή που οι ΗΠΑ επέβαλλαν μόνες τους κανόνες τους 
στον κόσμο, έχει παρέλθει», λέει ο εκπρόσωπος του Ιρανικού 
υπουργείου εξωτερικών...».
Τα πράγματα αρχίζουν να γίνονται επικίνδυνα... Εδώ ταιριάζει η παροιμία 
«μάθανε ότι γα@@@@@ε, πλακώσανε και οι γύφτοι»! Σοβαρά τώρα, το 
πρόβλημα τείνει να γίνει ιρανορωσοελληνικό... Και ο Κούληςτον χαβά 
του...

ΕΡΤ: Το Πειθαρχικό Συμβούλιο της ΕΣΗΕΑ άσκησε πειθαρχική δίωξη εις βάρος 
του διευθυντή της ΕΡΤ και πρώην διευθυντή του Γραφείο Τύπου του Κυριάκου 
Μητσοτάκη, Κωνσταντίνου Ζούλα, και των επικεφαλής ενημέρωσης της ΕΡΤ, 
Φώτη Καφαράκη (Γενικός Διευθυντής Ενημέρωσης), Γιάννη Τρουπή (Διευθυν

τής Ειδήσεων και Ενημερωτικών Εκπομπών) και Άννας Παπασωτηρίου (υπεύθυνη τμήματος εξω
τερικών ειδήσεων ΕΡΤ) για την υπόθεση με τον ανταποκριτή “φάντασμα” στη Μόσχα, Αχιλλέα 
Πατσούκα, ο οποίος έκανε την ανταπόκριση από την Κυψέλη, με τη δημόσια τηλεόραση να τον πα
ρουσιάζει άτι βρίσκεται στη Μόσχα...
Ούτε βίζα για Ρωσία δεν είχε ο ανταποκριτής "φάντασμα” της ΕΡΤ στη Μόσχα!!! Είναι δυνατόν να διαγρά
φονται από την ΕΣΗΕΑ οι υπεύθυνοι για παραπλάνηση του τηλεοπτικού κοινού και αυτοί να παραμένουν 
στις θέσεις τους και να μην παραιτούνται; Πόση ξεφτίλα πιά;;;Ήμαρτον...

Σοκ ηοοκαλούν τα στοιχεία εκτάξευσηε της ανεονίαε στουε νέους στην Ελλάδα. Στο 12,7% ανήλθε 
η ανεργία στην Ελλάδα τον Απρίλιο, από το 12,2% του Μαρτίου του 2022. Στην ανεργία των νέων 
καταγράφηκε ποσοστό 36,8% τον Απρίλιο, από 26% τον Μάρτιο.
Που κρύβεται ο λαλίστατος Χατζηδάκης;

Όλαφ Σάλτο: Ο Γερμανός καγκελάριος αποκάλυψε πως η Ελλάδα θα στείλει τεθωρα
κισμένα στην Ουκρανία! Συμφώνησε με τον Κυριάκο Μητσοτάκη, σε μια συνεργα
σία, στο πλαίσιο της οποίας η Ελλάδα θα παραδώσει στην Ουκρανία τεθωρακισμένα 
από το απόθεμα του πρώην Συμφώνου της Βαρσοβίας, τα οποία μετά θα αντικατα- 
σταθούν με αντίστοιχα γερμανικά άρματα μάχης. Ο Σολτς, παρά την ένταση με την 

οποία είπε ότι έθεσε τα ελληνοτουρκικά ο Έλληνας πρωθυπουργός, αναφέρθηκε υόνο στη συυιρω- 
νία για την αποστολή των τεθωοακισυένων και έτσι ενινε ο δεύτερος οξιωυατούχος. μετά τον Αμε
ρικανό υπουργό Άμυνας. που «καρφώνει» την Ελλάδα για αποστολή νέου Βαρύτερου οπλισμού 
στην Ουκρανία.
Το ξαναλέω: θα το πληρώσουμε πολύ ακριβά το χειροκρότημα του Κυριάκου στο Κογκρέσο...

Γεώογιοε Καυπάς. επίτιμος Αρχηγός του ΓΕΣ: «Είναι η δεύτερη φορά που αιφνιδιαζό- 
μαστε αρνητικά από την ανακοίνωση του πρωθυπουργού της χώρας μας, ο οποίος έρ
χεται στη συνέχεια και μας ανακοινώνει απόφαση, η οποία λήφθηκε στο εξωτερικό».
Και θα υπάρξει και τρίτη και τέταρτη, μπορεί και πέμπτη... αφού τα κανονίζει όλα μόνος 
του! Για πρώτη φορά στα χρονικά έχουμε Ι.Χ. εξωτερική πολιτική!

Βυ3ϊη655 ΙηεϊάοΓ. στη γερμανική του έκδοση, έγραψε για τα τεθωρακισμένα Μαπίετ, που θα λάβει η Ελ
λάδα για να αντικαταστήσει τα ΒΜΡ-1: «Η κατασκευάστρια εταιρεία ΡΗβίηπιβΙαΙΙ είχε προσπαθήσει 
ανεπιτυχώς να τα πουλήσει στην Ουκρανία πριν από εβδομάδες!».
Ένα άλλο κομμάτι του παζλ αυτού είναι ο κίνδυνος να την... πατήσει η Ελλάδα σαν τους Πολωνούς. Η Βαρ
σοβία κατήννειλε πρόσφατα ότι οι Γερμανοί τους είχαν υποσχεθεί πως θα αντικαθιστούσαν τα άουατα 
μάχης που έστειλαν νια βοήθεια στην Ουκρανία υε δικά τους. Ωστόσο, σύμφωνα με ρεπορτάζ του γερμανι
κού περιοδικού «Θθγ θρίοςοί», η γερμανική κυβέρνηση δηλώνει, πλέον, πως αδυνατεί να τηρήσει τη συμ
φωνία! Ενώ ακόμα δεν έχει τηρηθεί και παοόυοια συυιρωνία. που έκανε το Βερολίνο και υε την Τσεχία!
Τι λέτε ρε; Εδώ δεν είναι Πολωνία, ούτε Τσεχία. Εδώ είναι Ελλάδα με πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη! 
Εμείς δεν μασάμε...

Εϊ(>Ϊ5ΘΪ5.^γ: Αποκάλυψη!Έχει σταματήσει διεθνώς η παραγωγή των βλημάτων που χρησιμοποιούν 
τα τεθωρακισμένα οχήματα Μαπίοε, που θα... προσφέρει η Γερμανία στην Ελλάδα.Όπως διαβεβαι- 
ώνουν αξιωματούχοι του ΓΕΣ, ας προσπαθήσει όποιος μπορεί να αγοράσει ένα ΚΕ(2! Δεν θα το 
βρει! Τα συγκεκριμένα πυρομαχικά των τεθωρακισμένων που θα... προσφέρει η Γερμανία, όπως 
συμφώνησαν ο Καγκελάριος Σόλτς και ο Κυρ. Μητσοτάκης, ουδείς τα παράγει.
Το μυστικό είναι να παίρνουμε ό,τι έχουν για πέταμα και να το πληρώνουμε χρυσάφι... Τελικά αποφασίστε: 
Μας περισσεύουν όπλα; Αντε να στείλουμε και 5-300, για να πάρουμε ωραιότατες πολύχρωμες σφεντό
νες...

Αηϋηονν5.αι· (το δεξιό): «Η χώρα μας (εκτός από τα καλάσνικοφ) έχει ήδη στείλει 
στις ουκρανικές Ένοπλες Δυνάμεις και φορητά αντιαεροπορικά συστήματα 
ΒΐϊπςβΓ. Μάλιστα, γίνεται λόγος για εξήντα έΐίηςβΓ προέλευσης της ελληνικής Πο

λεμικής Αεροπορίας. Να σημειωθεί ότι μεγάλες ποσότητες φορητών αντιαεροπορικών και αντιαρμα
τικών που εστάλησαν στους Ουκρανούς, έχουν πέσει στα χέρια των Ρώσων. Στο μεταξύ, 
επανακάμπτει δριμύτερη η φημολογία, σύμφωνα με την οποία η Αθήνα σκοπεύει να στείλει στο Κίεβο 
και παλαιό, σοβιετικής τεχνολογίας αντιαεροπορικά συστήματα 05Α. Τα συγκεκριμένα, μαζί με τα θε
ωρούμενα ως ιδιαίτερα αποτελεσματικά αντιαεροπορικά συστήματα ΤΟΡ-Μ1, αλλά και τους φορη
τούς Βΐΐηςεε, καθώς και άλλα συστήματα μικρού και μεγάλου βέληνεκούς, αποτελούν τη 
ραχοκοκαλιά της ελληνικής αεράμυνας στο Αιγαίο».
Από το «στείλαμε υεοικά καλάσνικοφ και σφαίρες». πέρασε στο «στείλαμε όπλα και πυρομαχικά από τα 
αποθέυατα των Ενόπλων Δυνάμεων»!!!!!! Από τα αποθέματα των Ενόπλων Δυνάμεων!!!!!! Και το ανακοί
νωσαν έτσι απλά, σαν να μην “τρέχει” τίποτα...

ί^Αηϋηβ»*

Ι7ΤΕ Ούλοιχ Μηεκ. Γερμανός αναλυτής, στο ίννιΙΙετ, μετά 
την ανακοίνωση του Όλαφ Σολτς ότι η Ελλάδα θα στεί
λει γερμανικά τεθωρακισμένα στην Ουκρανία, έβαλε 
«φωτιά» στο προσκήνιο, αλλά και στο παρασκήνιο της 
είδησης αυτής: «Γιατί να μην παραδώσει η Γερμανία 
απευθείας στην Ουκρανία; Επειδή η παράδοση 
στην Ελλάδα θεωρείται λιγότερο επιζήμια για τις 

σχέσεις της με τη Ρωσία, στην οποία εξακολουθεί να 
στηρίζεται; Ακολουθεί μια στρατηγική: να βοηθήσει λίγο την Ουκρανία, 
αλλά ταυτόχρονα να κρατήσει ανοιχτή την πόρτα για να επιστρέφει η 
Ρωσία στη συνεργασία;».
Αφού έχει ο Σόλτς τον Κυριάκο διαθέσιμο, γιατί να βγάλει αυτός τα κά
στανα από τη φωτιά;

Δημοσίευμα της ΙΜσΙΙ 5ΐεββΙ ϋουηιοί αποκάλυψε ότι ρωσικό πετρέ
λαιο διυλιΖόταν σε ινδικά εργοστάσια και μετά μεταφερόταν στις 
ΗΠΑ. ολόκληρο τον μήνο Μάιο!
Κατάλαβες γιατί την πληρώνεις εσύ, κακόμοιρε ελληνάκο;

Η υηϊρβΓ. ο μεγαλύτερος εισαγωγέας ρωσικού 
φυσικού αερίου στη Γερμανία, ολοκλήρωσε την 
πρώτη πληρωμή σύμφωνα με την απαίτηση της 
Μόσχας, προκειμένου να διασφαλίσει τη συνέ
χιση της ροής φυσικού αερίου στη χώρα: «Όπως 
άλλες γερμανικές και ευρωπαϊκές εταιρείες, η 
ίΙπΐρεΓ άλλαξε τον τρόπο πληρωμής για τις παρα

δόσεις φυσικού αερίου από τη Ρωσία. Η υηϊρβΓ πληρώνει σε ευρώ 
σύμφωνα με τον νέο μηχανισμό πληρωμών», λέει η εταιρεία με 
έδρα το Ντίσελντορφ, η οποία δεν αναφέρει τη συνέχεια του μηχα
νισμού, που είναι ότι τα χρήματα μετατρέπονται σε ρούβλια μέσω 
άλλου λογαριασμού. Όπως ακριβώς ήθελε ο Βλαντιμίρ Πούτιν. Η 
πρώτη από αυτές τις πληρωμές έγινε στα τέλη Μαΐου...
Η Γερμανία στέλνει ρούβλια στη Ρωσία και βάζει την Ελλάδα να στέλνει 
τεθωρακισμένα στην Ουκρανία...

Ρυδίιε ΐ55ϋΒ. αποτελέσματα δημοσκόπησης με θέμα τις ιδιωτικοποι
ήσεις: Κάθετα αντίθετοι με τις ιδιωτικοποιήσεις στα δημόσια κοι
νωνικά αγαθά όπως το ρεύμα, το νερό και
τηλέφωνο, εμφανίζονται οΓΕλληνες πολίτες. Σύμφωνα με τα απο
τελέσματα, τα 2/3 των πολιτών (66%) πιστεύουν ότι η ιδιωτικοποί
ηση της ΔΕΗ δεν ωφέλησε, αλλά αντιθέτως έβλαψε τους 
καταναλωτές. Η συντριπτική πλειοψηφία των πολιτών, το 74% ή 3 
στους 6, διαφωνεί με το ενδεχόμενο ιδιωτικοποίησης των εται
ρειών ύδρευσης. «Οι ιδιωτικοποιήσεις της ΔΕΗ και του ΟΤΕ μας 
έβλαψαν. Κάτω τα χέρια το νερό»!
Φοβάμαι πως σε λίγο θα λέμε το νερό νεράκι. Όλα τα κοινωνικά αγαθά 
θυσία στον βωμό του κέρδους των λίγων...

Άκης Σκέρτσος. υπουργός Επικράτειας, στον ΑΝΤΙ:
«Δεν είμαστε μία κυβέρνηση η οποία είναι αδιά
φορη. Είμαστε πάνω από τα προβλήματα και αγω
νιζόμαστε. Νιώθουμε ότι ο κόσμος πονάει αυτήν τη 
στιγμή. Το καταλαβαίνουμε. Εμένα η μάνα μου 
είναι συνταξιούχος, βλέπω πόσο ζορίζεται καθημε
ρινά. Δεν είμαστε από άλλον πλανήτη».

0 Σκέρτσος προκαλεί -εκτός από τη νοημοσύνη μας- και διάφορα ερω
τήματα: Γιατί αφήνει τη μητέρα του να ζορίζεται;;; Αν δεν του φτάνουν, 
να τσοντάρουμε εμείς, που μας περισσεύουν...

ΡθπιοεΓαεγ ΡβΓεορΙΐοη Ιηάβχ. παγκόσμια έρευνα που μετρά τον δεί
κτη αντίληψης της Δημοκρατίας, αποκάλυψε πως: «Στην Ελλάδα με
γάλο ποσοστό πιστεύει πως η χώρα χαρακτηρίζεται από τέτοιο 
έλλειμμα Δημοκρατίας, ώστε να κατατάσσεται στην τρίτη θέση των 
αυταρχικότερων χωρών».
Όλο πρωτιές πια! Βαρεθήκαμε τόση αριστεία... Δώστε μας πίσω τη 
χρυσή μας μετριότητα...

Βασίλης Οικονόυου. βουλευτής ΝΔ, οοπΙγθ εήαηηθΐ: «Όποιος δεν στέλνει όπλα στην 
Ουκρανία, είναι με τη Ρωσία».
Καλά, τέτοιος πολιτικός σαλτιμπάγκος δεν έχει υπάρξει...

Αλέξης Τσίπρας: «Πόσο βαθιά μας εμπλέκει (ο πρωθυπουργός) σε έναν πόλεμο; Και τι 
κινδύνους εγκυμονεί η απόφασή του να δώσει βαρύ οπλισμό και τεθωρακισμένα στην 
Ουκρανία; Από πού θα φύγουν τα τεθωρακισμένα; Από τον Έβρο και τα νησιά; Και 
πότε θα αντικατααταθούν; Γατί δεν δίνει απευθείας η Γζρμανία στην Ουκρανία τεθω
ρακισμένα και δίνει μέσω της Ελλάδας;... Έχω τη αίσθηση ότι πολλές φορές ούτε ο 

υπουργός Εξωτερικών δεν συμμετέχει στη χάραξη πολιτικής... Η Γζρμανία βάζει την Ελλάδα να στεί
λει τα παραπάνω όπλα, καθώς δεν θέλει να εμπλακεί τόσο σκληρά στον πόλεμο. Εμείς να εμπλα- 
κούμε; Γνόμαστε πιόνι στη γεωπολιτική σκακιέρα άλλων δυνάμεων. Αυτή ήταν η εξωτερική πολιτική 
της χώρας;».
Ε, ναι! Αυτή είναι η εξωτερική πολιτική της χώρας...

Άγγελος Συοίγος. υφυπουργός Παιδείας, στον Πάρη Καρβουνόπουλο, ηηίΙίώίΓθ: «Το τρα
γικό, η Ρωσία είναι τμήμα του Ευρωπαϊκού πολιτισμού. Δεν μπορώ να φανταστώ τον 
Ευρωπαϊκό πολιτισμό χωρίς τη Ρωσία. Αυτήν τη στιγμή σπρώχνουμε τη Ρωσία προς 
την Κίνα... Θεωρώ ότι έγιναν πάρα πολλά λάθη... Ο τρόπος με τον οποίο αντιμετωπί
στηκε η Ρωσία ήταν λανθασμένος και τα λάθη ήταν πολλαπλά... Θεωρώ ότι κακώς το 

ΝΑΤΟ ανακοίνωσε το 2008 ότι θα βάλει Γέωργία και Ουκρανία στους κόλπους του, χωρίς προηγού
μενη συνεννόηση με τη Ρωσία».
Ένας - ένας αρχίζουν να λένε τα πράγματα με το όνομά τους...

Κι εμείς εδώ βρέεεχει... τι όοομορφα που βρέεεχει...!

Ο Αχαχούχας

Μπιτάκη; Ανθ. Σταύρο;
Πολιχικ05 Μηχανικό* ΑΠΘ 
Ενεργειακό* Επιθεωρητή* Κτιρίων
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Πρόσκληση σε Γενική 
Συνέλευση από τον 

Φυσιολατρικό Ορειβατικό 
Όμιλο Φλώρινας

Κ
αλούνται τα μέλη του Φυσιολατρικού Ορει
βατικού Ομίλου Φλώρινας (ΦΟΟΦ) σε γε
νική συνέλευση την Τετάρτη 8 Ιουνίου 
2022 και ώρα 3 μ.μ. στα γραφεία του ΦΟΟΦ με 

θέματα ημερήσιας διάταξης:
1. Λογοδοσία απερχομένου Διοικητικού Συμβου

λίου
2. Έγκριση πεπραγμένων και οικονομικής δια
χείρισης.
3. Ανάγνωση έκθεσης Εξελεγκτικής Επιτροπής.
4. Αρχαιρεσίες για την ανάδειξη του νέου Διοι
κητικού Συμβουλίου.
Σε περίπτωση, που δεν υπάρξει απαρτία η γενική συ
νέλευση θα επαναληφθεί την επόμενη Τετάρτη 15 
Μαϊου 2022 στον ίδιο τόπο, την ίδια ώρα και με τα 
ίδια θέματα, χωρίς άλλη πρόσκληση και την παρουσία 
οσωνδήηοτε μελών.
Δικαίωμα ψήφου έχουν οι ταμειακώς εντάξει τα τε
λευταία πέντε χρόνια (2017-2022).

Για το Διοικητικό Συμβούλιο του ΦΟΟΦ 
Ο Πρόεδρος ΡΟΖΑ Β ΑΛΙ ΝΑ 

Ο Γεν. Γραμματέας ΡΟΥΦΑΣ ΚΟΣΜΑΣ

νγίια.
ν Φλώρινας

"ΥΓΕΙΑ ΦΛΩΡΙΝΑΣ"
ΙΔΙΩΤΙΚΟ ΔΙΑΓΝΩΣΤΙΚΟ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΟ 
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<5/ Γαοτρεντερολογικό 
%4 Ενδοκρινολογικό 
ζ$ Ουρολογικό - Ανδρολογικό 
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Το Ιατρικό Διαγνωστικό Κέντρο «Υγεία Φλώρινας» συμπλήρωσε ήδη 2 χρόνια λειτουργίας.
Στις υπάρχουσες ειδικότητες που κάλυψαν τις ανάγκες του νομού μας έρχεται να προστεθεί και η ειδικότητα 
του Αιματαλόγου που εξυπηρετείται από τον Κο. Μέμμο Χρήστο, Αιματολόγο.
Οι ειδικότητες αυτές ενισχύουν και διευρύνουν το φάσμα των ειδικών νοσημάτων που ήδη αντιμε
τωπίζεται στο «Υγεία Φλώρινας» (Γαστρεντερολογικών, Ενδοκρινολογικών, Ουρολογικών - 
Ανδρολογικων. Αυτοάνοσων, Αλλεργικών, Αιματολογικών)
Η όλη προσπάθεια υποστηρίζεται από ένα άρτια εξοπλισμένο Μικροβιολογικό Εργαστήριο, το οποίο 
είναι συμβεβλημένο με τον ΕΟΠΥΥ και όλα τα λοιπά ταμεία (ΓΕΣ, ΓΕΑ,ΤΥΠΕΤ, Τράπεζα της Ελλάδος).

Το διαγνωστικό κέντρο «Υγεία Φλώρινας» είναι ένας σύγχρονος χώρος στον οποίο συστεγάζονται τα 
εξής τμήματα:

• Μικροβιολογικό
(συμβεβλημένο με ΕΟΠΥΥ και όλα τα λοιπά ταμεία)

• Αιματολογικό
• Γαστρεντερολογικό
■ Ουρολογικό - Ανδρολογικό

• Ενδοκρινολογικό
• Αλλεργιολογικό
• Γενική Χειρουργική
• Ψυχιατρική

Η κλινική εμπειρία και η υψηλή κατάρτιση του επιστημονικού μας προσωπικού, σε συνδυασμό με ιατρικό 
εξοπλισμό τελευταίας τεχνολογίας εγγυώνται τη μεγίστη αξιοπιστία των διαγνωστικών αποτελεσμάτων.

Το νέο πρόγραμμα των κλινικών ιατρών διαμορφώνεται ως εξής:

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΚΛΙΝΙΚΩΝ ΙΑΤΡΩΝ
ΔΕΥΤΕΡΑ ΤΡΙΤΗ ΤΕΤΑΡΤΗ ΠΕΜΠΤΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΣΑΒΒΑΤΟ

ΜΙΚΡΟΒΙΟΛΟΓΙΚΟ
(Αιματολογικό,
Βιοχημικό, !ολογικό, 
Ανοοολογικό,
Μοριακός έλεγχος)

Πρωί:
08:00-14:00
Απόγευμα:
1730 - 20:30

Πρωί:
08:00 14:00 
Απόγευμα:
17:30-20:30

Πρωί:
08:00-14:00
Απόγευμα:
17:30-20:30

Πρωί:
08.-00 -14:00 
Απόγευμα: 
1730 - 20:30

Πρωί:
08:00-14.00
Απόγευμα;
17:30-2030

ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΙΚΟ Απόγευμα:
18:00 - 21:00

ΓΑΣΤΡΕΝΤΕΡΟΛΟΓΙΚΟ
(Κολονοσκόπηση,
Γσστροσκόπηση,
Πολυττεκταμή)

Απόγευμα:
17:30-21:00

Πρωί:
08:00-14:00
Απόγευμα:
17:30-21:00

ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΟ- 
ΑΝΔΡΟΛΟΓΙΚΟ
(Ανδρική
υίΐογονιμότφαί

Πρωί:
0830-1400 
Απόγευμα: 
1730-2100

Πρωί:
0830-1400

ΕΝΔΟΚΡΙΝΟΛΟΓΙΚΟ Απόγευμα: 
17:30* 21 00

Πρωί:
10:30-14:00
Απόγευμα:
17:30-21:00

ΑΛΛΕΡΠΟΛΟΠΚΟ

Πρωί:
09:00 -16:00

ΓΕΝΙΚΗΣ ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗΣ 
ΜΙΚΡΟΕΠΕΜ ΒΑΣΕΙΣ

{Αφαίρεση σπίλων, 
λιπωμότων κλπ.)

Απόγευμα:
17:30- 21300 
(Γ. Κορωναίος)

Απόγευμα:
17:30-21:00 
(Γ. Κορωναίος)

Πρωί:
0800-14:00 
(X. Πασίνης) 
Απόγευμα: 
17-30-21:00
(Π Κορωναίος)

Απόγευμα:
1730-2100 
(Γ Κορίϋϋναίος)

ΨΥΧΙΑΤΡΙΚΗΣ
Απόγευμα:
1730-21:00

Πρωί:
0830-1400
Απόγευμα:
1730-2100

Για να κλείσετε ραντεβού επικοινωνήστε με τα τηλέφωνα 23850 49200-208

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ 
ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ 19/2022 
ΕΙΡΗΝΟΔΙΚΕΙΟ ΑΜΥΝΤΑΙΟΥ 

ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΕΚΟΥΣΙΑΣ ΔΙΚΑΙΟΔΟΣΙΑΣ

Δυνάμει της με αριθμό 19/31.5.2022 Απόφασης του Ειρηνοδικείου Αμυνταίου 
(διαδικασία εκούσιας δικαιοδοσίας) αντικαταστάθηκαν οι ορισθέντες κατά την 93η 
Συνεδρίαση της Γ.Σ. της ΕΑΣ Αμυνταίου εκκαθαρισιές Κωνσταντίνος Ραρρής του 
Θωμά και Δημήτριος Κατραντζής του Παναγή και ορίσθηκε στη θέση αυτών οριστική 
εκκαθαρίστρια και προσωρινή μέχρι τελεσιδικίας της απόφασης για τον λυθέντα ήδη 
από την 31-12-2014 και ευρισκόμενο σε καθεστώς εκκαθάρισης αγροτικό 
συνεταιρισμό με την επωνυμία "ΕΝΩΣΗ ΑΓΡΟΤΙΚΩΝ ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΜΩΝ 
ΑΜΥΝΤΑΙΟΥ", που εδρεύει στο Αμύνταιο Φλώρινας, η Ευδοκία Παπανδρέου, 
δικηγόρος (ΑΜ ΔΣΑ 29959), κάτοικος Αθηνών (Πλ. Βικτωρίας 6), εγγεγραμμένη στην 
Α' βαθμίδα του Μητρώου Διαχειριστών Αφερεγγυότητας με α/α 41 και ΑΦΜ 
119812588, η οποία θα εκπροσωπήσει τον ανωτέρω Αγροτικό Συνεταιρισμό και θα 
διεξαγάγει όλες τις αναγκαίες για τη διαδικασία της εκκαθάρισης δικαστικές και 
εξώδικες ενέργειες. Με την ίδια απόφαση διατάχθηκε η παράταση της διάρκειας της 
εκκαθάρισης του ανωτέρω συνεταιρισμού κατά τρία (3) χρόνια από τη δημοσίευσή της.

Καλούνται οι πιστωτές να αναγγείλουν τις απαιτήσεις τους εντός προθεσμίας 
τεσσάρων (4) μηνών από την παρούσα δημοσίευση κατ’ άρθρο 33 παρ. 1 Ν 4673/2020 
στην έδρα της εκκαθαρίστριας, που βρίσκεται στην Αθήνα, επί της Πλατείας Βικτωρίας 
αρ. 6,2°ί όροφος, τηλ. 210 1276, 694 7|77253. 

Η εκκαθαίίίστρια

Ευδοκία Πα: 
Δικηγόρι 

(Α.Μ. ίά,Λ.

Πλατεία Βικτωρίας 6 - Α&άνα ϊβ,*·»- 
ΑΦΜ: 1153-17558 - ΔΟΥ: Γα®ΗΝΟΜ 
ΓιΡ: 210 3»2«*73 - Κ: 684 7877Ϊ-.3
«ϊ-ΓηδίΙ: β-να.^τ^δπ^γ-,ο;·. ..π. "

Εξετάσεις για την απόκτηση 
τίτλου σπουδών

Α
πό τη Δ/νση Α/θμιας Εκη/σης Φλώρινας , ανακοινώνεται 
ότι οι εξετάσεις για την απόκτηση τίτλου σπουδών Δημοτι
κού Σχολείου, για όσους συμπλήρωσαν το όριο ηλικίας της 
υποχρεωτικής φοίτησης, θα γίνουν στις 14 Ιουνίου 2022, ημέρα 

Τρίτη και ώρα 9:00 π.μ στο Πειραματικό Δημοτικό Σχολείο Φλώ
ρινας, σύμφωνα με τις οδηγίες του Ε.0.Δ.Υ και του Υπουργείου 
Παιδείας περί 001/10-19.
0ι ενδιαφερόμενοι μπορούν με αίτησή τους, που θα υποβάλλουν στη 
Δ/νση Α/θμιας Εκπ/σης Φλώρινας ή στο Πειραματικό Δημοτικό Σχο
λείο Φλώρινας, να ζητήσουν να εξεταστούν από την αρμό-δια επι
τροπή, χωρίς να προσκομίσουν δικαιολογητικά φοίτησης ή κατ’ οίκον 
διδασκαλίας.
Προθεσμία υποβολής αιτήσεων έως 10 -06 - 2022.
Περισσότερες πληροφορίες παρέχονται από τον κ. Τσούλπ Θωμά στο 
τηλέφωνο 23850-54586.

Ο Διευθυντής Π.Ε. Φλώρινας Λυγούρας Γεώργιος

Αναγγελία Γάμου

0
 Νικόλαος Ηλιάδης του Αθανασίου και της Ελένης το γένος 
Αρβανιτίδη, που γεννήθηκε στη Φλώρινα και κατοικεί στη 
Σκοπιά Φλώρινας και η Χριστίνα Παρλαπανίδου του Ανα
στασίου και της Μαρίας το γένος Σιδηροπούλου, που γεννήθηκε 

στη Φλώρινα και κατοικεί στη Σκοπιά Φλώρινας θα έλθουν σε 
γάμο που θα γίνει στον Ιερό Ναό Κοιμήσεως της Θεοτόκου στην 
Σκοπιά Φλώρινας στις 25/06/2022.

Αναγγελία Γάμου

Ο
ΑΘανάσιοςΊνδος του Πέτρου και της Αναστασίας το γένος 
Σερβίνη, που γεννήθηκε στη Φλώρινα και κατοικεί στη 
Φλώρινα και η Καραχρήστου Παναγιώτα του Δήμου και της 
Ιωάννας το γένος Κωταρέλη, που γεννήθηκε στη Δράμα και κα

τοικεί στη Δράμα θα έλθουν σε γάμο, που θα γίνει στον Ιερό Ναό 
Αγίας Παρασκευής Φλώρινας στις 30/7/2022.

Αναγγελία Γάμου

Ο
Νικολάίδης Παναγιώτης του Αντωνίου και της Αικατερίνης 
και η Ελένη - Μαρίνα Δημητριάδου του Γεωργίου και της 
Αγγελικής πρόκειται να παντρευτούν στον Ναό Κοιμήσεως 
της Θεοτόκου Φλώρινας στις 17 Ιουλίου 2022.

Αναγγελία Γάμου

Ο
Ριζόπουλος Δημήτριος του Λάζαρου και της Μαριάννας και 
η Δημοπούλου Χαρίκλεια του Βασιλείου και της Ελένης 
πρόκειται να παντρευτούν στον Ι.Ν. Αγίου Αθανασίου Νε- 
οχωρακίου στις 20 Αυγούστου 2022.

Authorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
Downloaded on 18/05/2024 10:30:05 UTC from Psifiako Apothetirio Dimosias Kentrikis Vivliothikis Florinas.
Restrictions apply.
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Μια φωτογραφία... Μια ιστορία...

Ο Νικηφόρος Μανδηλαράς νεκρός σε παραλία της Ρόδου. 
Σε κύκλο το ύποπτο τραύμα που παραπέμπει σε σφαίρα ή 
μαχαιριά. Το πόρισμα του ιατροδικαστή ήταν “πνιγμός”.

...Συνέχεια από σελίδα 24

Αυτά είναι τα αρχικά ερωτήματα, που δείχνουν 
πως το σενάριο της Ασφάλειας δεν ήταν καθόλου 
πειστικό και πως ο Μανδηλαράς στην πραγματι
κότητα δολοφονήθηκε, αφού εν τω μεταξύ 
είχε βγει σώος στις ακτές της Ρόδου...
Πέραν τούτων, υπάρχουν σοβαρές προσωπικές 
μαρτυρίες ανθρώπων, που ενεπλάκησαν στην 
υπόθεση και τεκμηριώνουν τη δολοφονία. Η 
σοβαρότερη από αυτές τις μαρτυρίες είναι του δι
κηγόρου Γιώργου Χιωτάκη από τη Ρόδο, φίλου 
του Μανδηλαρά, δημάρχου Ρόδου το 1964 και πο- 
λιτευτή επίσης της'Ενωσης Κέντρου, βουλευτή 
αργότερα Δωδεκανήσου του ΠΑΣΟΚ (1981- 
1989). Σύμφωνα, λοιπόν, με τη μαρτυρία του, κά
ποιος χωρικός τον πλησίασε στις 18 Μαΐου 
μέσα στο Δικαστικό Μέγαρο της Ρόδου και του 
είπε πως του μεταφέρει μήνυμα του Μανδη
λαρά, ότι θέλει να τον δει και ότι κρύβεται στην 
παραλία της Λόρδου. Την επομένη ο Χιωτάκης 
αποφάσισε να ψάξει μόνος του, να τον αναζητήσει. 
Στη διαδρομή με το αυτοκίνητο τον παρακολουθού
σαν άντρες της Ασφάλειας και έμαθε επίσης ότι οι 
αρχές αναζητούν κάποιον δραπέτη. Αφού ο Χιωτά
κης επέστρεψε σπίτι του χωρίς να βρει τίποτα, 
έπειτα από 2 μέρες, στις 21 Μαΐου, οι εφημερίδες 
έγραφαν πως «πτώμα αγνώστου ανδρός εξεβρά- 
σθη στην παραλία Γενναδίου». 0 Χιωτάκης ήρθε 
αμέσως σε επαφή με την'Ενωση Δημοκρατικών 
Δικηγόρων Ελλάδας και τον πρόεδρό της, τον 
Βαγγέλη Γιαννόπουλο. ο οποίος τον ενημέρωσε 
πως έρχονται στη Ρόδο ο Γρηγόρης Κασιμάτης 
και ο Αχιλλέας Αποστόλου. Οι τρεις δικηγόροι κα- 
τάφεραν να δουν στον νεκροθάλαμο του Κρατικού 
Νοσοκομείου Ρόδου το πτώμα του Μανδηλαρά και 
διαπίστωσαν εμβρόντητοι πως ήταν κατακρεουργη- 
μένο:
«Μπροστά μας ανάσκελα, γυμνός από τη μέση 
και επάνω, με το μισό κρανίο και το μισό πρό
σωπο μελανό και μια τρύπα στο ύψος του αριστε
ρού μαστού, έκειτο νεκρός ο Νικηφόρος 
Μανδηλαράς».
Η συνέχεια ήταν αναμενόμενη. Το χουντικό καθε
στώς κουκούλωσε την υπόθεση της δολοφο- ( 
νιας του Νικηφόρου Μανδηλαρά, έκανε 
βιαστικά την κηδεία, έκανε μια στημένη ια
τροδικαστική έκθεση και μια στημένη δίκη και 
καταδίκασε τον καπετάνιο Πέτρο Πάταγα για 
ανθρωποκτονία εξ αμελείας σε δώδεκα μήνες.
Η τύχη του ήταν προδιαγεγραμμένη, καθώς 
έφυγε για τη Νότια Αφρική οικογενειακούς και 
εκεί σκοτώθηκε σε τροχαίο δυστύχημα!
Από το 1975 έως τοι 1976, ξεκινά η δικαστική 
έρευνα για την υπόθεση Μανδηλαρά. Έχουν 
ήδη προκόψει ενδιαφέροντα στοιχεία όπως το 
σήμα της 95 Σ.Δ. προς το 289 Τάγμα της Χω
ροφυλακής Ρόδου την ημέρα που οι περίπολοι 
έψαχναν στη Ρόδο για τον Μανδηλαρά (18- 
19.5.1967). Το σήμα ανέφερε: «αναγνωρισθείς 
εΒλήθη υπό περιπόλου».
Στις 15.6.1983 γίνεται π μετακομιδή των οστών 
του Μανδηλαρά από τη Ρόδο στην Αθήνα και 
εναποτίθενται σε τάφο δίπλα από εκείνον του 
Γρηγόρη Λαμπράκη στο Α' νεκροταφείο Αθη-

παιδισύ έξι χρόνων, που υπεραγαπούσε, σύζυγος 
μιας 29χρονης κοπέλας. Εκφραστής του αδούλω
του φρονήματος του ελληνικού λαού. Χαρισμα
τικός και απλός, ετών 39, νέος για πάντα. 
Νικηφόρος για πάντα! Γιατί κατάφερε στα 39 χρό
νια της ζωής του να διδάξει πώς πρέπει να αντι
στέκεται ο άνθρωπος στο κατεστημένο και να 
υπερασπίζεται το δίκιο του αδύναμου, του κατα
τρεγμένου, του καταφρονημένου.
Κι αν «Μέρα Μαγιού μου μίσεψες...», όπως γρά
φει ο Ρίτσος, την ίδια μέρα που χτυπήθηκε ο Γρη
γόρης Λαμπράκης, κατάφερε να στηλιτεύσει το 
κράτος του φόβου, της εύνοιας, της ανισότητας, 
της καταπίεσης, του διχασμού, της εξάρτησης 
από τις ΗΠΑ.
Αγωνίστηκε για πολλά.Έδωσε μάχες για όλους. Λά- 

• τρεψε την πατρίδα του, τη Νάξο.
Τον Νικηφόρο Μανδηλαρά πρέπει να τον θυμό
μαστε. Να τον θυμόμαστε και να διδασκόμαστε! 
Να αφηγούμαστε τον αγώνα του και να συνεχί- 
σουμε να ονειρευόμαστε έναν καλύτερο 
κόσμο. Γιατί όπως πολύ όμορφα γράφει ο ποιητής 
Διονύσης Καρατζάς:
«θα 'χω το νου μου στο όνειρο 
μην πάρει φως και γίνει χρόνος».

Αναδημοσίευση από το 3ΐΙ.(|Γ της 22 Μάη 2022

ΔΡΟΜΟΛΟΓΙΑ
ΤΟΥ ΟΣΕ

Φλώρινα - Θεσ/νίκη:

06:55 πμ - 09:35 
16:09 - 18:47 

Τηλ. Επικ.: 2385022404

Θεσ/νίκη - Φλώρινα:
νων.
Αυτός ήταν ο Νικηφόρος Μανδηλαράς. Γιος 
σμυριδεργάτη από τη Νάξο, γνώρισε από κοντά 
την αδικία και τη φτώχεια. Δούλεψε ο ίδιος οι
κοδόμος, για να μπορέσει να σπουδάσει. Αρι
στούχος, με χίλιες στερήσεις. Πατέρας ενός

13:21 - 15:58 
19:15 - 21:52 

Τηλ. Επικ.:231 01 21 528

11βΡ3 ΜΗΤΡΟΠΟ/ΗΟ
■ 'Μί.>Γ!«κ. ήπια» ί.^αϋΐΓ

16Ρ0€ ΝίίΟϋ 
ΛΓΙ30 ΤΡ13100 

1Ρ000ΠΗΓΗ0

·< ··.,·-·····

ίΛ,.-.γ-.,....

Με ιδιαίτερη Πνευματική χαρά σας προσκαλούμε την

Ι6ΥΤ6Ρ3 13 ΜΙ ΤΗΝ ΤΡΙΤΗ 14 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022
να εορτάσετε μαζί μας την ετήσια πανήγυρι της ενορίας μας! 

Πρόγραμμα Λατρευτικών Εκδηλώσεων
Δεοχέρα 13 Ιουνίου 2022 
ΑΓΙΟΥ ΠΝΕΥΜΑΤΟΣ

7.30 · 10.30 «..μ. Όρθρος - Πανηγυρική Θεία Λειτουργία μετ’ αρτοκλασίας και θείου Κυρήγματος 
18.00 μ/μ. Μέγας πανηγυρικός Εσπερινός

Τρίτη 14 Ιουνίου 2022
7,30 ~ 10,30 «.μ. Ορθρος και Αρχιερατική Θεία Λειτουργία. Ιερουργοόντος του 
Εεβασμιοτάτου Μητροπολίτου μας, χ. θεόκλητου και Λιτόνευση Ιερός Εικόνος

19,00 μ.μ. Ιερό Ευχέλαιο

„ 3π» ΤΗ* ΪΙ®™Ζί< π»30
ιό Εκκλησιαστικό Συμβούλιο 

Ι.Ν. Αγίας Τριώόος Δροσοπηγής

Κατά την διάρκεια τον ακολουθιών θα ιεθούν σε προσκύνημα τα 
χαριτόβρυτα Αγία Λείψανα που φυλάσσονται στο ναό μας.
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Λύσεις
ηχωχρόνου

Γρίφος

Το 5 είναι ίσο με 

1 αφού

γνωρίζουμε από 

την πρώτη σχέση 

ότι ισχύει 1=5.
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Η παραδοσιακή γαλατόπιτα

(λαπτόνια) της Θείας Βέρας

Σ
ας αρέσουν οι πίτες; Εννοείται πως το ερώ
τημα είναι ρητορικό, διότι δεν γνωρίζω 
μέχρι τώρα κανέναν, που να μπορεί να 
προβάλλει αντίσταση μπροστά σε ένα κομμάτι

τραγανής ροδοψημένης πίτας. Αν ανήκετε όμως 
στου λιγοστούς που λένε όχι, τότε θα σας πρό- 
τεινα να δοκιμάσετε ετούτη εδώ τη γαλατόπιτα. 
Σας το λέω με σιγουριά ότι θα βάλετε στην άκρη 
οποιονδήποτε ενδοιασμό.
Η γαλατόπιτα (“λαπτόνια" στα βλάχικα ή “κιουμο- 
στόρε” στα αρβανίτικα), αποτελεί μέρος της δροσο- 
πηγιώτικης παράδοσης (Δροσοπηγή = τοπική 
κοινότητα στη Φλώρινα).
Το λέω αυτό γιατί μέχρι τώρα δεν έχω δει να τη 
φτιάχνουν αλλού με τον τρόπο που τη φτιάχνουν 
στο χωριό μου.Ίσως στο άλλο αρβανιτοχώρι της 
Φλώρινας, το Φλάμπουρο, αλλά και πάλι δεν είμαι 
και τόσο σίγουρη.
Για να πω την αλήθεια, σκεφτόμουν χρόνια να την 
καταγράψω εδώ, αλλά μιας και τη φτιάχνουν -όσοι 
τη φτιάχνουν ακόμα- μονάχα μια-δυο φορές τον 
χρόνο (χωρίς πραγματικά να ξέρω το γιατί), κάτι γι
νόταν πάντα και χανόταν η ευκαιρία.
Είναι μια πίτα θα έλεγα δύσκολη. Απαιτεί άριστη τε
χνική στο άνοιγμα των φύλλων, πράγμα που όλες 
σχεδόν οι παλιές νοικοκυρές στο χωριό την κατεί
χαν και πολλές νέες την κατέχουν ακόμα. Η υπο
μονή είναι το δεύτερο που απαιτείται, γιατί τα φύλλα 
ανοίγονται ένα προς ένα, πράγμα που σημαίνει πως 
η κατασκευή της είναι χρονοβόρα. Για να είμαι ειλι
κρινής και ενώ την τεχνική της πίτας την κατέχω 
από πολύ μικρή, αυτήν εδώ δεν έχω επιχειρήσει να 
τη φτιάξω. Την απολαμβάνω όμως φτιαγμένη από 
χέρια άξια, αυτά της θείας μου της Βέρας, που συν
ταγές της έχω φιλοξενήσει και άλλες φορές στα 
ηχωμαγειρέματα.
Η λαπτόνια είναι μια πλούσια, ζουμερή, μυρωδάτη 
και χορταστική πίτα, με σχετικά λίγα υλικά, γάλα, 
αυγά, τυρί ή μυζήθρα και βούτυρο, που υπήρχαν 
πάντα και μπόλικα στο κελάρι του σπιτιού. Τη φτιά
χνουν σε ιδιαίτερες περιπτώσεις και συνήθως την 
ημέρα της Πεντηκοστής, όταν οι Δροσοπηγιώτες 
γιορτάζουν τα ρουσάλια ή σάια, γιορτή αφιερωμένη 
στους νεκρούς τους.
Την τρώμε όμως και σαν κυρίως γεύμα. Δύο κομμά
τια είναι αρκετά για να καταλαγιάσουν ένα πολύ πει- 
νασμένο στομάχι, μα αν θέλετε και τρίτο -που 
σίγουρα θα το θέλετε- φροντίστε να έχετε χρόνο για 
ξεκούραση και καλή χώνεψη.
Α, αυτή η πίτα, αλλά και κάθε πίτα, θέλει δίπλα της 
και ένα ποτήρι δροσερό ξινόγαλο. Αυτό απαιτεί η 
δροσοπηγιώτικη παράδοση. Πίτα και ξινόγαλο.
Πώς θα τη φτιάξετε:
Ανάψτε τον φούρνο στους 200 βαθμούς στις αντι
στάσεις. Σε μπολ ρίξτε το νερό, το αλάτι και το 
αλεύρι. Ανακατέψτε στην αρχή με τα δάχτυλα και 
στη συνέχεια με όλη σας την παλάμη δυνατά. Συνε
χίστε το ζύμωμα ώσπου να πετύχετε μια ζύμη μαλά
κιά και ελαστική.
Αν κατά το ζύμωμα βρίσκετε τη ζύμη μαλακιά, ίσως 
χρειαστείτε λίγο ακόμα αλεύρι. Χωρίστε τη ζύμη σε 
δέκα κομμάτια. Ζυμώστε κάθε κομμάτι ξεχωριστά 
και δώστε του σχήμα μπαλίτσας. Αν είστε αρχάρια 
και δεν το έχετε και τόσο πολύ με το άνοιγμα του

Υ λ ι κά

φύλλου, αλείψτε 
κάθε μπαλίτσα με 
λίγο σπορέλαιο, θα 
κάνει τη ζύμη πιο 
ελαστική και επομέ
νως πιο εύκολη στο 
άνοιγμα. Λιώστε το 
βούτυρο. Αλείψτε 
το ταψί σας καλά με 
λίγο από το λιωμένο 
βούτυρο. Αλευρώ
στε μια επιφάνεια 
και πάνω της 
ανοίξτε το πρώτο 
μπαλάκι σε όσο πιο 
λεπτό φύλλο γίνε
ται. Υπολογίστε το 
μέγεθος του φύλ
λου να είναι μεγα
λύτερο από την 
επιφάνεια του τα
ψιού. Στρώστε το 
φύλλο σουρωτά στο 
ταψί. Ραντίστε με 
λίγο βούτυρο όλη 
την επιφάνεια του 
φύλλου. Ανοίξτε το 
δεύτερο φύλλο, 
όπως ακριβώς κά
νατε και με το 
πρώτο. Στρώστε το 
σουρωτά επάνω 
από το πρώτο και 
ραντίστε με βού
τυρο. Πασπαλίστε 
όλη την επιφάνεια 
με θρυμματισμένο 
τυρί ή μυζήθρα.
Επαναλάβετε το μο- 
τίβο, φύλλο-ράντι-
σμα-φύλλο, ράντισμα-τυρί, ώσπου να τελειώσουν 
όλα τα μπαλάκια της ζύμης. Στο τελευταίο φύλλο μη 
ρίξετε τυρί. Απλά ραντίστε το με το βούτυρο. Βάλτε 
το ταψί στον φούρνο και αφήστε να ψηθούν τα 
φύλλα, όπως ακριβώς θα κάνατε και με μια κανο
νική πίτα. Όσο τα φύλλα ψήνονται, ασχοληθείτε με 
τη γέμιση. Σπάστε αυγά σε βαθύ μπολ.
Προσθέστε το γάλα, το αλάτι και ανακατέψτε με ένα 
μεγάλο πιρούνι ή με το μίξερ στη μεσαία ταχύτητα. 
Ελέγχετε την πίτα με ένα μαχαιράκι που και που, για 
να βεβαιωθείτε ότι έχει καλοψηθεί πάνω και κάτω. 
Στο τέταρτο περίπου θα πρέπει να έχει ψηθεί. Με 
ένα μπρίκι ρίξτε μια ποσότητα από το μίγμα αυγών 
και γάλακτος πάνω στα ψημένα φύλλα, τόση όση 
χρειάζεται για να καλυφθεί όλη η επιφάνεια. Βάλτε 
το ταψί στον φούρνο και αφήστε να στερεοποιηθεί 
κάπως το μίγμα, όπως ακριβώς γίνεται με την ομε
λέτα. Επαναλάβετε τη διαδικασία ώσπου να τελει
ώσει όλο το μίγμα. Αφήστε την πίτα να ψηθεί, να 
ροδοκοκκινίσει η επιφάνεια, να μοσχομυρίσει και το 
μίγμα αυγών-γάλακτος να γίνει ένα με τα ψημένα 
φύλλα. Που και που με ένα μαχαιράκι ανασηκώνετε 
την πίτα για να ελέγξετε το ψήσιμο. Αν είστε από τις 
τυχερές και διαθέτετε μια από αυτές τις μεγάλες ξυ- 
λόσομπες, τις“μασίνες” με φούρνο, τότε το ψήσιμο 
θα εξελιχθεί σε ιεροτελεστία και η πίτα σας, κάθε 
πίτα, θα είναι ξεχωριστά νόστιμη.
Καλή επιτυχία φίλες μου και καλά μαγειρέματα! 
Μέχρι το επόμενο μαγειρικό μας ραντεβού να προ
σέχετε τους μοναδικούς και υπέροχους εαυτούς 
σας και να μην ξεχνάτε αυτό που έλεγε η γιαγιά 
Αθηνά: «Να αποκτάς αγαθά δεν είναι κακό.Όμως, 
αν τα αποκτάς αδικώντας τους άλλους, τότε είναι το 
χειρότερο από όλα».

Σας φιλώ αυγή.

Για τη ζύμη:

Γιο ένα ταψί της 

κουζίνας θα 

χρειαστείτε:

- 2 φλυτζ. τσαγ. νερό

- 4 φλυτζ. τααγ. 

αλεύρι για όλες τις 

χρήσεις (λίγο 

περισσότερο ή λίγο 

λιγότερο θα δείξει)

- Λίγο αλάτι

Γία τη γέμιση:
- ’Λ κιλό γάλα 

-15 αυγά 

- Αλάτι

- Φέτα θρυμματισμένη 

ή μυζήθρα

250 γρ. βούτυρο 

φρέσκο για το 

ράντιομα

Μια φωτογραφία... Μια ιστορία...

Ντκηωόροσ Μτχνδηλαοά
Ο δικηγόρος που αποκάλυψε 

τα ψυχιατρικά προβλήματα του 

Παπαδύπουλου - Το ανεξιχνίαστο 

έγκλημα της χούντας (μέρος 2ο)

Τ
{ μεσολάβησε από την αναχώρηση του Μανδηλαρά από του 
Σκαραμαγκά, στις 17 Μαΐου, μέχρι τον θάνατό του και την 
ανεύρεση του πτώματος τη Δευτέρα, 22 Μαΐου;

Η επίσημη εκδοχή των χουντικών αρχών είναι πως ο Μανδηλαράς 
προσπάθησε να εγκαταλείψει το πλοίο και, κολυμπώντας, να 
αποφύγει τη σύλληψη. Για τον σκοπό αυτό ο καπετάνιος Πέτρος 
Πόταγας τον έριξε στη θάλασσα με σωσίβιο, πλην όμως ο Μαν
δηλαράς τραυματίστηκε στο κεφάλι την ώρα που πηδούσε από το 
πλοίο, πνίγηκε και ακολούθως η θάλασσα έβγαλε το πτώμα του 
στις ακτές της Ρόδου. Ο ιατροδικαστής ειδικών αποστολών Καψά- 
σκης έκανε και τη σχετική έκθεση που επιβεβαίωνε τον πνιγμό και 
έτσι η υπόθεση Μανδηλαρά έκλεισε.
Ωστόσο, το σενάριο των αρχών είχε πολλά κενά:
Κατ’ αρχάε. το πτώμα του Μανδηλαρά βρέθηκε στην ακτή σε
απόσταση περίπου 12 μέτρων από το κύμα, πράγμα αδύνατον,
αφού εκείνεε τιε ημέρεε υπήρχε πλήρηε άπνοια.
Το δεύτερο Ζήτημα προκύπτει από τιε φωτογραφίες του νεκρού
Μανδηλαρά, όπου φαίνεται καθαρά πωε έχει χτυπήυατα στο κε
φάλι και μια τρύπα στο στέρνο.
Τρίτον, αναφέρεται πως κατά την ανεύρεση του πτώματος έτρεχε
αίμα από το αυτί, πράγυα αδύνατον εάν έχει Μεσολαβήσει πνιγ-
μός.
Τέταρτον, η έκθεση των γιατρών που εξέτασαν τον νεκρό δεν
υπεβλήθη αμέσωε. αλλά αρκετέε μέρεε υετά. αφού στο μεταξύ
είχε καταφθάσει ο Καψάσκηε. ειδικά προσκληθείε από το εξω
τερικό.
Και πέμπτο, είναι εξαιρετικά απίθανο ένοε νέοε άντραε σαν τον
Μανδηλαρά. με τέτοια σωματική διάπλαση, να μην καταφέρει υε
ευκολία να πηδήΕει από ένα σχετικά μικρά πλοίο στην ήρεμη θά
λασσα και να κολυμπήσει με ασφάλεια ωε την ακτή, αλλά αντί
θετα να τραυυατιστεί και να πνιγεί...

Συνέχεια στη σελίδα 23...
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